
خریدار  معاون بازسازی روستایی بنیاد مسکن 
گفت: مبلغ وام مسکن روســتایی ۲۰۰ میلیون 

تومان و سود آن، پنج درصد است.
 معاون بازسازی روســتایی بنیاد مسکن گفت: تا 
چهل روز دیگر، به ۲۰۰ هزار متقاضی، وام مسکن 

روستایی پرداخت می شود.
معاون بازســازی روســتایی بنیاد مسکن گفت: 
تا ۲۲ بهمن بر اســاس هدف گذاری انجام شــده 
دویســت هزار نفر متقاضی روســتایی, وام ۲۰۰ 

میلیونی دریافت می کنند.
مجید جودی در مصاحبــه با خبرنگار خبرگزاری 
صداوســیما افزود: ۵۵ هزار نفــر متمم وام های 
پارســال را دریافت می کنند و ۱۴۵ هزار نفر نیز 
متقاضی جدید وام هستند که امید واریم بتوانند 

وام جدید ۲۰۰ میلیونی را دریافت کنند.
وی گفت: پارســال سقف وام مســکن روستایی 
از ۵۰ میلیون بــه ۱۰۰ میلیون تومــان افزایش 
پیدا کرد بعــد از روی کار آمدن دولت ســیزدهم 
پیشــنهاد, افزایش سقف وام روســتایی از ۱۰۰ 

میلیون تومان به ۲۰۰ میلیون تومان داده شد.
جــودی تصریح کرد: آبــان ماه پارســال رئیس 
جمهور با افزایش وام موافقت کرد اما ســاز و کار 
اداری آن فراهم نشد و شــهریور ماه امسال رسماً 

براســاس مصوبه دولت وام مســکن روســتایی 
از ۱۰۰ میلیــون تومان بــه ۲۰۰ میلیون تومان 

افزایش پیدا کرده است.
وی گفت: در این مصوبه ذکر شــده بود برای اخذ 
وام سند معتبر سکونت روستایی و فرم جیم لازم 
اســت, بنابراین این موارد, گرفتن وام را ســخت 
می کرد به همین دلیل در آبانجاری مصوبه دولت 

اصلاح و ابلاغ شد.
جودی افزود: این وام به صورت سفته زنجیره ای ۳ 
نفره و مبلغ آن ۲۰۰ میلیون تومان و نرخ سود آن 
نیز ۵ درصد اســت و۱۳ درصد باقیمانده را دولت 
به صورت مســتقیم به بانک های عامل پرداخت 

می کند.
معاون باز ســازی روســتایی بنیاد مسکن درباره 
متقاضیانــی کــه وام ۱۰۰ میلیونــی مســکن 
روســتایی را ۹۰ میلیون تومــان دریافت کردند 
گفت: ۱۰ میلیون را پرداخت نشــد تــا قرار داد 
به فــروش اقســاطی تبدیل نشــود ومتقاضیان 

بتواننداز ۱۰۰ میلیون متمم استفاده کنند.
وی افــزود: تاکنــون ۱۷۰۰ تــا ۱۸۰۰ نفر برای 
دریافت وام عقد قــرار داد کردند وبــا اصلاحیه 

مصوبه پرداخت وام سرعت بیشتری می گیرد.
جودی تصریح کرد: نزدیک ۳ هــزار نفر به بانک 

معرفی شــدند و نزدیک به ۵ هزار نفر عقد قرارداد 
کردند.

وی دربــاره ســاخت ســالانه ۲۰۰ هــزار واحد 
مســکونی بر اســاس طرح نهضت ملی مســکن 
گفت: از ۲۰۰ هزار واحد مســکونی کــه قرار بود 
سالانه برای روستاییان ساخته شود حدود ۱۶۵ 

هزار واحد در دست احداث است.
جودی افزود: این وام به صورت ســفته زنجیره ای 
۳ نفره با نرخ ســود ۵ درصد اســت و ۱۳ درصد 
باقیمانده را دولت به صورت مستقیم به بانک های 

عامل پرداخت می کند.
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خانه  هنر   میرا

مدیرکل صنایع خودرویی وزارت صمت:
و در آذرماه شکسته شد رکورد تولید خودر

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار خانواده و اعضای ستاد 
بزرگداشت سردار سلیمانی:

کار بزرگ شهید سلیمانی حفظ، مجهز 
کردن و احیا جبهه مقاومت بود

رئیس مرکز جهاد آبرسانی وزارت نیرو:
وستا تا پایان سال آبرسانی می شود ۱۰۰۰ ر

صفحه 2

صفحه 8

صفحه 3

صفحه 2
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شهید حاج قاسم سلیمانی، بنیانگذار راهبردهای 
جدید مقاومت بود

نسربن نجم   ویرانگر دشــمنان از دورترین نقطه شــهر آمــد، او نوری از نور 
مکتب ولایت حضرت امام خمینی )ره( بود، با دشــمنان و ظالمان هیچ گونه 
رأفت و بیعتی نمی کــرد. با قلبی که مملو از شــجاعت حیدری بــود در برابر 
تروریست ها ایستاد و آنها را نابود کرد، با روحیه حسینی در برابر رژیم اشغالگر 
قدس مقاومت و در برابر ارتشی که ادعای شکست ناپذیری داشت، پیروز شد و 
امروزه جنوب لبنان و حومه جنوبی آن، فلسطین اشغالی، سوریه و عراق دارند 

از ثمره پیروزی های وی بهره می برند.

یادداشت

زبان درازی جای معذرت خواهی!
 مهدی طاهرخانی پایان دو هفته سکوت مرموزانه و پر سوال و سپس حواله 
زبان از بناگوش در رفته برای همه. گران قیمت تریــن بازیکن این فصل لیگ 
برتر سرانجام روز جمعه شکست اما نه قفلی را باز کرد و نه پاسخ سوالی را شفاف 
داد. درعوض به صورت تمام قد با نشــان دادن زبان به راحتی هرچه تمام تر به 

ریش همه آنهایی که در این سو نگران وضعیتش بودند خندید. 

دیدگاه

معاون بازسازی روستایی بنیاد مسکن خبرداد

وستایی به ۲۰۰ هزار متقاضی پرداخت وام مسکن ر

روابط عمومی شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان

شركت سهامی آب منطقه ای گیلان به استناد بند»ز« تبصره 8 قانون بودجه سال 1401 در نظر دارد مصالح مازاد رودخانه ای را در سطح استان گیلان به ازای ساماندهی 
بازه ای رودخانه مرسه رود عسکرآباد رودسر با اطلاعات مشروحه جدول ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شماره مزایده 1001001076000008 از طریق فراخوان 
مزایده عمومی یک مرحله ای به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان مزایده از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستادایران( به آدرس

www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی در سامانه، مراحل ثبت نام در سامانه و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 
شرکت در مزایده محقق سازند. به پیشنهادهای واصله خارج از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و همچنین به پیشنهادهایی که بعد از مهلت مقرر واصل شوند ترتیب اثر داده 

نخواهد شد .
1- نام و نشانی دستگاه مزایده گزار : شركت سهامی آب منطقه ای گیلان- رشت بلوار امام خمینی، تلفن 32669021-9- 013

2- نام و نشانی واحد خدمات مهندسین مشاور: شرکت  مهندسی  مشاور پلرود سبز گیلان با شناسه ملی 14005359598 و کد اقتصادی 411491463791 به  نشانی 
رشت- بلوار امام خمینی- شهرک شهید عباسپور- فرعی اول- بن بست اول- پلاک 316- تلفن 01333611101 و تلفکس 01333665609

3-موضوع مزایده: فروش مصالح مازاد رودخانه ای به حجم 22300 مترمکعب و ساماندهی رودخانه مرسه رود عسکرآباد رودسر با مشخصات جدول ذیل:
جدول شماره 1: عواید مصالح مازاد

نام و ردیف
وضعیتمشخصات

مقدار تقریبی 
مصالح

)متر مکعب(

قیمت پایه
کارشناسی
به ازای هر
مترمکعب

مصالح )ریال(

قیمت برآوردی فروش 
مصالح )ریال(

رقم پایه مزایده 
)ریال(

قیمت 
پیشنهادی 
به ازای 

هرمترمکعب
رسوبات 

)ریال(

قیمت پیشنهادی 
شامل مابه التفاوت 

عواید حاصل از 
فروش رسوبات 
مازاد و هزینه 

 )E-D( اجرای طرح
)ریال(

مبلغ تضمین شرکت 
در مزایده )ریال(

مصالح رودخانه 1
ای مازاد

در وضعیت 
22,300900,45420,080,124,20042,607,4361,004,006,210موجود

22,300900,45420,080,124,20042,607,4361,004,006,210مجموع

4- مدت اولیه پیمان : 6 ماه
5- مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده: تضمین شرکت در مزایده به مبلغ 1,004,006,210 ریال )یك میلیارد و چهار میلیون و شش هزار و دویست و ده ریال( می باشد 
که صرفاً می بایست به صورت ضمانت نامه معتبر بانکی یا واریز وجه نقد به حساب آب منطقه ای گیلان )پس از هماهنگی لازم با واحد ذیحسابی(، تهیه و اصل آن در موعد مقرر تحویل 
دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان گردیده و تصویر آن نیز در موعد مقرر طبق ضوابط و الزامات سامانه تدارکات الکترونیکی دولت در سامانه مزبور بارگذاری 
شود. لازم به ذکر است مشخصات لازم جهت دریافت ضمانتنامه شامل کد اقتصادی شرکت آب منطقه ای گیلان 411356488953 و کد پستی 4188866789 و شناسه ملی 

شرکت 10720143757 و شماره ثبت 1711 می باشد.
6-شرایط کلی شرکت کنندگان:

پیمانکاران دارای گواهی صلاحیت پیمانکاری معتبر در رشته آب.
بهره  برداران شن و ماسه با به کارگیری پیمانکاران دارای صلاحیت در رشته آب.

 *لازم به توضیح است مزایده گران می بایست در مرحله ارسال پیشنهاد، مدارک و مستندات )بند 5( شرایط مزایده را به صورت کامل جهت ارزیابی مستندات ارائه نمایند و بارگذاری 
آنها در سامانه ستاد ایران الزامی می باشد و در غیر اینصورت به دلیل نقص مدارک و مستندات، قیمت پیشنهادی آنها مورد قبول قرار نگرفته و رد خواهد شد.

* شرکت  کنندگان در مزایده باید با لحاظ قیمت نت برای عملیات اجرایی و هرگونه اضافه بها )کسر بها( را با لحاظ نمودن حقوق دولتی و ارزش افزوده و سایر هزینه  های مرتبط 
در قیمت پیشنهادی برای هر متر مکعب مصالح مازاد لحاظ نمایند. 

7-تاریخ، مهلت و محل دریافت اسناد مزایده از طریق سامانه: 
متقاضیان می توانند ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 1401/10/10 لغایت رأس ساعت 14 روز پنجشنبه مورخ 1401/10/15 با واریز مبلغ 500,000 ریال )پانصد هزار ریال( به 
شماره حساب IR 510100004001109304019854 بنام تمرکز وجوه درآمد شرکت سهامی آب گیلان نزد بانک مرکزی و همزمان از طریق مراجعه به سامانه ستادایران به 

آدرس www.setadiran.ir برای دانلود اسناد مزایده اقدام نمایند. 
8- تاریخ، مهلت، محل تحویل و تاریخ بازگشایی اسناد مزایده: مزایده گران می بایست اسناد مزایده را تکمیل و ضمن بارگذاری کلیه اسناد مزایده در سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت تا رأس ساعت 14 روز یکشنبه مورخ 1401/10/25 اقدام نموده و نسبت به ارسال پاکات لاک و مهر شده اصل تضمین شرکت در مزایده نیز در مهلت مقرر 
تعیین شده به دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان واقع در رشت – بلوار امام خمینی)ره( اقدام و رسید دریافت دارند پیشنهاد های واصله رأس ساعت 10 صبح 
روز دوشنبه مورخ 1401/10/26 در کمیسیون مزایده بازگشایی می گردد. حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پیشنهاد ها با ارائه 

معرفی نامه مجاز می باشد.
9- مدت اعتبار پیشنهادات: 180 روز بعد از آخرین موعد تسلیم پیشنهاد می باشد.

10- مطابق قوانین و مقررات موضوعه مبلغ 9% مالیات بر ارزش افزوده ی کل مصالح )براساس حاصلضرب حجم مصالح در قیمت پیشنهادی خریدار به ازای هر مترمکعب( بر عهده 
برنده مزایده بوده و از برنده مزایده در هر مرحله قبل از صدور مجوز برداشت مصالح مازاد به نسبت حجم مورد نظر فروشنده جهت صدور، اخذ خواهد شد.

11- هزینه  ی بیمه  ی عملیات اجرایی بر عهده  ی برنده  ی مزایده بوده و 5 درصد مبلغ عملیات اجرایی به عنوان سپرده بیمه )ضمانت نامه بانکی معتبر( اخذ و پس از ارائه مفاساحساب 
بیمه آزاد می گردد.

12- برنده  ی مزایده مکلف است معادل 10 درصد مبلغ عملیات اجرایی به عنوان تضمین حسن انجام کار، ضمانت نامه معتبر بانکی ارائه نماید که پس از صورت جلسه تحویل 
موقت و قطعی آزاد می گردد.

13- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی 41934-021 می باشد.
شماره تماس دفتر قراردادهای شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان : 9- 32669021-013  داخلی 2336

WWW.GLRW.IR : آدرس اینترنتی شركت سهامی آب منطقه ای گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/10/8 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/8/12

آگهی مزایده 
شماره 1001001076000008

شناسه آگهی: 1433443

نوبت دوم

فراخوان  مناقصه عمومی
)ارزیابی کیفی(

امور حقوقي و قراردادها - مناطق نفتخیز

توجه: اعلام آمادگي جهت شركت در اين مناقصه صرفاً بصورت الكترونيكي)توکن( و از طريق سامانه ستاد به 
نشاني www.setadIran.ir   مي باشد.

مناقصه عمومی يک مرحـله ای شماره  م م/01/0299 مربوط به  خدمات نگهداري فضاي سبز آپارتمان ها ، 
ادارات و اماكن عمومي شهرك نفت 

الف- شرح مختصر خدمات
كاري  زمين،گل  سازي  سبز،آماده  فضاي  نگهداري  عمليات  به  مربوط  خدمات  كليه  -انجام 
دهي  ،فرم  زني  ،چمن  شكني  ،سله  وبيماريها  هرز،آفات  باعلفهاي  فصلي،واكاري،آبياري،مبارزه 

حصار،هرس،تنظيفات وتميزكردن ونگهداري گياهان آپارتماني  با 64واحد كاري.
-ساير اطلاعات و جزئيات در اسناد مناقصه درج گرديده است.

ب-محل اجرای خدمات و مدت انجام کار
محل اجرای خدمات در اهواز - شهرک نفت و مدت انجام آن 21مـاه  می باشد.

ج-برآورد کارفرما
برآورد كارفرما جهت انجام خدمات / بدون درصد سهم و هزينه مديريت معادل   -/225,839,163,807ريال  

مي باشد
د-شرایط مناقصه گران متقاضی

- داشتن ظرفيت آزاد)تعدادي و ريالي( در رشته مربوطه 
مناقصه گران داراي رشته خدمات گرايش نگهداری وخدمات فضای سبز از اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
و -فهرست سوابق كاري مفيد، معتبر در زمينه  نگهداری و خدمات فضای سبز با ارائه قراردادهاي منعقده و ذكر 
مبالغ و همچنين گواهي پايان كار،ارزشيابي و مفاصا حساب كارهاي انجام شده-ارائه يك نسخه تأييد شده از 
صورتهای مالی حسابرسی شده  سال 1399 يا 1400 که توسط شرکتهای مندرج در سامانه پرديس انجام شده 
باشد  الزاميست، صورتهای مالی مذکور بايستی حاوی گزارش و ممهور به مهر و امضاء حسابرس باشد و در 
سامانه پرديس ثبت و قابل روئيت باشد و در صورت عدم ارائه به منزله حذف از مناقصه خواهد بود.-شرکت 
هايی که صلاحيت ايمنی آنها در حال بررسی می باشد و گواهی 2 ماهه اداره کار را بارگذاری و ارائه نموده اند  
بايستی در سامانه مربوط به وزارت کار و رفاه اجتماعی قابل رويت باشد در غير اينصورت ارائه هر مدرکی قابل 

HSE قبول نخواهد بود.-ارائه مدارکی دال بر دارا بودن خط مشی ايمنی
-کليه مدارک ذکر شده می بايست بصورت برابر اصل ارائه گردد-ضمنأ حداقل امتياز ارزيابی کيفی قابل قبول 

50 از 100 خواهد بود.- در تعيين برنده مناقصه و در شرايط برابر،الويت با شركت هاي بومي استاني مي باشد.
-داشتن گواهينامه تاييد صلاحيت ايمني از اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي توانايي ارائه تضمين شرکت 
در فرآيند ارجاع كار به مبلغ -/10,516,783,276ريال  همچنين ) 10% مبلغ پيمان )در صورت برنده شدن ( 
بعنوان تضمين انجام تعهدات می باشد(-ارائه يك نسخه تأييد شده از صورتهای مالی حسابرسی شده توسط 
سازمان حسابرسی يا اعضای جامعه حسابداران رسمی الزاميست)مبنای پذيرش در خصوص هر گونه گزارش 

حسابرسی صورت های مالی، بارگذاری گزارش مذکور از طريق سايت جامع حسابداران رسمی ايران)قابل 
استعلام در وبگاه)www.iacpa.ir( با قابليت مشاهده در سامانه پرديس می باشد(مناقصه گر جهت تحويل 
تضمين شرکت در فرآيند ارجاع کار علاوه بر بارگذاری تصوير تضمين از طريق سامانه لازم است بصورت 
حضوری به دفتر کميسيون مناقصات در اهواز، کوی فدائيان اسلام مجتمع تندگويان، واقع در روبروی بلوک دو، 

ساختمان طرحهای راه و ساختمان در مهلت مقرر مراجعه و تضمين را تسليم نمايند.
  هـ-محل و  مهلت دریافت اسناد

از کليه متقاضـيان واجد شرايط دعـوت به عمل مي آيد ظرف مهلت مقرر در اين فراخوان جهت دريافت اسناد 
و اعلام آمادگی از طريق سامانه ستاد و به نشاني www.setadIran.ir مراجعه نمايند تا ارزيابي هاي لازم 
وفق آيين نامه اجرايي بند ج ماده 12 قانون برگزاري مناقصات)ارزيابي کيفی(بر روي مدارك ارسالي مناقصه 

گران به عمل آيد.
1- مهلت اعلام آمادگی: بصورت الکترونيکی )غير حضوری و( از ساعت 8:00 تاريخ  1401/10/14 لغايت  ساعت 

19:00  تاريخ   1401/10/24
2- مبلغ خريد اسناد و شماره حساب: واريز مبـلغ  428,0001, ريال به حسابريال از طريق درگاه موجود در 

www.setadIran.ir سامانه به نشانی
ضمناً می بايستی حداکثر ظرف مدت 41روز مدارک ارزيابی کيفی خود را مطابق با اطلاعات درخواست شده در 
استعلام ارزيابی کيفی از طريق سامانه ستاد بارگذاری نمايند. بديهی است کارفرما اين حق را برای خود محفوظ 
ميدارد به مدارکی که شرايط مندرج در متن آگهی و استعلام ارزيابی کيفی را لحاظ ننموده اندترتيب اثر ندهد.

محل، زمان تحويل و گشايش پيشنهادها 
متقاضيان واجد الشرايط در مرحله ارزيابی کيفی مكلفند پيشنهادات خود را حداکثر تا ساعت 15:00 روز  
يکشنبه مورخ  1401/12/14به صورت الكترونيكي و از طريق سامانه ستاد تسليم نمايند. ضمناَ پيشنهادات در 
ساعت 08:00 روز دوشنبه مورخ  1401/12/15 گشايش و قرائت خواهد شد و حضور نماينده مناقصه گران با معرفي 
نامه و كارت شناسايي معتبر بلامانع است.همچنين مناقصه گران می بايست ضمن بارگذاری الکترونيکی تصوير 
تضمين شرکت در فرايند ارجاع کار در سامانه تا ساعت 5:001روز  يکشنبه مورخ1401/12/14اصل تضمين مذکور 
را به صورت فيزيکی به كميسيون مناقصات شركت ملي مناطق نفتخيز جنوب در آدرس: اهواز- کوی فدائيان 

اسلام مجتمع تندگويان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان سابق طرحهای راه و ساختمان تسليم نمايند.
همزمان ارائه معرفی نامه و کارت ملی برای متقاضيان شرکت در مناقصه و نمايندگان شرکتها در همه مراحل 

لازم و ضروری می باشد.
تذكر: حسب مورد ارائه يك نسخه اصلي از اساسنامه شركتها، آگهي تاسيس، آخرين تغييرات ثبتي و هرگونه 

گواهي مبني بر واجد شرايط بودن شركت مطابق با مفاد آگهي الزامي مي باشد.
http://iets.mporg.ir    WWW.NISOC.IR  

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/10/11تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/11/12

 نوبت دوم

شرکت ملی نفت ایران 

نفتخیز جنوب )سهامی خاص(
شناسه آگهی: 1431577شرکت ملی مناطق 

روابط عمومی شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان

شركت سهامی آب منطقه ای گیلان به استناد بند»ز« تبصره 8 قانون بودجه سال 1401 در نظر دارد مصالح مازاد رودخانه ای را در سطح استان گیلان به ازای ساماندهی 
بازه ای رودخانه مرسه رود عسکرآباد رودسر با اطلاعات مشروحه جدول ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شماره مزایده 1001001076000008 از طریق فراخوان 
مزایده عمومی یک مرحله ای به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان مزایده از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستادایران( به آدرس

www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی در سامانه، مراحل ثبت نام در سامانه و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 
شرکت در مزایده محقق سازند. به پیشنهادهای واصله خارج از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و همچنین به پیشنهادهایی که بعد از مهلت مقرر واصل شوند ترتیب اثر داده 

نخواهد شد .
1- نام و نشانی دستگاه مزایده گزار : شركت سهامی آب منطقه ای گیلان- رشت بلوار امام خمینی، تلفن 32669021-9- 013

2- نام و نشانی واحد خدمات مهندسین مشاور: شرکت  مهندسی  مشاور پلرود سبز گیلان با شناسه ملی 14005359598 و کد اقتصادی 411491463791 به  نشانی 
رشت- بلوار امام خمینی- شهرک شهید عباسپور- فرعی اول- بن بست اول- پلاک 316- تلفن 01333611101 و تلفکس 01333665609

3-موضوع مزایده: فروش مصالح مازاد رودخانه ای به حجم 22300 مترمکعب و ساماندهی رودخانه مرسه رود عسکرآباد رودسر با مشخصات جدول ذیل:
جدول شماره 1: عواید مصالح مازاد

نام و ردیف
وضعیتمشخصات

مقدار تقریبی 
مصالح

)متر مکعب(

قیمت پایه
کارشناسی
به ازای هر
مترمکعب

مصالح )ریال(

قیمت برآوردی فروش 
مصالح )ریال(

رقم پایه مزایده 
)ریال(

قیمت 
پیشنهادی 
به ازای 

هرمترمکعب
رسوبات 

)ریال(

قیمت پیشنهادی 
شامل مابه التفاوت 

عواید حاصل از 
فروش رسوبات 
مازاد و هزینه 

 )E-D( اجرای طرح
)ریال(

مبلغ تضمین شرکت 
در مزایده )ریال(

مصالح رودخانه 1
ای مازاد

در وضعیت 
22,300900,45420,080,124,20042,607,4361,004,006,210موجود

22,300900,45420,080,124,20042,607,4361,004,006,210مجموع

4- مدت اولیه پیمان : 6 ماه
5- مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده: تضمین شرکت در مزایده به مبلغ 1,004,006,210 ریال )یك میلیارد و چهار میلیون و شش هزار و دویست و ده ریال( می باشد 
که صرفاً می بایست به صورت ضمانت نامه معتبر بانکی یا واریز وجه نقد به حساب آب منطقه ای گیلان )پس از هماهنگی لازم با واحد ذیحسابی(، تهیه و اصل آن در موعد مقرر تحویل 
دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان گردیده و تصویر آن نیز در موعد مقرر طبق ضوابط و الزامات سامانه تدارکات الکترونیکی دولت در سامانه مزبور بارگذاری 
شود. لازم به ذکر است مشخصات لازم جهت دریافت ضمانتنامه شامل کد اقتصادی شرکت آب منطقه ای گیلان 411356488953 و کد پستی 4188866789 و شناسه ملی 

شرکت 10720143757 و شماره ثبت 1711 می باشد.
6-شرایط کلی شرکت کنندگان:

پیمانکاران دارای گواهی صلاحیت پیمانکاری معتبر در رشته آب.
بهره  برداران شن و ماسه با به کارگیری پیمانکاران دارای صلاحیت در رشته آب.

 *لازم به توضیح است مزایده گران می بایست در مرحله ارسال پیشنهاد، مدارک و مستندات )بند 5( شرایط مزایده را به صورت کامل جهت ارزیابی مستندات ارائه نمایند و بارگذاری 
آنها در سامانه ستاد ایران الزامی می باشد و در غیر اینصورت به دلیل نقص مدارک و مستندات، قیمت پیشنهادی آنها مورد قبول قرار نگرفته و رد خواهد شد.

* شرکت  کنندگان در مزایده باید با لحاظ قیمت نت برای عملیات اجرایی و هرگونه اضافه بها )کسر بها( را با لحاظ نمودن حقوق دولتی و ارزش افزوده و سایر هزینه  های مرتبط 
در قیمت پیشنهادی برای هر متر مکعب مصالح مازاد لحاظ نمایند. 

7-تاریخ، مهلت و محل دریافت اسناد مزایده از طریق سامانه: 
متقاضیان می توانند ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 1401/10/10 لغایت رأس ساعت 14 روز پنجشنبه مورخ 1401/10/15 با واریز مبلغ 500,000 ریال )پانصد هزار ریال( به 
شماره حساب IR 510100004001109304019854 بنام تمرکز وجوه درآمد شرکت سهامی آب گیلان نزد بانک مرکزی و همزمان از طریق مراجعه به سامانه ستادایران به 

آدرس www.setadiran.ir برای دانلود اسناد مزایده اقدام نمایند. 
8- تاریخ، مهلت، محل تحویل و تاریخ بازگشایی اسناد مزایده: مزایده گران می بایست اسناد مزایده را تکمیل و ضمن بارگذاری کلیه اسناد مزایده در سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت تا رأس ساعت 14 روز یکشنبه مورخ 1401/10/25 اقدام نموده و نسبت به ارسال پاکات لاک و مهر شده اصل تضمین شرکت در مزایده نیز در مهلت مقرر 
تعیین شده به دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان واقع در رشت – بلوار امام خمینی)ره( اقدام و رسید دریافت دارند پیشنهاد های واصله رأس ساعت 10 صبح 
روز دوشنبه مورخ 1401/10/26 در کمیسیون مزایده بازگشایی می گردد. حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پیشنهاد ها با ارائه 

معرفی نامه مجاز می باشد.
9- مدت اعتبار پیشنهادات: 180 روز بعد از آخرین موعد تسلیم پیشنهاد می باشد.

10- مطابق قوانین و مقررات موضوعه مبلغ 9% مالیات بر ارزش افزوده ی کل مصالح )براساس حاصلضرب حجم مصالح در قیمت پیشنهادی خریدار به ازای هر مترمکعب( بر عهده 
برنده مزایده بوده و از برنده مزایده در هر مرحله قبل از صدور مجوز برداشت مصالح مازاد به نسبت حجم مورد نظر فروشنده جهت صدور، اخذ خواهد شد.

11- هزینه  ی بیمه  ی عملیات اجرایی بر عهده  ی برنده  ی مزایده بوده و 5 درصد مبلغ عملیات اجرایی به عنوان سپرده بیمه )ضمانت نامه بانکی معتبر( اخذ و پس از ارائه مفاساحساب 
بیمه آزاد می گردد.

12- برنده  ی مزایده مکلف است معادل 10 درصد مبلغ عملیات اجرایی به عنوان تضمین حسن انجام کار، ضمانت نامه معتبر بانکی ارائه نماید که پس از صورت جلسه تحویل 
موقت و قطعی آزاد می گردد.

13- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی 41934-021 می باشد.
شماره تماس دفتر قراردادهای شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان : 9- 32669021-013  داخلی 2336

WWW.GLRW.IR : آدرس اینترنتی شركت سهامی آب منطقه ای گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/10/8 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/8/12

آگهی مزایده 
شماره 1001001076000008

شناسه آگهی: 1433443

نوبت دوم

فراخوان  مناقصه عمومی
)ارزیابی کیفی(

امور حقوقي و قراردادها - مناطق نفتخیز

توجه: اعلام آمادگي جهت شركت در اين مناقصه صرفاً بصورت الكترونيكي)توکن( و از طريق سامانه ستاد به 
نشاني www.setadIran.ir   مي باشد.

مناقصه عمومی يک مرحـله ای شماره  م م/01/0299 مربوط به  خدمات نگهداري فضاي سبز آپارتمان ها ، 
ادارات و اماكن عمومي شهرك نفت 

الف- شرح مختصر خدمات
كاري  زمين،گل  سازي  سبز،آماده  فضاي  نگهداري  عمليات  به  مربوط  خدمات  كليه  -انجام 
دهي  ،فرم  زني  ،چمن  شكني  ،سله  وبيماريها  هرز،آفات  باعلفهاي  فصلي،واكاري،آبياري،مبارزه 

حصار،هرس،تنظيفات وتميزكردن ونگهداري گياهان آپارتماني  با 64واحد كاري.
-ساير اطلاعات و جزئيات در اسناد مناقصه درج گرديده است.

ب-محل اجرای خدمات و مدت انجام کار
محل اجرای خدمات در اهواز - شهرک نفت و مدت انجام آن 21مـاه  می باشد.

ج-برآورد کارفرما
برآورد كارفرما جهت انجام خدمات / بدون درصد سهم و هزينه مديريت معادل   -/225,839,163,807ريال  

مي باشد
د-شرایط مناقصه گران متقاضی

- داشتن ظرفيت آزاد)تعدادي و ريالي( در رشته مربوطه 
مناقصه گران داراي رشته خدمات گرايش نگهداری وخدمات فضای سبز از اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
و -فهرست سوابق كاري مفيد، معتبر در زمينه  نگهداری و خدمات فضای سبز با ارائه قراردادهاي منعقده و ذكر 
مبالغ و همچنين گواهي پايان كار،ارزشيابي و مفاصا حساب كارهاي انجام شده-ارائه يك نسخه تأييد شده از 
صورتهای مالی حسابرسی شده  سال 1399 يا 1400 که توسط شرکتهای مندرج در سامانه پرديس انجام شده 
باشد  الزاميست، صورتهای مالی مذکور بايستی حاوی گزارش و ممهور به مهر و امضاء حسابرس باشد و در 
سامانه پرديس ثبت و قابل روئيت باشد و در صورت عدم ارائه به منزله حذف از مناقصه خواهد بود.-شرکت 
هايی که صلاحيت ايمنی آنها در حال بررسی می باشد و گواهی 2 ماهه اداره کار را بارگذاری و ارائه نموده اند  
بايستی در سامانه مربوط به وزارت کار و رفاه اجتماعی قابل رويت باشد در غير اينصورت ارائه هر مدرکی قابل 

HSE قبول نخواهد بود.-ارائه مدارکی دال بر دارا بودن خط مشی ايمنی
-کليه مدارک ذکر شده می بايست بصورت برابر اصل ارائه گردد-ضمنأ حداقل امتياز ارزيابی کيفی قابل قبول 

50 از 100 خواهد بود.- در تعيين برنده مناقصه و در شرايط برابر،الويت با شركت هاي بومي استاني مي باشد.
-داشتن گواهينامه تاييد صلاحيت ايمني از اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي توانايي ارائه تضمين شرکت 
در فرآيند ارجاع كار به مبلغ -/10,516,783,276ريال  همچنين ) 10% مبلغ پيمان )در صورت برنده شدن ( 
بعنوان تضمين انجام تعهدات می باشد(-ارائه يك نسخه تأييد شده از صورتهای مالی حسابرسی شده توسط 
سازمان حسابرسی يا اعضای جامعه حسابداران رسمی الزاميست)مبنای پذيرش در خصوص هر گونه گزارش 

حسابرسی صورت های مالی، بارگذاری گزارش مذکور از طريق سايت جامع حسابداران رسمی ايران)قابل 
استعلام در وبگاه)www.iacpa.ir( با قابليت مشاهده در سامانه پرديس می باشد(مناقصه گر جهت تحويل 
تضمين شرکت در فرآيند ارجاع کار علاوه بر بارگذاری تصوير تضمين از طريق سامانه لازم است بصورت 
حضوری به دفتر کميسيون مناقصات در اهواز، کوی فدائيان اسلام مجتمع تندگويان، واقع در روبروی بلوک دو، 

ساختمان طرحهای راه و ساختمان در مهلت مقرر مراجعه و تضمين را تسليم نمايند.
  هـ-محل و  مهلت دریافت اسناد

از کليه متقاضـيان واجد شرايط دعـوت به عمل مي آيد ظرف مهلت مقرر در اين فراخوان جهت دريافت اسناد 
و اعلام آمادگی از طريق سامانه ستاد و به نشاني www.setadIran.ir مراجعه نمايند تا ارزيابي هاي لازم 
وفق آيين نامه اجرايي بند ج ماده 12 قانون برگزاري مناقصات)ارزيابي کيفی(بر روي مدارك ارسالي مناقصه 

گران به عمل آيد.
1- مهلت اعلام آمادگی: بصورت الکترونيکی )غير حضوری و( از ساعت 8:00 تاريخ  1401/10/14 لغايت  ساعت 

19:00  تاريخ   1401/10/24
2- مبلغ خريد اسناد و شماره حساب: واريز مبـلغ  428,0001, ريال به حسابريال از طريق درگاه موجود در 

www.setadIran.ir سامانه به نشانی
ضمناً می بايستی حداکثر ظرف مدت 41روز مدارک ارزيابی کيفی خود را مطابق با اطلاعات درخواست شده در 
استعلام ارزيابی کيفی از طريق سامانه ستاد بارگذاری نمايند. بديهی است کارفرما اين حق را برای خود محفوظ 
ميدارد به مدارکی که شرايط مندرج در متن آگهی و استعلام ارزيابی کيفی را لحاظ ننموده اندترتيب اثر ندهد.

محل، زمان تحويل و گشايش پيشنهادها 
متقاضيان واجد الشرايط در مرحله ارزيابی کيفی مكلفند پيشنهادات خود را حداکثر تا ساعت 15:00 روز  
يکشنبه مورخ  1401/12/14به صورت الكترونيكي و از طريق سامانه ستاد تسليم نمايند. ضمناَ پيشنهادات در 
ساعت 08:00 روز دوشنبه مورخ  1401/12/15 گشايش و قرائت خواهد شد و حضور نماينده مناقصه گران با معرفي 
نامه و كارت شناسايي معتبر بلامانع است.همچنين مناقصه گران می بايست ضمن بارگذاری الکترونيکی تصوير 
تضمين شرکت در فرايند ارجاع کار در سامانه تا ساعت 5:001روز  يکشنبه مورخ1401/12/14اصل تضمين مذکور 
را به صورت فيزيکی به كميسيون مناقصات شركت ملي مناطق نفتخيز جنوب در آدرس: اهواز- کوی فدائيان 

اسلام مجتمع تندگويان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان سابق طرحهای راه و ساختمان تسليم نمايند.
همزمان ارائه معرفی نامه و کارت ملی برای متقاضيان شرکت در مناقصه و نمايندگان شرکتها در همه مراحل 

لازم و ضروری می باشد.
تذكر: حسب مورد ارائه يك نسخه اصلي از اساسنامه شركتها، آگهي تاسيس، آخرين تغييرات ثبتي و هرگونه 

گواهي مبني بر واجد شرايط بودن شركت مطابق با مفاد آگهي الزامي مي باشد.
http://iets.mporg.ir    WWW.NISOC.IR  
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معاون فناوری های نوین بانک مرکزی پاسخ داد

چک کاغذی حذف می شود؟



وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

ونیکی اختیاری است استفاده از کالابرگ الکتر

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار خانواده و اعضای ستاد بزرگداشت سردار سلیمانی:

کار بزرگ شهید سلیمانی حفظ، مجهز کردن و احیا جبهه مقاومت بود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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شهید حاج قاسم سلیمانی، بنیانگذار 
راهبردهای جدید مقاومت بود

نسربن نجم  ویرانگر دشــمنان از دورترین نقطه شهر آمد، او نوری از نور 
مکتب ولایت حضــرت امام خمینی )ره( بود، با دشــمنان و ظالمان هیچ 
گونه رأفت و بیعتــی نمی کرد.. با قلبی که مملو از شــجاعت حیدری بود 
در برابر تروریست ها ایســتاد و آنها را نابود کرد، با روحیه حسینی در برابر 
رژیم اشغالگر قدس مقاومت و در برابر ارتشی که ادعای شکست ناپذیری 
داشــت، پیروز شــد و امروزه جنوب لبنان و حومه جنوبی آن، فلسطین 
اشغالی، ســوریه و عراق دارند از ثمره پیروزی های وی بهره می برند.هنوز 
نام حاج قاسم سلیمانی رعب و وحشت را در دل دشمنان بر می انگیزد. این 
شهید بزرگوار موفق شد »مکتب سلیمانی« را بر پایه اصولی چون برنامه 
ریزی راهبردی، بصیرت و مقابله با دشــمنان از طریق اندیشه، فرهنگ و 
ایمان تأســیس کند و هزاران جوان از سرتاســر دنیا را به خود جذب کند 
که ضمن پایبندی به اصول آن، درس هایش را عملی ســازند… او رهبر و 
الگوی همه این جوانان بود… حاج قاسم قهرمان شجاع و رهبر برجسته 

ای بود که پرچم حق را در نقاط مختلف جهان برافراشت.
محله های حومه جنوبی و روســتاهای جنوب لبنان گواه مبارزات وی 
در جریان تجاوزات جولای ۲۰۰۶ رژیم صهیونیستی است. شهید حاج 
قاســم زندگی خود را در معرض خطر قرار داد، او معمار پیروزی، و یک 
نصر آشــکار برای جنوب لبنان بود. … دبیرکل حزب الله جناب ســید 
حسن نصرالله درباره ایشــان می گوید: »مرد حاضر در مصیبت بود، در 
روزهای سخت، مثلًا در جنگ تموز ۳۳ روزه در سال ۲۰۰۶ از تهران به 
دمشــق آمد و با ما تماس گرفت و گفت: »می خواهم در حومه جنوبی 
پیش شــما بیایم. به او گفتیم چطور میشــه، این ممکن نیست، پل ها 
مورد اصابت قــرار گرفته، جاده ها توســط هواپیماهــای جنگی رژیم 
صهیونیستی مسدود شــده، اوضاع کاملًا جنگی اســت و نمی توان به 
ضاحیه یا همان بیروت رسید. اما ایشــان خیلی اصرار کرد و گفت حتی 
اگر شما ماشــین دنبال من نفرســتید، من باز می آیم، او اصرار کرد و 

بالاخره به ضاحیه رسید و کلی پیش ما ماند.«
در ســوریه، در جریان جنگ جهانی علیه آن، حاج قاسم در هماهنگی، 
مدیریت و پشــتیبانی از نبــرد، خلاقیت ممتازی از خود نشــان داد و 
همیشــه در خط مقدم بود و نبرد دفاعی را تا پیــروزی رهبری کرد… 
حتی در روســیه او را می بینیم. دو ســاعت و نیم در کنار پوتین رئیس 
جمهور روســیه نشســت و به ارائه راهبرد محور مقاومــت و ابعاد آن 
پرداخت، امری که رحیم صفوی، فرمانده سابق سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی و مشاور عالی حضرت آیت الله خامنه ای )مدظله العالی( آن را 
فاش کرد..همچنین باید به قهرمانی بزرگ وی در کردستان عراق اشاره 
کنیم که داعش را شکست داد و در این باره دولت کردستان گفت که اگر 

حاج قاسم سلیمانی نبود کردستان عراق سقوط می کرد...
وقتی این وقایع و مواضع را ذکر می کنیم، باید گذشــته را به حال پیوند 
بزنیم و اینکه چگونه در دســامبر ۲۰۱۷ حاج قاســم به رهبری پیام داد 
که داعش را در عراق و ســوریه شکســت دادیم و چگونه در همان زمان 
دشمنان جمهوری اســلامی برای ایجاد فتنه و هرج و مرج در داخل آن 
تلاش می کردند. اما در نهایت با دعای شــهید حاج قاســم و علو درجات 
شهدای صالح و آگاهی رهبری، ایران بر همه تلاش های دشمنانش پیروز 
شده است.و چگونه می توان از دلاورمردی های شهید حاج قاسم صحبت 
کرد، اما از عشق وی به فلسطین و فداکاری هایی که در راه آزادسازی آن 
تقدیم کرد، صحبت نکرد. همه رزمندگان مقاومت و همه احرار شــریف 
جهان این فداکاری ها را دیدند. فرمانده کمیته های مقاومت فلســطین 
»محمد البریم ابومجاهد« می گوید که شهید ســپهبد قاسم سلیمانی، 
نماد چالش و مقابله با استکبار »صهیونیست آمریکایی« و نماد شجاعت 
و پیروزی برای همه آزادگان و شــرافتمندان این جهان است. ابومجاهد 
می افزاید که شــهید ســلیمانی، چالش بزرگی بــرای موجودیت رژیم 
صهیونیســتی ایجاد کرد و در برابر طمع و دسیســه های آمریکا جهت 

تسلط بر منطقه و غارت ثروت آن، سد بزرگی شد.
او در ارســال ســلاح برای رزمندگان مقاومت در فلســطین اشغالی و 
ترسیم نقشــه رویارویی و پیروزی محور مقاومت نقش اساسی داشت. 
در نوامبر ســال ۲۰۱۹ به پاس زحمات بی نظیر ایشــان در شکســت 
تروریسم، عالی ترین مدال ســپاه پاســداران که همان مدال ذوالفقار 
است، به این سردار شهید اهدا شــد. آیا او فرشته ای نیست که در میان 
ما رفت و آمد می کرد؟ چنانکــه حضرت امام خامنــه ای )دام الله ظله 
الشــریف( این را در مورد ایشــان فرمودند و عبای خود را که چهارده 
سال با آن نماز شــب می خواند به همراه انگشــتر شخصی خود، پرچم 
امام حسین )علیه السلام( و نامه ای از جانب شهدای بزرگوار در قبر این 
شهید بزگوار قرار دادند.. شهید ســلیمانی، ملتی بود در بدن انسان و او 

سید شهدای محور مقاومت جهان است.

برنامه ریزی برای تحقق درآمد 10 میلیارد دلاری از صنعت مس
مخبر: صنایع پایین دستی مس برای تولید 

وت در کشور فعال شود ثر
معاون اول رئیس جمهور بر لــزوم پرهیز از خام فروشــی تأکید کرد و 
گفت: باید تــلاش کنیم به جای خام فروشــی، زنجیره پایین دســتی 
صنایع همچون صنعت مس را با اتکا به ظرفیت های موجود فعال کنیم 

تا شاهد ارزش افزوده هر چه بیشتر و تولید ثروت برای کشور باشیم.
 معاون اول رئیس جمهور از برنامه ریزی برای تحقق درآمد ۱۰ میلیارد 
دلاری در صنعت بر لزوم پرهیز از خام فروشــی تأکید کرد و گفت: باید 
تلاش کنیم به جای خام فروشی، زنجیره پایین دستی صنایع همچون 
صنعت مس را با اتکا به ظرفیت های موجود فعال کنیم تا شــاهد ارزش 

افزوده هر چه بیشتر و تولید ثروت برای کشور باشیم.
 محمد مخبر در جلسه ای برای بررســی راهکارهای پیشرفت و تحول 
صنعت مس در ایران، با اشــاره به ظرفیت های مغفول مانده خدادادی 
در کشــور و اســتفاده نکردن مناســب از آنها، گفت: باید با استفاده از 
مشارکت مردم و نقدینگی موجود در جامعه، نسبت به فعال سازی این 
ظرفیت ها در بخش های مختلف اقدام کنیم.معاون اول رئیس جمهور 
افزود: مردم آمادگی دارند در بازار ســرمایه حضور جدی داشته باشند 
که لازم اســت با معرفی طرح هایی که حاشیه سود بالا دارند، نقدینگی 
جامعه را به سمت این پروژه ها هدایت و زمینه حضور و مشارکت مردم 

در فعال سازی ظرفیت های مغفول مانده کشور را فراهم کنیم.
وی تأکید کرد: در سالیان گذشته همواره اداره کشور از طریق درآمدها 
نظیر درآمدهای حاصل از فروش نفت و اخذ مالیات انجام شــده است 
در حالی که اگر بتوانیم کشــور را با اتکا به دارایی هایــی نظیر ذخایر و 
مخازن نفت و گاز و معادن اداره کنیم، تحولاتی گســترده در توسعه و 
پیشرفت کشور محقق خواهد شد.مخبر با اشــاره به گزارش های ارائه 
شده در جلســه در خصوص صنایع مس ایران با هدف گذاری دستیابی 
به تولید یک میلیون تن کاتد مس، خاطر نشان کرد: لازم است شرکت 
ملی صنایــع مس ایران ضمن تــلاش برای تحقق ایــن هدف گذاری، 
برنامه ریزی و ســطح پروازی خــود را بیش از این ارتقــاء داده و برنامه 
ای دقیق و منسجم برای واگذاری ســهام به مردم و افزایش تولید به ۳ 
میلیون تن کاتد مس را در دســتور کار قرار دهد.براساس این گزارش، 
شرکت ملی صنایع مس ایران قرار است با ســرمایه گذاری لازم، طرح 
تولید یک میلیون تن کاتد مس را با هدف افزایش تولید، افزایش درآمد 
زایی و توسعه اشــتغال اجرایی کند که با تحقق این برنامه جایگاه ایران 
در تولید و اکتشاف صعود قابل توجهی خواهد داشت و تولید کاتد مس 
از ۲۸۵ هزار تن به یک میلیون تن خواهد رســید و میزان اشــتغال در 
صنعت مس کشــور از ۲۸ هزار نفر به ۸۰ هزار نفر و ظرفیت صادرات نیز 

از ۱,۶ میلیارد دلار به ۱۰ میلیارد دلار در سال ارتقاء پیدا خواهد کرد.

یادداشت

تریبون

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس همچنان 
معتقد اســت بهترین راه برای ایجاد آرامش معیشتی 
برای مردم، تخصیص یارانه ها به انتهای زنجیره و ارائه 

کالاهای اساسی به صورت کالابرگ الکترونیک است.
 محمدباقر قالیباف در جلســه علنــی مجلس در نطق 
پیش از دســتور ضمن گرامیداشت فرارسیدن یوم الله 
نهم دی، گفت: این روز نشــانه بصیرت عمیق و آگاهی 
درخشان و نافذ مردم شــریف ایران اسلامی بود. مردم 
در این روز تاریخی توطئه های دشــمنان برای آسیب 

زدن به ایران عزیز را بر هم زدند.
وی تصریح کرد: حماســه هایی نظیر نهم دی ماه برای 
ما و تمام مسئولان نظام نشانه ای است تا به خود یادآور 
شویم که مردم چگونه با ایثار و فداکاری از ایران، اسلام 

و انقلاب اسلامی دفاع می کنند.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: ما باید با 
کارآمدی و حل مســئله و تصمیم گیــری مدبرانه و به 

موقع دین خود را به مردم و انقلاب ادا کنیم.
قالیبــاف عنــوان کــرد: هفته گذشــته از 
بیمارستان پیشرفته تخصصی که با حمایت 
آیت الله سیســتانی در حال ســاخت است، 
بازدیــد کــردم و همچنین توفیق داشــتم 
خدمت مراجع تقلید برسم و از رهنمودهای 
آنها از جمله آیت الله جــوادی آملی، آیت الله 

ســبحانی، آیت الله مکارم شــیرازی و آیــت الله نوری 
همدانی اســتفاده کنم که وظیفه دارم از آنها به دلیل 

لطفی که داشتند، تشکر کنم.
وی بیان کرد: ایشــان دغدغه های این روزهای مردم 
متدین را مطــرح کردنــد و حل مســائل اقتصادی و 
مشــکلات معیشــتی مردم را مطالبه کردند. همه ما 
مسئولان خود را نه تنها در برابر وظایفی که قانون برای 
ما تعیین کرده است بلکه در برابر همه مطالبات به حق 
مردم، مســئول می دانیم و وظیفه خود می دانیم این 

مسائل را در حد توان که در حدود اختیارات 
ما باشد با رعایت مصالح کشور برطرف کنیم.

قالیباف تاکید کــرد: همانطور که قبلًا تاکید 
کردم بر این باور هســتم که نوســازی نظام 
حکمرانی در همه حوزه هــا مبتنی بر مبانی 
مکتب امام و اندیشه سیاســی رهبر انقلاب 
ضروری اســت که با بازگشــتن امنیت، باید 
در دستورکار کشــور قرار بگیرد. اکنون در حال ایجاد 
اجماع در تصمیم گیری های لازم در این حوزه هستیم. 
در این نوســازی همانطور کــه از ابتدا عــرض کردم، 

اولویت، با مسائل اقتصادی است.
رئیس مجلس شورای اســلامی بیان کرد: اقدام رئیس 
جمهور مبنی بر تغییر رئیس کل بانک مرکزی ضروری 
و اجتناب ناپذیر بود که بابت این تصمیم تشکر می کنم. 
البته ضروری اســت این تغییر با اصلاحات ساختاری، 
سیاست گذاری و مدیریتی تکمیل شود تا حل مسئله 

به صورت پایدار صورت گیرد.
قالیباف گفت: امید زیــادی داریم بــا روی کار آمدن 
رئیس کل جدید بانــک مرکزی این اتفاقــات بیفتد، 
البته نکات کارشناســی درباره سیاســت های اعلام 
شده از سوی رئیس جدید بانک مرکزی وجود دارد که 
در جلســات کاری این نکات را به او و ســایر مسئولان 
مربوطه اعــلام خواهم کرد. در عین حــال تاکید دارم 
همه باید با تمام توان کمک کنند تا رئیس جدید بانک 

مرکزی در مأموریت حساس خود موفق باشد.
رئیس مجلس خاطرنشــان کرد: مجلــس همچنان 
معتقد اســت بهترین راه برای ایجاد آرامش معیشتی 
برای مردم، تخصیص یارانه ها به انتهای زنجیره و ارائه 
کالاهای اساسی به صورت کالابرگ الکترونیک است تا 
هم جلوی فساد ناشــی از تفاوت قیمت ارز گرفته شود 
هم تورم ناشــی از افزایش نقدینگی و تــورم انتظاری 

کالاهای اساسی تحت کنترل قرار گیرد.

مجلس

خریدار   وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
از پیش بینی ۲۰۰ هزار میلیارد تومان برای 
پرداخت مطالبات بازنشســتگان در لایحه 
بودجه ۱۴۰۲ خبر داد و گفت: سامانه ملی 
اعتبار یا کالابرگ الکترونیک به صورت صد 
درصد اختیاری است که اجرای این طرح به 
صورت آزمایشــی در هرمزگان آغاز شده و 

اجباری به خرید کالا در این طرح نیست.
»ســید صولــت مرتضــوی« در برنامــه 
تلویزیونی صــف اول اظهار با بیــان اینکه 
اجرای عدالــت رویکــرد ایــن وزارتخانه 
اســت گفت: ۵۵ درصد از جامعه ایران بیمه 
پرداز ســازمان تامین اجتماعی و خدمات 
گیرنده از وزارت تعاون هســتند، بر اساس 
سیاســت های دولت ما عدالــت محوری، 
فســاد ســتیزی و کارآمدی را در دســتور 

کارمان قرار داده ایم.
وی افزود: در حوزه های مسئولیت گسترده 
وزارت کار خدمــات قابــل توجهــی ارائه 
می کند و نیازهای جامعه هدف را به منظور 
تحقق شعار دسترسی آســان به خدمات و 

شفافیت در پاسخگویی اجرایی می کنیم.
وزیــر کار، ادامــه داد: توســعه تعاونی ها، 
تســریع در واگذاری شــرکت های دولتی، 
تقویت کارآفرینی، اشــتغال توانمندسازی 
نهادهای کارگری، نوآوری در کسب وکارها 
و پایداری خدمات رفاهی در دســتور کار ما 

قرار گرفته است.
وی با اشــاره به اینکه بیــش از هفتاد روز از 
کار بنده در ایــن وزارتخانه می گذرد گفت: 
چهــار وزارتخانه ازجمله بهزیســتی؛ کار، 
تعاون و رفاه تبدیل به یک وزارتخانه شــده 
اســت که در برنامــه ای، فعالیت هــا را در 
وزارت کار احصا کرده ایــم و کارگروه های 
مختلف در معاونت هــای متعدد وزارتخانه 
و صندوق های وابســته به حل نظام مسائل 

می پردازند.
وی با بیان اینکه یکــی از طلبکارهای عمده 
دولت صندوق های بازنشستگی است گفت: 
در سنوات گذشــته تعهدات گسترده ای در 
حوزه بازنشستگی برای دولت ایجاد شده که 

منابع آن تامین نشده است که در این دولت 
کسورات بازنشستگان پرداخت شد.

مرتضوی عنــوان کرد: ۵۰۰ هــزار میلیارد 
تومان مطالبات انباشته مجموع صندوق ها 
از دولت بوده اســت که در یک بــازه زمانی 
دولت ســیزدهم حدود ۸۰ هــزار میلیارد 
تومــان از بدهی های گذشــته را پرداخت 
کرده اســت و ۹۰ هزار میلیارد تومان نیز از 
سهام شرکت نفت اراک را بابت مطالبه های 

معوقه اختصاص داده است.
 ۱۴۰۲ بودجــه  در  کــرد:  تاکیــد  وی 
پیش بینی هــای لازم از تهاتر نفت و از محل 
واگذاری ســهام شــرکت ها در این حوزه 
مطالبه صندوق ها صورت گرفته است تا در 
ســال آینده نیز بتوانیم از مطالبات جامانده 

را از دولت بگیریم.
به گفتــه وزیر رفاه، در لایحــه ۱۴۰۲ برای 
همه صندوق ها ۲۰۰ هــزار میلیارد تومان 

کمک دولت پیش بینی شده است.
وی بــا بیــان اینکــه یکــی از مهم ترین 
چالش های صندوق های بازنشستگی عدم 
تعادل مصــارف به منابع اســت گفت: باید 
به ازای هر هفــت نفر بیمه پــرداز یک نفر 
حقوق بگیر یا بازنشسته باشــد در سازمان 
بازنشستگی کشــوری، کاهش ورودی ها یا 
همان بیمه پرداز وجــود دارد و در صندوق 
بازنشســتگی ســازمان تامین اجتماعی ۵ 
بیمه پرداز به ازای یک نفر مســتمری بگیر 
اســت ضمن اینکه بخشــی از این منابع را 

دولت تامین می کند.
مرتضوی ادامه داد: ناکارآمدی هایی که در 
سنوات گذشــته صورت گرفته است، دولت 
ســخاوتمندانه منابع خوبــی را در بودجه 
برای بازنشســتگان پیش بینی کرده است 
و امیدواریــم تــا در آینده نزدیک دســت 
صندوق های بازنشستگی را از جیب دولت 

دربیاوریم.
وی خاطرنشان کرد: در این دولت خدمات 
درمانی برای بازنشســتگان توســعه پیدا 
کــرد و توســعه خدمــات بیمــه تکمیلی 
بازنشســتگان در این دولت فراهم شــد و 

اکنون بازنشســتگان می توانند از هر مرکز 
درمانی طرف قــرارداد از خدمات بهره مند 
شوند.وی با اشــاره به تسریع در روند صدور 
مجوزهای کسب وکارهای خانگی گفت: در 
این دولت، صدور ایــن مجوزها از ۴۵ روز به 
۱۰ روز کاهش پیدا کــرده و نظارت و رصد 
مســتمر اشــتغال در کشــور بخصوص بر 

مشاغل خرد و خانگی فراهم شده است.
مرتضوی بیان داشــت: یکی از ویژگی های 
این دولت احیای شــوراهای تعطیل شده 
بود، ســیزدهمین جلســه شــورای عالی 
اشــتغال را با حضور ریاست آیت الله رییسی 
برگزار کردیم و مصوبه های خوبی به همراه 

داشته است.
وی تاکید کــرد: منابع را تلفیــق کرده و از 
منابــع باقی مانــده صندوق توســعه ملی 
و بازپرداخــت ســنوات گذشــته و تبصره 
۱۶ و ۱۸ برای تســهیلات در حوزه اشتغال 
اســتفاده کرده ایم. اکنون بانک های عامل 
در سراســر کشــور برای تامیــن منابع و 

فرصت های شغلی فعال هستند.
وزیر کار با اشــاره ایجاد یک میلیون فرصت 
شغلی به صورت ســالانه در دولت سیزدهم 
گفت: ایــن وزاتخانه مســتقیم بــه حوزه 
اشــتغال ورود نمی کند بلکه نخ تســبیح و 
حلقه اتصال اشتغال است از این رو چندین 

دستگاه مسئول ایجاد اشتغال هستند.
وی ادامه داد: ســامانه رصد اشتغال تعبیه 
شــده اســت بالغ بــر ۷۰۰ هــزار فرصت 
شــغلی در ســال ۱۴۰۱ ثبت شــده است 

که در بخش های مختلــف صنعت، معدن 
و کشــاورزی و ســایر حوزه ها با همکاری 
نهادهای مختلف بوده اســت و این اشتغال 
مطلوبی بوده است که امیدواریم بتوانیم به 
تعهدات عمل کنیم.مرتضــوی تاکید کرد: 
سامانه رصد اشــتغال از سه طریق پیامکی، 
تلفنی و بازدید میدانی قابل راستی آزمایی 
است و مشــخصات افراد با کد ملی، موضوع 

اشتغال و محل اشتغال قابل بررسی است.
وی با اشــاره به کاهش نرخ بیــکاری اظهار 
داشــت: بر اســاس گزارش مرکــز آمار در 
تابســتان امســال کاهش قابــل توجهی 
در نرخ بیکاری نســبت به تابســتان سال 
گذشته داشته ایم و ۱.۲ درصد نرخ بیکاری 

فارغ التحصیلان کاهش پیدا کرده است.

سیاست های ابلاغی تامین اجتماعی 
از سوی رهبری

وی با اشاره به سیاســت های ابلاغی تامین 
اجتماعــی از ســوی رهبر معظــم انقلاب 
اســلامی گفت: وزارت کار ۵ لایحه و برنامه 
تهیه کرده اســت کــه ناظر بــر ۶ اصل از 
قانون اساســی ازجمله اصلاح نظام تنظیم 
گــری صندوق هــا، لایحه سیاســت های 
حمایتی، تکمیل ســامانه رفــاه ایرانیان، 
پیوســت تامین اجتماعی در تمام نهادها و 
اصلاح سیاســت های حوزه هــای امدادی 
و آســیب های اجتماعی ازجمله اقداماتی 
اســت که در راستای سیاســت های تامین 

اجتماعی صورت گرفته است.
وزیر رفاه، ابراز داشــت: نگرش ساختاری و 
راهبردی ما به ســمت اجرای سیاست های 
ابلاغی و عدالت در خدمات رســانی، ایجاد 
بستر اشــتغال و درمان اســت که بخشی از 
لایحه ها و آیین نامه ها تنظیم و تقدیم دولت 

و مجلس شده است.
وی با اشاره به اجرای آزمایشی کالابرگ در 
کشــور گفت: قانون گذار در بودجه ۱۴۰۱ 
تکلیفی را برای دولت ایجاد کرده است که ما 
به ازای حذف ارز ترجیحی، دولت کالابرگ 
را برای مردم و اشخاص مشمول یارانه تامین 

کند که در آن زمان زیرساخت ها آماده نبود 
ضمن اینکه قانون گذار اشــاره کرده بود که 
کالابرگ می تواند بــه انحای مختلف توزیع 
شــود که تصمیم بر یارانه نقدی شد و اقبال 

عمومی هم خوب بود.
وزیر کار، خاطرنشــان کرد: بــرای توزیع 
کالابــرگ الکترونیکــی نیــاز بــه تامین 
زیرساخت ها داشتیم که در چهار شهرستان 
به صورت آزمایشی فراهم شد و با هماهنگی 
وزارت کشــور و اســتانداری هرمــزگان 
به صورت آزمایشــی طرح کالابــرگ اجرا 

می شود.
وی با بیــان اینکه ســامانه ملــی اعتبار یا 
کالابرگ الکترونیک بــه صورت صد درصد 
اختیاری اســت گفت: چند مــدت زودتر 
از واریــز یارانه، اعتبار در کیــف پول کارت 
اشــخاص تعبیه می شــود چنانچه تمایل 
داشــته باشــند از بین ۱۱ قلم کالا، کالای 
موردنظــر را خریــد می کننــد در غیر این 
صورت در زمان مقرر واریز یارانه هم زمان با 
سراسر کشور، مبلغ یارانه به حساب واریز و 

قابل برداشت است.
مرتضوی تاکید کــرد: محدودیتی در خرید 
کالاها وجود نــدارد خانواده ها بر اســاس 
فراخور نیازشــان بر اســاس اعتبارشــان 
می توانند خرید کنند ضمن اینکه اجباری 
بــه خریــد کالا نداریم و خریــد به صورت 
اختیاری اســت.وی عنوان کرد: این طرح، 
ارزیابــی می شــود و چنانچه مــورد اقبال 
قرار گیرد بــه صورت سراســری عملیاتی 
می شــود اکنون منتظر تامیــن منابع آن 
هســتیم به محض تامین منابــع، عملیات 
اجرایی آن را آغاز خواهیــم کرد. وزیر کار با 
بیان اینکه پیش از این زیرســاخت ها نه در 
وزارت کار و ســایر وزارتخانه ها فراهم نبود 
گفت: کالابرگ یا باید به صورت ســنتی که 
مانند کوپن های ســابق بودند و یا به صورت 
الکترونیکی انجام می شد که برای کالابرگ 
ســنتی نیاز به زنجیــره گســترده تامین 
داشــتیم که هزینه های گسترده برای ملت 

و مردم داشت.

قالیباف در نطق پیش از دستور: ارائه کالابرگ جلوی فساد را می گیرد

خریــدار   رهبر معظم انقلاب اســلامی، 
دمیدن روحی تازه بــه جبهه مقاومت را کار 
بسیار برجسته و اساسی شــهید سلیمانی 
خواندنــد و افزودنــد: ســردار بــا تقویت 
مادی، معنــوی و روحــی مقاومــت، این 
پدیده ماندگار و رشــد یابنــده را در مقابل 
رژیم صهیونیســتی و نفوذ آمریــکا و دیگر 
کشورهای اســتکباری حفظ، مجهز و احیا 

کرد.
حضرت آیــت الله خامنه ای رهبــر معظم 
انقلاب اسلامی در آســتانه سومین سالگرد 
شهادت ســردار قاسم ســلیمانی در دیدار 
خانــواده و اعضــای ســتاد بزرگداشــت 
این شــهید، دمیدن روحی تــازه به جبهه 
مقاومت را کار بســیار برجســته و اساسی 
شهید ســلیمانی خواندند و افزودند: سردار 
با تقویت مادی، معنــوی و روحی مقاومت، 
این پدیــده ماندگار و رشــد یابنــده را در 
مقابل رژیم صهیونیســتی و نفوذ آمریکا و 
دیگر کشورهای اســتکباری حفظ، مجهز 
و احیــا کرد.ایشــان، گواهی سیدحســن 
نصرالله ) دبیرکل حزب الله لبنان( به عنوان 
انســانی بی بدیل را درباره مجاهدت سردار 
ســلیمانی، باب بزرگــی در درک اهمیت 
کار ســردار ســلیمانی در احیای مقاومت 

برشمردند.
رهبــر انقــلاب بــا اشــاره به پیشــرفت 
فلســطینی ها در مواجهه با صهیونیست ها 
و دســتاوردهای مقاومت در عراق و سوریه 
و یمن افزودند: سردار ســلیمانی با استفاده 
از تجربیــات ســال های دفــاع مقدس و 

مشــورت های یارانش، مقاومت را با تکیه بر 
امکانات داخلی همان کشورها مقتدر کرد.

ایشان همچنین متوقف کردن غائله بزرگ 
داعش و زدن بســیاری از ریشــه های آن 
را یکی از کارهای مهم ســردار ســلیمانی 
خواندند و افزودند: شــهید سلیمانی در آن 

قضیه هم امتحان خوبی داد.
رهبر انقلاب بــا قدردانــی از فعالیت های 
تحســین برانگیز سردار اســماعیل قاآنی 
فرمانده ســپاه قدس گفتند: الحمدلله خلاء 

سردار در موارد بسیاری پر شده است.

ایشان افزودند: مجموعه مقاومت خودشان 
را عمق راهبردی جمهوری اســلامی و پرَ و 
بال اســلام می دانند و این حرکت در همین 

جهت ادامه خواهد یافت.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری 
از سخنانشــان تجلیل عمومی از ســردار 
ســلیمانی و حضور خودجوش مــردم در 
مراسم مختلف بزرگداشــت یاد او را نتیجه 
اخلاص ســردار ســلیمانی برشــمردند و 
افزودند: امسال هم مثل سال گذشته حضور 
مردم پرشور اســت و به فضل الهی در زمینه 

حضور با معنا و قدرشناســی ملت از سردار 
ســلیمانی هیچ مشــکل و کمبودی وجود 

ندارد.
ایشــان با اشــاره به برخی صفات شخصی 
ایمــان،  از جملــه شــجاعت،  ســردار 
مســئولیت پذیری، خطرپذیــری، هوش، 
عقلانیــت، پیش قدم بــودن در کارهای بر 
زمین مانده، و حرکت بــدون تردید و توقف 
گفتند: اخلاص شهید از همه این ویژگی ها 
برتر بود و همین باعث شد پروردگار او را در 
دنیا اینگونه محل احترام و تمجید و تجلیل 

قرار دهد ضمن اینکه پــاداش اخروی او به 
گونه ای است که عقل انسان به آن راه ندارد.

رهبر انقلاب صداقت را از دیگر صفات سردار 
سلیمانی دانستند و گفتند: با وجودی که در 
مسائل پیچیده سیاسی ورود و فعالیت های 
خوبی می کرد اما انسان بی خدعه و صادقی 
بود که باید همه ســعی کنیم خصوصیات او 
را در خود بوجود آوریم.ایشــان با اشاره به 
نکته ای مهم در تجلیل از ســردار و تبیین 
خصوصیات او گفتند: نباید بگونه ای سخن 
گفت و عمــل کرد که خصوصیات ســردار 

ماورایی و دست نیافتنی تصور شود.
حضرت آیت الله خامنه ای بــا تأکید بر لزوم 
زنده نگه داشتن یاد همه شهیدان که سردار 
سلیمانی از برجسته ترین آنها است، افزودند: 
باید با اســتفاده از انواع هنرها بگونه ای یاد 
شهید و خصوصیات فردی و کاری او را زنده 
نگه داریم و تبیین کنیــم که حضور مردمی 
در تجلیل از او همیشــگی و مستمر باشد.در 
ابتدای این دیدار ســردار سرلشکر حسین 
ســلامی فرمانده سپاه پاســداران، ۱۳ دی 
۱۳۹۸ روز شهادت شهید ســلیمانی را روز 
تجدیــد حیات معنوی شــهید ســلیمانی 
خواند و با برشــمردن برخی از ویژگی های 
شخصیتی برجسته آن شهید گفت: میراث 
ماندگار و پرچم پر افتخار شــهید سلیمانی 
یعنی پرچــم مقاومت در همــه جبهه ها در 
حــال پیشــروی اســت.همچنین در این 
دیدار خانم زینب ســلیمانی نیز گزارشــی 
از فعالیت های فرهنگــی و اجتماعی بنیاد 

شهید سلیمانی بیان کرد.
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دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور:
 مشکل اخذ تسهیلات بانکی تولیدکنندگان 

رفع می شود
 دبیر ستاد تســهیل و رفع موانع تولید کشــور گفت: با پیگیری وزارت 
اقتصــاد و وزارت صنعــت، معدن و تجارت مشــکل اخذ تســهیلات 
تولیدکنندگان تا ســه ماه دیگر رفع می شــود و تولیدکنندگان منتظر 
اخبار خوبی در دو ماه آینده باشــند.»صدیف بیک زاده« اظهار داشت: 
وزارت امور اقتصادی و دارایی و وزارت صنعت، معدن و تجارت در حال 
پیگیری هســتند که تســهیلات تکلیفی موجود در قانون بودجه سال 
۱۴۰۱ در ۲ ماه آینده عملی شــود.وی بیان داشــت: دولت نرخ بهره را 
اصلاح کرد و به ۲۳ درصد رســاند تا موضوعات مربوط به سپرده گذاری 
اصلاح شود و بانک ها با توجه به پشتوانه این ســپرده ها توان پرداخت 

تسهیلات را به بخش مولد و واقعی اقتصاد داشته باشند.
بیک زاده افزود: بحث مربوط به سقفی که بانک مرکزی برای بانک های 
عامل مشــخص کرده، در حال اصــلاح و بازنگری دقیق اســت. یک 
پیشنهادی هم که در جلســه با اعضاء مجمع کارآفرینان ایران مطرح 
شــد این بود که بانک ها دارای اموال زیادی از جمله املاک و مستغلات 
هستند و مولدسازی این اموال می تواند زمینه را برای اعطای تسهیلات 

به تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی فراهم کند.
دبیر ستاد تســهیل و رفع موانع تولید کشور در پاســخ به این پرسش 
که آیا این روند مولدســازی دارایی ها طولانی مدت و دیر بازده نیست، 
گفت: این موضوع در تبصره ۱۸ قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ ابلاغ شده و 

در یکی دو روز آینده اجرا خواهد شد.
وی ادامــه داد: هرچنــد مشــکلات تولیدکننــدگان در زمینه اخذ 
تسهیلات تا پایان سال شــاید به صورت کامل و ۱۰۰  درصد حل نشود، 

اما اتفاقات مثبتی رخ خواهد داد.

بر اساس اطلاعات سامانه  سوت زنی صورت می گیرد
برخورد قضایی با پزشکانی که از حساب دیگری 

استفاده کنند
 معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: در 
راستای مقابله با فرار مالیاتی، برای تمامی مودیانی که از حساب، کارت 
بانکی یا دســتگاه کارت خوان دیگری برای کتمان درآمد یا اجتناب از 

پرداخت مالیات استفاده می کنند، پرونده قضایی تشکیل خواهد شد.
به گزارش ســازمان امور مالیاتی، ســعید توتونچی ملکی در جلســه 
کارگروه مقابله با فرار مالیاتی ســازمان اظهار داشت: برخی گزارش ها 
مبنی بر اســتفاده از حساب، کارت یا دســتگاه کارت خوان دیگری در 
محل کسب برخی مشــاغل که اغلب آنان در حوزه ســلامت و درمان 
هستند، از طریق سامانه سوت زنی به دست سازمان امور مالیاتی کشور 

رسیده است.
وی با بیان ایــن مطلب که همه افــرادی که درصدد کتمــان درآمد و 
اجتناب از پرداخت مالیات هســتند مــورد رصد نظــام مالیاتی قرار 
دارند گفت: در راســتای اجرای ماده ۲۷۴ قانون مالیات های مستقیم، 
دســتور رســیدگی با اولویت بالا در این زمینه صادر شده است و پس 
از حصول اطمینــان از صحت موضوع، دفتر حقوقی ســازمان، اقدام به 
تشکیل پرونده قضایی ویژه برای ایشــان و ارجاع به قوه قضاییه خواهد 
نمود تا متخلفین، اعم از صاحبان حســاب، کارت یا دســتگاه پوز و هم 

استفاده کنندگان از آن، به اشد مجازات محکوم شوند.
معاون حقوقی و فنی مالیاتی ســازمان امور مالیاتی کشور اضافه کرد: 
این دسته از مودیان، در رده پرریسک قرار گرفته و علاوه بر اعمال موارد 
فوق، رســیدگی به پرونده مالیاتی ایشان به شکل ســختگیرانه انجام 

خواهد شد.

وزیر راه و شهرسازی:
 تلاش برای به صفر رساندن بافت فرسوده 

در ۱۰ سال
وزیر راه و شهرســازی گفت: ۴۰ درصد درخواســت صدور پروانه برای 
بافت فرســوده افزایش یافته اســت.وزیر راه و شــهر ســازی گفت: با 
بازسازی بافت فرسوده کمک کنیم ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار واحد مسکن 
بافت فرســوده و ناپایدار در ۱۰ ســال به صفر برســد.مهرداد بذرپاش 
افزود: هدف گذاری این اســت تا مشــوق هایی در بافت فرسوده ایجاد 
کنیم که درخواســت صدور مجوز )پروانه ســاخت( افزایش یابد.وی 
به توافق نکردن مالکان در بافت فرســوده شهرها اشــاره کرد و گفت: 
امکان نوســازی بدون تجمیع نیز فراهم شده است و برخی از مشوق ها، 
برداشتن محدودیت، حذف برخی از مشاعات و تأمین تراکم و پارکینگ 
است.بذرپاش افزود :۴۰ درصد درخواســت صدور پروانه افزایش یافته 

است که در صورت ادامه مسیر مشوق ها این عدد به ۶۰ درصد می رسد.
وی با اشاره به سهم ۱۵۰ هزار واحدی سالانه شرکت بازآفرینی شهری 
برای بازسازی ونوسازی بافت فرســوده گفت: با همکاری شهرداری ها 

این عدد باید به سالانه ۲۰۰ هزار واحد برسد.

تسهیل اعطای اینماد و دریافت کد رهگیری 
مالیاتی برای کسب و کارهای اینترنتی

سازمان مالیاتی کشــور اعلام کرد: با یکپارچه سازی فرایندهای پنجره 
واحد تجــارت الکترونیکــی و درگاه خدمات مالیاتــی، پیش نیازهای 
دریافت درگاه پرداخت اینترنتی برای کسب وکارهای اینترنتی شامل 
اینماد و کد رهگیری مالیاتی به صورت هم زمــان و بدون نیاز به ورود و 

ثبت مجدد اطلاعات امکان پذیر شد.
به گزارش سازمان امور مالیاتی کشــور، کسب وکارهای اینترنتی برای 
دریافت درگاه پرداخت اینترنتی و فعالیت خود طبق قوانین و مقررات 
نیازمند دریافــت اینماد و کد رهگیری مالیاتی هســتند. در این زمینه 
طبق ماده ۱۱ قانون پایانه های فروشــگاهی و ســامانه مؤدیان مصوب 
۱۳۹۸ »بانک مرکزی موظف اســت با همکاری سازمان ]امور مالیاتی 
کشور[ ظرف مدت یک سال پس از ابلاغ این قانون، نسبت به ساماندهی 
دســتگاه های کارت خوان بانکی و یا درگاه هــای پرداخت الکترونیکی 
اقدام کرده و با ایجاد تناظر بین آن ها با مجوز فعالیت و شماره اقتصادی 
بنگاه هــای اقتصادی به هــر یــک از پایانه های فروش، شناســه یکتا 
اختصاص دهد« که مراتب توسط سازمان امور مالیاتی کشور به عنوان 

متولی اجرای قانون مذکور به بانک مرکزی اعلام شده است.
انجام ایــن الزامات قبــلًا نیازمند ثبت نــام و ورود مجــزای متقاضی 
به ســامانه اینماد متعلق به مرکز توســعه تجارت الکترونیکی و درگاه 
خدمات مالیاتی متعلق به سازمان امور مالیاتی کشور و بعضاً ثبت مجدد 
اطلاعات در آن ها بود. از ســال گذشــته هم زمان با الزام کد رهگیری 
مالیاتی برای دریافت درگاه پرداخت اینترنتی، با اتصال ســامانه اینماد 
به ســامانه های ســازمان امور مالیاتی طبق ماده ۱۶ قانون پایانه های 
فروشگاهی و ســامانه مؤدیان، تشــکیل پرونده و صدور کد رهگیری 
مالیاتی هم زمان با دریافت اینماد اجرایی شــد؛ ولی به دلیل وجود دو 
درگاه عملیاتی، همچنان نیازمند ورود مجــدد متقاضی برای تکمیل 

برخی مراحل جهت دریافت درگاه پرداخت اینترنتی بود.
با ایجاد پنجره واحد تجارت الکترونیکی توســط مرکز توسعه تجارت 
الکترونیکی از ســال جاری و اقدامــات فنی انجام شــده طی ماه های 
اخیر توســط دو دســتگاه با رعایت کامل ملاحظات امنیتی طرفین، 
یکپارچه سازی فرایندهای مربوط به اینماد و تکمیل پرونده مالیاتی در 
قالب ورود یکپارچه )SSO( انجام و تســهیل حداکثری دریافت درگاه 

پرداخت اینترنتی توسط کسب وکارهای اینترنتی فراهم شد. 

بازار

رئیس اتاق مشترک ایران و عمان گفت: سازوکارهایی 
فراهم شــده تا انتقال و رفع تعهد ارزی، از طریق واریز 
ارز به حساب بانک مرکزی ایران در عمان و دریافت ارز 

در ایران به منظور رفع تعهدات، تسهیل شود.
به نقل از اتاق بازرگانی ایــران، فرصت های تجاری و 
سرمایه گذاری ایران و عمان، زیرســاخت ها و موانع 
پیش روی آن در نشســتی به میزبانی سازمان توسعه 
تجارت بررسی شد. در این جلسه رئیس اتاق مشترک 
ایران و عمان، کاردار و معاون ســفیر ســلطنت این 
کشــور در تهران و جمعی از فعالان اقتصادی حضور 

داشتند.
در ابتــدا راشــد الغیلانــی، کاردار و معــاون ســفیر 
ســلطنت عمان در تهران به روابط مستحکم سیاسی 
و اقتصادی دو کشــور و مشــوق های دولت عمان در 

حوزه ســرمایه گذاری خارجی اشــاره کرد 
و از اســتقبال ایــن کشــور بــرای هرگونه 
سرمایه گذاری مشترک در حوزه انرژی های 
پاک و تجدیــد پذیر در راســتای پایبندی 
دولت عمان به کاهــش آلاینده های کربنی، 

سخن گفت.
در این بین احمــد علایی، معــاون ارتقای 

کسب  وکارهای بین المللی ســازمان توسعه تجارت به 
رویکرد دولت در راستای توسعه تجارت خارجی اشاره 
کرد و گفت: در این مســیر بخش خصوصی به واسطه 
شــناخت موانع موجود و راهکارهای پیشــنهادی با 
استفاده از تجربیاتی که دارد می توان به تسریع اجرای 

پروژه ها، کمک کند
 همچنین برگزاری چنین نشســت هایی بســیار مؤثر 

خواهد بود.
بر اساس اظهارات او تسهیل تجارت خارجی 
اهمیت بالایی برای دولــت دارد و به همین 
دلیل تلاش شــده به منظور تســهیل روند 
تجارت، کمتــر از یک ماه مصوبــات هیأت 
دولت و حتی ســران قــوا دریافت شــود و 
ایــن همراهــی در دولت با اتاق هــا و بخش 
خصوصی در راســتای رفع موانع تجــاری به صورت 

تنگاتنگ وجود دارد.
محسن ضرابی، رئیس اتاق مشــترک ایران و عمان 
نیــز در ایــن هم اندیشــی، ضمن تشــریح آخرین 
وضعیت مبــادلات تجاری دو کشــور، فرصت های 
تجاری برای صادرات کالا و خدمــات به عمان و نیز 
صادرات مجدد از طریق عمان را برشــمرد و آخرین 

تســهیلات فراهم شــده به واســطه همکاری بین 
سازمان توسعه تجارت و اتاق مشترک ایران و عمان 

را مورد توجه قرار داد.
بر اســاس اظهارات این فعال اقتصــادی، صندوق 
ضمانــت صــادرات ایــران بــه منظــور کاهــش 
ریسک های صادراتی، سازوکارهایی فراهم کرده تا 
انتقال ارز و نیز رفع تعهــد صادرکنندگان ایرانی از 
طریق واریز ارز به حســاب بانک مرکــزی ایران در 
عمان و دریافت ارز در ایران به منظور رفع تعهدات، 

تسهیل شود.
در پایان این نشســت مشــکلات و موانــع پیش روی 
فعالان اقتصادی ایــران در عمان مطرح و مقرر شــد 
پیگیری های بعدی توسط ســازمان توسعه تجارت و 

اتاق مشترک انجام شود.

رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودرو با 
اشاره به افزایش شدید قیمت خودرو در دو ماه گذشته 
و همزمــان با نوســانات ارز، گفت: قیمــت خودرو در 
بازار در دو روز گذشــته بین ۷۰ تا ۱۱۰ میلیون تومان 

کاهش یافته است.
ســعید مؤتمنی درباره وضعیت قیمت خودرو در بازار 
پس از کاهش تلاطمات ارزی، اظهار داشت: با کاهش 
قیمت ارز، از روز گذشته قیمت خودرو تا حدود زیادی 
کاهش یافته است اما قیمت ها به قیمت های یک و نیم 

ماه قبل یعنی پیش از گرانی ارز بازنگشته است. 
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و فروشندگان خودرو 
افزود: بارها گفته ایم که مشــکل خودرو، میزان عرضه 
آن اســت،  عرضه قطره چکانی خودرو و نابرابری عرضه 
و تقاضا موجب افزایش قیمت خودرو می شــود ضمن 
اینکه در این شــرایط عوامل مختلف از جمله افزایش 

قیمت ارز نیز بر روی قیمت خودرو تاثیر می گذارد. 
وی با تاکید بــر اینکه قیمت عرضه خــودرو در بورس 

کالا به قیمت پایه خودرو تبدیل شده است، 
گفت: همه از عرضه خــودرو در بورس کالا 
حمایت می کنند و بــرای اینکه اثرات مثبت 
عرضه خــودرو در بورس کالا حاصل شــود، 

باید عرضه به صورت مداوم و مستمر باشد. 
موتمنی با بیان اینکــه خودرو به غلط به یک 
کالای سرمایه ای تبدیل شــده است، افزود: 

بنابراین نوسانات نرخ ارز در قیمت خودرو اثرگذار است 
و لذا افزایش قیمت ارز در یک ماه گذشته تاثیر بسزایی 

در افزایش قیمت خودرو داشت. 
وی با بیان اینکه قیمت انواع خــودرو در یک و نیم ماه 
گذشته به شدت افزایش یافته بود، گفت:  قیمت برخی 
از خودرو ها بیــش از ۲۰۰ میلیون تومان افزایش یافت 
اما طی دو روز گذشــته قیمت انواع خــودرو  میانگین 

حدود ۷۰ تا ۱۱۰ میلیون تومان کاهش یافته است. 
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و فروشندگان خودرو 
اظهار داشــت: قیمت پژو ۲۰۶ تیپ ۲ یــک ماه و نیم 

گذشــته حدود ۳۰۰ میلیون تومان بود اما 
اکنون قیمت آن حدود ۴۳۰ میلیون تومان 
است.وی بیان داشــت: قیمت این خودرو تا 
چند روز پیش و قبل از کاهش قیمت ارز بین 

۴۷۰ تا ۵۰۰ میلیون تومان بود. 
موتمنی همچنین با بیان اینکه قیمت سمند 
ال ایکس اکنون در بازار حدود ۴۳۲ میلیون 
تومان اســت، گفت: قبل از ریزش قیمت ارز قیمت این 
محصول ۴۶۰ میلیون تومان بــود که با کاهش قیمت 
ارز قیمت این خودرو حدود ۳۰ میلیون تومان کاهش 

یافته است. 
وی افزود: این در حالی اســت که قیمــت این خودرو 
حدود یک و نیم ماه پیش حــدود ۳۳۰ میلیون تومان 

بود. 
مؤتمنی بیان داشــت: قیمــت کوئیک دنــده ای نیز 
با کاهش قیمــت ارز از ۳۴۳ میلیون تومــان به ۲۸۲ 

میلیون تومان رسیده است. 

رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و فروشندگان خودرو 
با بیان اینکه قیمت تیبا در بــازار اکنون به حدود ۲۸۳ 
میلیون تومان رسیده اســت، گفت: این در حالی است 
که تا یک و نیم ماه پیش قیمت این خودرو حدود ۲۰۰ 

میلیون تومان بود.
وی افزود: قیمت این خــودرو قبل از ریــزش نرخ ارز 
حدود ۳۰۰ میلیون تومان بود که با ریزش ارز طی یکی 
- دو روز گذشــته قیمت آن حدود ۲۰ میلیون تومان 

کاهش یافته است. 
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و فروشندگان خودرو 
با اشــاره به واردات خــودرو بیان داشــت: از آنجا که 
خودروهای وارداتی فعلا به بازار وارد نشــده است لذا  
واردات خودرو اثری در کاهش قیمت ها نداشــته است 
اما امیدواریم که با ورود خودرو به بازار کاهش قیمت ها 

را مشاهده کنیم. 
وی گفت: البته برای اثرگذاری و کاهش قیمت خودرو 

واردات نیز باید مستمر انجام شود.

اتاق

و خودر

خریدار  معاون فناوری هــای نوین بانک 
مرکزی با اشــاره به مزایــای قانون جدید 
چک، از وصول ۹۳ درصد چک ها در آذر ماه 
امســال خبر داد و گفت: سال ۹۶ روزانه ۱۰ 
نفر به دلیل وصول نشدن چک روانه زندان 
می شدند و الان این رقم به یک نفر در دو روز 

رسیده است.
»مهران محرمیان« در رونمایی از چک امن 
دیجیتال بانک صادرات، اظهار داشت: اجرا 
قانون چک مراحل مختلفی داشــت و ۱۷ 
وظیفه بر عهده شــبکه بانکی گذشته بود و 
در نتیجه اجرایی شــدن این قانون اعتبار به 

چک بازگشت.
وی با اشــاره به کاهش چک های برگشتی 
پس از اجرای قانون چک افــزود: در آذرماه 
میزان چک های وصول نشــده به ۷ درصد 

رسید.
معاون فناوری هــای نوین بانــک مرکزی 
توضیح داد: اجرای قانون چک در مرحله ای 
اســت که اعتبارســنجی و میــزان وصول 
چک هــای صادرکننده با رنگ مشــخصی 
اعلام می شود و بدین ترتیب دریافت کننده 
چک می توانــد از وضعیت فــردی که قرار 

است چک صادر کند مطلع می شود.
وی دربــاره اقدامــات انجــام شــده در 
قانون جدیــد چک گفت: مسدودســازی 
حســاب های صادرکننده چک در صورت 
عدم وصــول چک، رفع ســوءاثر چک های 
برگشــت به ۳۵ درصد و کاهــش زندانیان 
چک های برگشــتی از ۱۰ نفر در ۲۴ ساعت 
به یک نفر طی دو روز اقداماتی اســت که در 

این مدت انجام شده است.

محرمیان گفت: با اجرای قانون چک تلاش 
کردیم مشــکلات چک های کاغــذی را به 
حداقل برسانیم و درصدد هستیم در آینده 
چک های کاغذی را حــذف کنیم؛ اما هنوز 

هم چک های کاغذی در جریان است.
وی افزود: چک الکترونیک اقدام درســتی 
بود که امکان صــدور چک بــدون حضور 
فرد را فراهــم می کند؛ اما افــراد باید توجه 
داشته باشند که نیازی نیست ذی نفع چک 

الکترونیک امضای الکترونیک داشته باشد.
معاون فناوری هــای نوین بانــک مرکزی 
بیان کــرد: ذی نفــع و دریافت کننده چک 

الکترونیک می تواند به صورت غیرحضوری 
چک خود را نقد کند.

وزارت اقتصاد از ارائه خدمات
 با حداقل هزینه و سرعت بالا حمایت 

می کند
»ســید عباس حســینی« معــاون بانک و 
بیمه وزارت امور اقتصــادی و دارایی در این 
مراســم گفت: عصر دیجیتال عصری است 
که همه افراد می تواننــد در تولید، انتقال و 

ذخیره سازی و بازیابی داده دخالت کنند.
سید عباس حســینی تاکید کرد: با صدور 

چک های الکترونیک سرعت ارائه خدمات 
به مردم کاهــش می یابــد و وزارت اقتصاد 
از هرگونــه اقدامی که این امــکان را فراهم 
می کند تا خدمــات به مــردم در با حداقل 
هزینه و ســرعت بالا انجام شــود حمایت 

می کند.

چک های الکترونیک گامی
 در جهت حذف امکان سوءاستفاده، 

سرقت و جعل چک کاغذی
»یاســر مرادی« رییس هیات مدیره بانک 
صادرات در مراســم رونمایــی از چک امن 

الکترونیک بانک صادرات توضیح داد: قانون 
چک هر چند ســال یکبار با تغییر عملکرد 
مردم در بــازار تغییــر می کنــد و آخرین 
تغییرات مربوط به ســال ۸۲ و صدور چک 
مدت دار بود و ســپس اصلاح قانون چک در 

سال ۹۷ است.
وی در تشــریح مزایای قانــون جدید چک 
گفــت: در قانــون جدید افــرادی که چک 
برگشــتی دارند نمی توانند افتتاح حساب 
داشته باشند و دســته چک جدید برای آنها 

صادر نمی شود.
رییس هیات مدیره بانک صــادرات افزود: 
بــا رونمایی از چــک امن دیجیتــال بانک 
صــادرات چک هــای کاغذی صــد درصد 
حذف می شــود و امکان ســرقت، جعل و 
سوءاســتفاده از چک های کاغذی برطرف 

می شود.
مرادی اظهار داشــت: افراد دارنده حساب 
جاری بانک صــادرات بــدون مراجعه به 
شــعبات بانک می توانند چک الکترونیکی 
دریافت کننــد البته این چــک هم اکنون 
برای افراد حقیقی صادر می شــود و امکان 
صدور ۱۰ برگ چک الکترونیک وجود دارد 
و چنانچــه افراد تمایلی به اســتفاده از این 
نوع چک نداشته باشــند می توانند با کمک 
گزینه غیرفعال سازی انصراف خود را اعلام 

کنند.
به گفته وی الزام تایید چک توسط گیرنده 
در چک هــای الکترونیک وجــود ندارد و 
صادرکننده نیز حتماً باید مبلغ، تاریخ، شرح 
صدور چک و کدملی دریافــت کننده را در 

سامانه مربوطه وارد کنند.

رئیس اتاق ایران و عمان خبر داد؛ همکاری ایران و عمان برای تسهیل در انتقال ارز و رفع تعهدات ارزی

خ ارز و  بعد از ریزش نر  کاهش قیمت انواع خودر

مدیرکل صنایع خودرویی وزارت صمت:

و در آذرماه شکسته شد رکورد تولید خودر
خریدار  مدیــرکل صنایــع خودرویی 
وزارت صنعت، معدن و تجــارت گفت: آذر 
ماه امســال رکــورد ماهانه تولیــد خودرو 
در پنج ســال اخیــر شکســته و نزدیک به 
۱۲۷ هزار دستگاه خودرو در یک ماه توسط 

خودروسازان تولید شد.
»عبــدالله توکلی لاهیجانی« افــزود:  همه 
رویکردهــای موجود چه در حــوزه تولید و 
چه در حوزه واردات نشــان از ریزش قیمت 

خودروها در بازار دارد.
وی بیان داشــت: از ســوی دیگر، نخستین 
محموله های وارداتی خودرو وارد کشــور 
شــده و همین روند با شدت بیشتری هم در 
تولید و هم در واردات تا پایان ســال و سال 

آتی نیز ادامه خواهد یافت.
توکلی گفت: بنابراین، براساس عرضه های 
ســنگین خــودرو تا پایان ســال توســط 
خودروســازان و همچنین واردکنندگان، 

شاهد رقابتی شــدن بازار خودرو خواهیم 
بود.

وی ادامــه داد: میتوان پیشــبینی کرد که 
با توجه بــه افزایش عرضــه و محدود بودن 
تقاضا در بازار، خودرو کالای مناسبی برای 
ســرمایهگذاری نیســت و با ریزش قیمت 

خودروها در بازار مواجه خواهیم بود.
توکلی تاکیــد کــرد: اگرچه از بســیاری 
دردهای مزمن صنعت خودرو همانند تولید 
ناقص یا خودروهای انباشته در پارکینگ ها 
که در پنج سال گذشــته گریبان صنعت را 
گرفته بود، گذر کــرده ایم و به ترمیم، تثبت 
و رشد جریان تولید دســت یافته ایم، اما آن 
چه برای وزارت صمــت اهمیت فراوان دارد 
پرداختن به ریشــه این عارضه ها است که 
همانا عدم رســوخ فعالیت های دانشبنیان 

در صنعت خودروی کشور است.
وی خاطرنشــان کرد: مطابــق برنامه ریزی 

انجام شده، توســعه خودروها با نشان های 
بومی و اســتفاده از فناوری هــای نوین در 
محصــولات خودرویی کشــور با شــدت 

بیشتری دنبال میشود.
این مقام مسوول وزارت صمت توضیح داد: 
هم اکنــون برنامه ریزی به گونه ای اســت 
کــه ۹ محصول مختلــف بر روی بنُســازه 
های )پلتفرم های( بومی توســعه و در سال 
آتی وارد بازار شــود و بدین ترتیب در کنار 
واردات خــودرو، فضایی رقابتــی در بازار 

خودروی کشور ایجاد میشود.
وی اضافه کرد: برای آنکــه نتایج حاصله به 
صورت پایدار در صنعت خودروی کشــور 
تداوم داشته باشد و با فراز و فرود استراتژیک 
که ریشه بســیاری از مســایل این صنعت 
است مواجه نشویم، دو ســند درباره برنامه 
تحولی صنعت خودروی کشــور و رویکرد 
دانشــبنیان شــدن در این صنعت منتشر 

شده اســت.توکلی اظهار داشت: همزمان 
پروژه تغییر قواعد حاکم بر صنعت خودروی 
کشــور با تدوین آیین نامه هــای مرتبط با 
قانون ساماندهی صنعت خودروی کشور در 
حال انجام اســت و در این مسیر از نخبگان 
دانشــگاهی و صنعتــی کشــور در هفت 
کارگروه مختلف تخصصی بهره گرفته شده 

است.

وی ابراز امیــدواری کرد: بــا رویکردهای 
نویــن بــه کارگرفتــه شــده در صنعت 
خودروی کشور، علاوه بر رقابتی شدن بازار 
خودرو،شاهد رشد پایدار صنعت خودروی 
کشورمان باشــیم. صنعتی که ظرفیت های 
فراوانــی را در زنجیره شــرکت های دانش 
بنیان، قطعه سازان و خودروسازان در خود 

نهفته دارد.
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نامه اعضای شورای شهر به سران قوا در مورد 
وضعیت بحرانی آلودگی هوای تهران

عضو شورای شــهر تهران از نگارش نامه ای با امضای همه اعضای شورا 
خطاب به سران سه قوه در مورد وضعیت آلودگی هوای تهران خبر داد 

و گفت: این روزها وضعیت آلودگی هوای تهران بحرانی تر شده است.
 علی اصغر قائمــی در تذکر پیش از دســتور خود با بیــان اینکه در 
شرایط ســخت آلودگی هوا قرار داریم و نامه ای با امضاء اعضا، خطاب 
به روسای قوای سه گانه کشور نوشته شده اســت، گفت: در این نامه 
آورده ایم که شهروندان تهران در ســال جاری تنها دو روز هوای پاک 
تنفس کردند و این در حالیســت که تعداد روزهای ناســالم به بیش 
از ۱۳۰ روز رسیده است و بنا به گفته مســئولان سالانه ۲۶ هزار نفر 
در کشــور به علت عوارض ناشــی از آلودگی هوا جان خود را از دست 

می دهند.
وی با بیان اینکه این روزها وضعیت آلودگی هوای تهران بحرانی تر شده 
است، گفت: تولید ۶۰ درصد از ذرات معلق کمتر از ۲.۵ میکرون توسط 
منابع متحرک همچون خودرو و موتورســیکلت است و تجارب موفق 
سایر کشورها نشــان می دهد که غلبه بر این مشکل غیرقابل دسترس 
نیست و می توان با هماهنگی دستگاه ها نســبت به بهبود اوضاع اقدام 
کرد. به گونه ای که توســعه مترو و حمل و نقل پاک، اسقاط خودروهای 
فرسوده و جایگزینی موتورهای برقی می تواند نقش موثری در کاهش 

هوا داشته باشد.
این عضو شــورای شــهر تهران افزود: همچنین در این نامه به مسئله 
عدم اهتمام ۲۶ دســتگاه تاکید و اعلام کردیم که اگر همه دســتگاه ها 
هماهنگ نباشــند امیدی به بهبود وضعیت هوا نیست و همچنین چند 

پیشنهاد دادیم که یکی از آنها کمک به اسقاط واقعی خودروها است.
وی در مورد ادامه پیشنهادات گفت: توســعه زیرساخت ناوگان حمل 
و نقل عمومی با تزریق یک هزار واگن متــرو و ۴۰۰۰ اتوبوس به تهران، 
کمک به تســهیل ورود خــودرو و موتورهای برقی، برخــورد قاطع با 
خاطیان و ترک فعل دســتگاه های متولی از درخواست های ما در این 

نامه بود.
قائمی در پایان افزود: ما اعضای شــورا به عنوان نمایندگان مردم ضمن 
عرض پوزش از مردم تهران بابت استنشاق چنین هوایی از سران قوای 
کشور می خواهیم که با صدور دستوراتی عاجل به بهبود وضعیت هوای 

تهران کمک کنند.

امدادرسانی به بیش از ۶ هزار حادثه دیده طی 
یک ماه گذشته

رئیس سازمان امدادونجات جمعیت هلال احمر از امدادرسانی به بیش 
از ۶ هزار نفر در آذرماه خبر داد.

 مهدی ولی پور با اشــاره به ارائه خدمات امدادی از اول تا سی ام آذرماه 
گفت: در یک ماه گذشته، سوانح متفاوتی از جمله زمین لرزه در بشرویه 
و ســوانج جوی در کشــور روی داد، به ایــن موارد بایــد ارائه خدمات 

همیشگی از جمله امدادرسانی در جاده ها و ارتفاعات را هم اضافه کرد.
وی با اشــاره به این که در این مدت زمان به ۶ هزار و ۱۲ نفر آسیب دیده 
و در راه مانده خدمات ارائه شده است، ادامه داد: ۵۲۳ نفر آسیب دیده و 
در راه مانده، اســکان اضطراری پیدا کردند، هزار و ۱۶۷ مصدوم نیز به 

مراکز درمانی منتقل شدند.

ولی پور با اشــاره به اینکه در این مدت زمان، ۵۹۳ مصدوم نیز، خدمات 
سرپایی دریافت کردند، افزود: به هزار و ۴۵۰ آسیب دیده و در راه مانده 

نیز در سوانح جوی خدمات امدادی ارائه شد.
گفتنی است، در آذرماه به ۲۱۹ آســیب دیده در زمین لرزه بشرویه نیز 

امدادرسانی شد.

دیوار

 وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی با اشاره به 
ذخیره حدود ۵۰ میلیون دز واکســن کرونا در کشور 
گفت: با توجه به شــیوع ســویه های جدید امیکرون، 
اکنون کادر درمان در حالت آماده باش هستند و مرزها 

به خوبی کنترل می شود.
 بهرام عین اللهی در حاشــیه برگــزاری هفتمین فن 
بازار ملی ســلامت در مرکز همایشهای رازی در جمع 
خبرنگاران افزود: به مردم توصیه می کنیم در فضاهای 
بســته از جمله هواپیمــا، اتوبوس، متــر و قطار حتما 
ماسک بزنند، ســویه های جدید کرونا شناسایی شده 

و به سرعت در حال انتشار هستند.
وی اظهار داشت: اکنون مرزها به خوبی کنترل شده و 

مسافران وارد شده به کشور رصد دقیق تری 
می شــوند.عین اللهی ادامه داد: ایران یکی 
از موفقیت ترین کشــورها در زمینه کنترل 
کرونا با همکاری مردم، رعایت دستورالعمل 
های بهداشــتی و انجام واکسیناسیون بوده، 
سه ماه اســت که آمار جانباختگان کرونایی 
زیر ۱۰ نفر بــوده، اما در کشــورهایی مثل 

ژاپن، آمریکا، آلمان و ایتالیا شرایط خوب نیست.
وزیر بهداشت در ادامه با اشاره به هفتمین فن بازار ملی 
سلامت، گفت: موفقیت های بســیار بزرگی در حوزه 
پژوهش داشــته ایم و در این نمایشگاه ۸۴۰ محصول 
فناورانه عرضه شده اند که در گذشــته بسیاری از این 

محصولات از خارج وارد می شــدند و صرفه 
جویی ارزی زیــادی برای ایران بــه همراه 
داشته اســت.عین اللهی افزود: امروزه دنیا 
به سمت ســلول درمانی و ژن درمانی برای 
درمــان بیماری هــا رفته که در این راســتا 
داروهــای جدید گیاهــی رونمایی شــده 
اند، در حال حاضر ۲۵ درصــد فعالیت های 
دانشــگاهی کشــور در حوزه سلامت هســتند و ۸/۱ 
میلیارد دلار صرفه جویی ارزی بــا این تولیدات ایجاد 
شده است.وی با اشــاره به صدور مجوز ۱۴ پارک علم 
و فناوری در شورای گسترش ســلامت، اظهارداشت: 
بین دانشــگاه و تجــارت فاصله ای وجــود دارد و این 

نمایشــگاه فرصتی برای ســرمایه گــذاری و تجاری 
ســازی محصولات بوده و هفت مرکز نوآوری سلامت 
امسال افتتاح شــده اند.عین اللهی با اشــاره به اینکه 
میزان اجرای نسخه نویســی الکترونیک به بالای ۹۰ 
درصد رسیده است، گفت: به دنبال پرونده الکترونیک 
سلامت هستیم تا پزشکان به سابقه بیماری دسترسی 
داشــته باشــند. در نســخه الکترونیکی از سیســتم 
هوشــمند برای کنترل حتــی تعداد اقــلام دارویی 
استفاده خواهد شد.هفتمین فن بازار ملی سلامت ۱۱ 
و ۱۲ دی ماه در مرکز همایش های رازی در حال برگزار 
است و برنامه های آموزشــی و فرهنگی نیز در حاشیه 

این همایش برپا است.

وزیر

خریدار   ویروس کرونا این روزها کشــور 
را به دلیل شیوع ســویه های جدید BQ ۱ و 
XBB وارد پیک هشتم کرده است و اکنون 
مهمترین موضوع برای پیشگیری و مقابله با 
این زیرسویه و جلوگیری از مرگ های سیاه 
کرونایی مانند تیر و مــرداد ۱۴۰۰ تکمیل 

چرخه واکسیناسیون است.
از زمان شروع واکسیناســیون کرونا از ۲۱ 
بهمن ۱۳۹۹ تاکنون بیش از ۱۵۵ میلیون 
دز واکســن کرونا تزریق شده است و همین 
فرایند باعث کنترل جــدی ویروس کرونا و 
کاهش مرگ و میر و ابتلا بــه این ویروس از 

سال ۱۴۰۰ تاکنون بوده است.
همزمان با روی کارآمدن دولت ســیزدهم 
روند افزایشــی در فرایند واکسیناســیون 
سراسری و همگانی را شــاهد بودیم و مهار 
ویروس با واکســینه شــدن مردم از مرداد 
۱۴۰۰ تاکنون برای همه مشخص شد اما با 
توجه به اینکه کرونا دوباره جان گرفته باید 

برای تزریق واکسن اقدام کنیم.

واکسیناسیون سراسری و تجربه 
روزهای بدون مرگ کرونایی

این همه تلاش از ســوی دولت نشــان داد 
که در صورت واکسیناســیون سراســری 
می توانستیم که روزهای سیاه کرونایی را با 
تزریق واکسن به صفر برسانیم همانطوری 
که در ۱۲ خرداد ۱۴۰۱ نخستین روز بدون 

مرگ را در ایران تجربه کردیم.
بسیاری از کارشناسان و اپیدمیولوژیست ها 
تزریــق  کرونــا  ســخت  روزهــای  در 
واکسیناســیون را مهمتریــن راهکار برای 
مقابلــه بــا این ویــروس کشــنده تاجدار 
می دانستند اما در دولت دوازدهم بیشترین 
واکسن ثبت شــده ۲۶ میلیون و ۵۲۴ هزار 
و ۶۱۰ دُز واکســن بــود ایــن در حالی که 
پس از ۱۴ مرداد ۱۴۰۰ و با تشــکیل دولت 
ســیزدهم ۱۳۵ میلیون و ۴۷۵ هزار و ۳۹۰ 
دز واکسن ثبت سفارش شده که این رقم با 

اقدامات دولت دوازدهم فاصله زیادی دارد.
اگرچه فقط در آذرمــاه ۱۳ روز بدون فوتی 
در آمارهای کرونا به ثبت رســیده است باید 
برای فرار از این غول تاجــدار مردم را برای 
تزریق واکســن کرونا ترغیب کــرد تا دیگر 
آن روزهای مرگ آور با این ویروس را شاهد 

نباشیم.

ضرورت احیای مراکز واکسیناسیون
حال کــه زیرســویه جدید در بســیاری از 
کشــورهای دنیا دوباره رخ نمایــان کرده 
است ضرورت احیای مراکز واکسیناسیون 
با توجه به تاکید رئیس جمهور و سخنگوی 

ســتاد ملی مقابله با کرونا را دوچندان کرده 
است.ســیدابراهیم رئیسی رئیس جمهور با 
تاکید بر اجرای دقیق طرح های پیشگیری 
هوشــمند و کنترل کامل مبــادی ورودی 
کشــور گفت: افزایــش آمار شــیوع کرونا 
در نقاط مختلــف جهان بالابردن ســطح 
مراقبت های بهداشــتی را ضــروری کرده 
اســت و وزارت بهداشــت تمهیدات لازم 
برای تجهیز و آمادگی مراکز واکسیناسیون 
را فراهم کند تا کســانی که ۶ مــاه از تزریق 
آخرین دز واکســن کرونای آنها گذشــته، 
بتوانند نســبت به تجدید واکسیناســیون 

اقدام کنند.

آمار پایین تزریق واکسن کرونا
 در روزهای اخیر

کرونــا نشــان داد که بــا واکسیناســیون 
پایــداری نــدارد و باید با واکسیناســیون 
سراسری این ویروس را مانند سال گذشته 
از پــای درآورد امــا این روزهــا آمارها این 

موضوع را تایید نمی کنند.
آمار تزریق واکســن کرونا در روز سوم دی و 
یک هفته پیش ۱۵۵ میلیون و ۱۰۶ هزار و 
۷۵۴ دُز بوده و روز دهــم دی نیز این آمار به 
۱۵۵ میلیون و ۱۲۱ هزار و ۳۷۷ دُز رسیده 
اســت و این آمارها نشان می دهد که در یک 
هفته گذشــته ۱۴ هزار و ۶۲۳ نفر تمایل به 

تزریق واکسن کرونا را داشته اند.
این روند کاهشــی تزریق واکسیناســیون 
در سه روز گذشته نیز بســیار مشهود است 
به گونه ای کــه آمار تزریق واکســن در روز 
هشــتم دی ۱۵۵ میلیــون و ۱۱۶ هــزار و 

۱۹۴ دُز از ســوی وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی اعلام شده است و نسبت به 
روز دهم دی این رقــم فقط پنج هزار و ۱۸۳ 

نفر رشد تزریق واکسن را نشان می دهد.
براســاس آمارهای وزارت بهداشت، از ۱۵ 
آبان ۱۴۰۱ میزان واکسیناسیون در کشور 
به رقم ۱۵۵ میلیــون و ۱ هــزار و ۷۶۰ دُز 
رسیده اســت و روز دهم دی و با گذشت ۵۵ 
روز میزان تزریق واکسن کرونا به رقم ۱۵۵ 
میلیون و ۱۲۱ هزار و ۳۷۷ دُز رسیده و این 
آمار نشــان می دهد در ۵۵ روز گذشته فقط 
۱۱۹ هزار و ۶۱۷ نفر واکسن کرونا را تزریق 

کرده اند.
 اینکه کمتر از ۲ ماه گذشــته کمتر از ۱۲۰ 
هزار نفر واکســن کرونا را تزریــق کرده اند 
نشان می دهد که مردم به دلیل کاهش آمار 
کرونــا در ماههای اخیر تمایــل کمتری به 
تزریق واکسن داشته اند و باید برای تشویق 
مردم و جلوگیری از مرگ ناشی از کووید۱۹ 
مردم را بــرای تزریــق واکســن و رعایت 

پروتکل های بهداشتی هدایت کرد.

استفاده از ماسک و تزریق 
واکسیناسیون دوباره برای افراد بالای 

18 سال
سخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا نیز در 
این باره با اشاره به نکاتی از این ستاد در روز 
دهم دی اظهار داشــت: احتمــال افزایش 
موارد بیمــاری کرونــا در هفته های آینده 
با توجه به گســترش بیماری در کشورهای 
منطقه، شــرق آسیا و کشــور های اروپایی 
وجود دارد.عباس شیراوژن افزود: به همین 

منظور رعایت فاصله اجتماعی و اســتفاده 
از ماســک در اماکن بســته و پرازدحام به 
ویژه مدارس و دانشــگاه ها بسیار مهم است 
بنابراین تزریق واکسیناسیون مجدد برای 
افراد بالای ۱۸ ســال که بیــش از ۶ ماه از 
آخرین نوبت تزریق واکســن گذشته باشد، 

نیاز است.
وی ادامــه داد: آمادگــی مراکــز درمانی 
و تیم هــای واکنش ســریع برای شــرایط 
احتمالی گسترش بیماری و تامین داروهای 
موردنیاز، تشــدید مراقبت هــای مرزی در 
مرزهــای زمینــی ، هوایــی و دریایی نیز 

ضروری است.
شــیراوژن همچنیــن بر تشــکیل کمیته 
ویژه ای برای تأمین نیروهای انســانی مورد 
نیاز مراکز بهداشــتی و درمانــی با حضور 

دستگاه های مختلف تاکید کرد.
سخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا درباره 
پیش بینی هــا از وضعیت کرونا در کشــور 
نیز گفت: با توجه به شناســایی اولین موارد 
ســویه های جدید BQ۱ و XBB نمی توان 

پیش بینی دقیقی نسبت به آینده داشت.

واکسیناسیون در پیشگیری
 موثر است

ســخنگوی وزارت بهداشــت، درمــان و 
آموزش پزشــکی درباره سویه جدید گفت: 
در مورد مقایســه خطــر این زیرســویه با 
زیرســویه های دیگــر بایــد کار مطالعاتی 

صورت گیرد.
پــدرام پاک آیین اظهــار داشــت: یکی از 
مهمترین موضوعــات برای مقابلــه با این 

ویروس تزریق واکسن کروناست و معتقدیم 
که واکسیناسیون ایجاد ایمنی می کند و در 

پیشگیری موثر است.
وی درباره اقداماتی که این وزارتخانه برای 
واکسیناســیون در کشــور دارد گفت: قرار 
اســت مراکز واکسیناســیون برای تزریق 
واکسن کووید ۱۹ دوباره فعال شود و درباره 

آن اطلاع رسانی خواهد شد.
پاک آیین اضافه کرد: طبــق مصوبه کمیته 
ملی واکســن کرونا افراد بالای ۱۸ ســال و 
دارای بیماری زمینه ای که مــدت ۶ ماه از 
آخرین تزریق واکســن آنها گذشــته باید 

نسبت به تزریق نوبت یادآور اقدام کنند.
وی ادامــه داد: توصیــه داریم بــه افراد در 
محیط های بسته یا متراکم حتما از ماسک 

استفاده کنند.

آمارهای واکسیناسیون رضایت بخش 
نیست

ســخنگوی وزارت بهداشــت در پاسخ به 
این ســوال که در روزهای و هفته های اخیر 
براســاس گزارش های این وزارتخانه آمار 
تزریق واکســن بســیار پایین اعلام شــده 
اســت، اظهار داشــت: در چند روز گذشته 
کمتر از پنج هزار نفر برای واکسیناســیون 
مراجعه داشــته اند کــه باید بــا همکاری 

رسانه ها مردم را در این زمینه ترغیب کرد.
مراکــز  بــه  مراجعــه  داد:  ادامــه  وی 
واکسیناسیون مطابق انتظار و رضایت بخش 
نیست و براساس آمارها حضور کمتر از پنج 
هزار نفــر در روزهای اخیر را بــرای تزریق 

واکسن کرونا شاهد هستیم.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به عزم صورت 
گرفته از ســوی مســئولان اجرایی کشور، 
باید رســانه ها مردم را به سرعت به فراخوان 
تکمیل چرخه واکسیناسیون ترغیب کنند.

علائم زیر سویه جدید امیکرون
زیرسویه های جدید اومیکرون با نام های۱ 
BQ و XBB دارای علایم گوارشــی مانند 
تهوع، استفراغ و دل درد است و افراد دارای 
سیستم ایمنی ضعیف در معرض شدید ابتلا 

به آن قرار دارند.
فرد مبتلا یکی از علائم گوارشی مانند تهوع، 
اســتفراغ، دل درد، آبریزش بینی، گلودرد 
و بــدن درد را خواهد داشــت، دوره نقاهت 
این بیماری نیز سه روز اســت اما توصیه به 

استراحت تا یک هفته شده است.
بــا توجه به مشــاهده ســه مــورد ابتلا به 
زیرســویه های جدید امیکــرون، احتمال 
ورود موج هشتم کرونا به کشور تقویت شده 

است.

خریدار  رئیس شــورای اســلامی شهر 
تهران با اشــاره بــه ســاخت ۱۰۵ واگن از 
سوی شرکت واگن سازی، گفت: ساخت یا 
واردات واگن برای مترو زمان می برد و گمان 
نمی کنم تا ۲ سال آینده وارد چرخه شود اما 

وزیر کشور بر این موضوع تاکید دارد.
 مهدی چمران روز یکشــنبه در حاشــیه 
یکصد و هجدهمین جلسه شورای اسلامی 
شهر تهران در جمع خبرنگاران افزود: مپنا 
باید بخشی از واگن ها را بسازد، واگن سازی 
پارس طرح را سوار کند و شرکت های دانش 
بنیان نیــز بخش دیگــر کار را انجام دهند. 
بسیار خوشحال خواهیم شد سریعتر انجام 
شــود اما تجهیزات را باید خود آنها بسازند 
و یک کار علمی اســت چون تعداد محدود 
اســت از لحــاظ تجهیــز کارگاه و صرفــه 

اقتصادی زمانبر خواهد بود.
چمران با اشاره به اینکه آلودگی هوا مربوط 
به کل کشــور اســت، افزود: واقعا در زمینه 
آلودگی هوا چه شده که اینگونه است؛ علاوه 
بر اصفهان و تبریز و اراک که آلودگی در آنها 
دائمی بود، اکنون شــهرهای دیگر از جمله 

قم و قزوین نیز اضافه شده است.
به گفتــه وی، یکی از برنامه هــای اثرگذار، 

ســاخت پل ها و رمپ و لوپ هاست که رفت 
و آمدها را کاهش می دهد و روزانه چند صد 
کیلومتر از ســفرها را کمتر می کند. شورا و 
شهرداری به آب و آتش می زنند که بتوانند 
اتوبوس و واگن بــرای مترو تهیــه کنند و 
برنامه هــای دیگــری را اجرا کننــد که به 

کاهش آلودگی هوا منجر شود.
چمران با اشاره به اهمیت ساخت تقاطع ها 
در کاهش مصرف بنزین اظهارداشــت: ما 
برای بنزیــن یارانه پرداخــت می کنیم و به 
قیمت جهانی نیســت بلکه با قیمت خاص 
خود اســت؛ صرفه جویی در بنزین پیش از 
این نیز مطرح شــده و وزیر نفت اسبق قول 
داد که هرچه صرفه جویی در مصرف بنزین 
انجام شود، درآمد آن را به شورا و شهرداری 
می دهیم که برای حمل و نقل عمومی از آن 
استفاده شود که انجام نشــد. در آن زمان، 
توافق نامه امضا شد اما به نتیجه نرسید. این 

اقدام کار درستی بود که باید انجام می شد.
رئیس شورای اسلامی شــهر تهران درباره 
ورود تاکسی به ناوگان حمل و نقل عمومی 
تهران اظهارداشت: ما ورود تاکسی ساخت 
خارج را نیز پیشنهاد دادیم؛ وقتی اتومبیل 
خارجی وارد می شود، تاکسی خارجی را نیز 

می توانیم وارد کنیم تا در کنار تاکسی های 
داخلی از آن استفاده شود.

وی با بیــان اینکه رانندگان تاکســی های 
اینترنتی، رانندگان داخل شــهر هستند و 
شناسایی نشده و آزمایش های لازم را انجام 
نداده اند، یادآور شد: مشخص نیست که این 
افراد آمادگی رانندگی در معابر بین شهری 
را داشته باشند یا شاید خودروی آنها ایمنی 
کامل را نداشته باشد؛ به همین دلیل اعلام 

شد که باید مجوز دریافت کنند.
چمران با بیان اینکه امروز در صحن شــورا 
نطق پیش از دستور ســید محمد آقامیری 
رئیس کمیته عمران درباره ســردار شهید 

ســلیمانی ارائه خواهد شــد افزود: گزارش 
حسابرس شــورا از ۲ منطقه شهرداری نیز 
قرائت و بررسی خواهد شــد.وی با اشاره به 
دیگر دســتور جلسه شــورا مبنی بر برنامه 
نامگــذاری تصریح کرد: بــرای طرحی در 
کمیســیون ماده پنج باید ضوابطی تدوین 
می شد که تاکنون تدوین نشــده بود و باید 

انجام شود که بحثی طولانی خواهد بود.

روز نهم دی روز تجدید بیعت
 با ولایت بود

چمــران در یکصــد و هجدهمین جلســه 
شورای اسلامی شــهر تهران با بیان اینکه 
روز نهــم دی، روز بصیــرت و تجدید بیعت 
با ولایت بود، اظهار داشــت: در تشییع پیکر 
پاک شهدا و حماســه نهم دی شاهد حضور 

گسترده مردم بودیم.
وی با اشــاره به تشــییع پیکر بی نظیر و پر 
شکوه شــهدا تصریح کرد: در تهران نزدیک 
به هفت ســاعت زمان برد تا پیکر شــهدا از 
دانشگاه تهران تا معراج شهدا تشییع شوند 
و علاوه بر تهران در شهرها و حتی روستاها 

نیز تشییع پر شکوه پیکر شهدا انجام شد.
رئیس شورای شهر تهران خاطرنشان کرد: 

ملت ما در هر کجای کشور به مکتب شهید 
سلیمانی و شهادت نه تنها پابرجاست بلکه 
هر روز قــوی و قوی تر می شــود. می دانند 
وقتی باب شهادت در کشــور ما بسته شود، 

می توانند بر ما توفیق یابند.
چمران با بیان اینکه کســانی که ندانسته یا 
به صورت مزدورانه به شــهدا و خانواده های 
شهدا حمله کردند، همان راهی را می روند 
کــه صهیونیســت و آمریــکای جنایتکار 
می روند، یادآور شــد: ایــن آمادگی برای 
شهادت بزرگترین سلاح ماست. امیدواریم 
درس عبرت بگیرند و بدانند که نســل های 

آینده ما این مکتب را دنبال خواهند کرد.
وی ضمن تبریک به مناسبت میلاد حضرت 
مسیح و آغاز سال نو میلادی به پیروان این 
حضرت گفت: برخی به نام مســیح، جنگ و 
خونریزی برپا می کنند و خداوند می داند که 
در ســال جدیدی میلادی چه کشتارهایی 
را انجــام خواهنــد داد و چه بلایی بر ســر 
کشورهای اسلامی و ایران و مردم کشور ما 
می آورند تا تســلیم تصمیم ضد مسیحایی 
آنها بشــویم. به نــام حقوق بشــر، آزادی و 
حقوق بشر ملت ها را زیر پا خرد می کنند اما 

دست انتقام الهی بالاتر است.

وزیر بهداشت:کادر درمان آماده باش هستند آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت بهتصرفات مفروزی و مالکانه آقای فرزاد گرگی 
را نسبت به شش دانگ یک قطعه زمین کشاورزی به مساحت 23091متر مربع پلاک 1372/239 واقع 
در قریه کلر گناوه بخش 6 بوشهر برابر رای شماره 140160324001002911 مورخ 1401/6/22 
تاییــد نموده و اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 اییننامه ی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
ســاختمانهایفاقد سند رســمی و قانون ثبت نیز منتشــر گردیده لذا آگهی تحدیدحدود اختصاصی آن 
به اســتناد مادتین 14 و 15 قانون ثبــت وتبصره ذیل ماده 12 قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضیساختمان فاقد سند رسمی جهت قسمت مورد تصرف آقای فرزاد گرگی منتشر و به اطلاع مصرف 
نامبرده و مجاورین وصاحبان حقوق ارتفاقی می رساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1401/11/3 
در محل شــروع به عمل خواهد آمد . لذابدینوسیله از منصرف نامبرده و مجاورین دعوت می شود در 
وقتتعیین شــده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت بهحدود ارتفاعی برابر ماده 20 
قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتجلسه تحدید حدود به مدت 30 روز پذیرفته می شود معترضیننسبت 
بــه حــدود و حقوق ارتفاقی مكلفن مطابق تبصــره ماده ی 86 ایین نامه قانون ثبــت و تبصره 2 ماده 
واحده قانون تعیین تکلیفپرونده معترضین ثبتی مصوب 72/03/25 ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم 
اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواســت به مراجعقضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق گواهی به 
جریان دعوی رابه جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تســلیمنمایند و الا حق آنان 

ساقط می شود.
 م الف 561

تاریخ انتشار: 1401/10/12
محمد چهابدار- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مســتقر در ثبت گناوه مالکیت بهتصرفات مفــروزی و مالکانه آقای فرزاد 
گرگی را نســبت به شــش دانگ یک قطعه زمین کشاورزی به مســاحت 26762/70 متر مربع پلاک 
1372/238 واقع در قریه کلر گناوه بخش 6 بوشــهر برابر رای شماره 140160324001002912 
مــورخ 1401/6/22 تاییــد نموده و اگهی موضوع ماده 3 و مــاده 13 اییننامه ی قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی ســاختمانهایفاقد ســند رســمی و قانون ثبت نیز منتشــر گردیــده لذا آگهی 
تحدیدحدود اختصاصی آن به استناد مادتین 14 و 15 قانون ثبت وتبصره ذیل ماده 12 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضیســاختمان فاقد سند رسمی جهت قســمت مورد تصرف آقای فرزاد گرگی 
منتشــر و به اطلاع مصرف نامبرده و مجاورین وصاحبان حقوق ارتفاقی می رساند که عملیات تحدیدی 
در صبح مورخ 1401/11/3 در محل شــروع به عمل خواهد آمد . لذابدینوســیله از منصرف نامبرده 
و مجاورین دعوت می شــود در وقتتعیین شــده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت 
بهحدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتجلســه تحدید حدود به مدت 30 روز 
پذیرفته می شود معترضیننسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مكلفن مطابق تبصره ماده ی 86 ایین نامه 
قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیفپرونده معترضین ثبتی مصوب 72/03/25 ظرف 
مدت یک ماه ازتاریخ تســلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجعقضائی محل وقوع ملک 
تســلیم و تصدیق گواهی به جریان دعوی رابه جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت 

تسلیمنمایند و الا حق آنان ساقط می شود
 م الف 562

تاریخ انتشار: 1401/10/12
محمد چهابدار- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت بهتصرفات مفروزی و مالکانه آقای فرزاد گرگی 
را نسبت به شش دانگ یک قطعه زمین کشاورزی به مساحت 28909/04 متر مربع پلاک 1372/240

واقــع در قریه کلــر گناوه بخش 6 بوشــهر برابــر رای شــماره 140160324001002910 مورخ 
1401/6/22 تاییــد نموده و اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 اییننامه ی قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی ســاختمانهایفاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشــر گردیده لذا آگهی تحدیدحدود 
اختصاصی آن به اســتناد مادتیــن 14 و 15 قانون ثبت وتبصره ذیل مــاده 12 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضیساختمان فاقد سند رسمی جهت قسمت مورد تصرف آقای فرزاد گرگی منتشر و به 
اطلاع مصرف نامبرده و مجاورین وصاحبان حقوق ارتفاقی می رساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 
1401/11/3 در محل شروع به عمل خواهد آمد . لذابدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت 
می شــود در وقتتعیین شــده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت بهحدود ارتفاعی 
برابــر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتجلســه تحدید حدود به مــدت 30 روز پذیرفته می 
شــود معترضیننسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مكلفن مطابق تبصره ماده ی 86 ایین نامه قانون ثبت 
و تبصــره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیفپرونده معترضین ثبتی مصوب 72/03/25 ظرف مدت یک 
ماه ازتاریخ تســلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجعقضائی محل وقوع ملک تسلیم و 
تصدیق گواهی به جریان دعوی رابه جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیمنمایند 

و الا حق آنان ساقط می شود 
م الف 560

تاریخ انتشار: 1401/10/12
محمد چهابدار- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه



 عدم وجود پخش کننده قوی نقطه ضعف مستندسازی کشور است

 مستندهای ایرانی در عرصه بین المللی دیده می شوند

فرهنگ
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 5
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 نمایش منتخبی از آثار نقاشی، گرافیک 
و نگارگری درباره حاج قاسم

نمایشــگاه منتخبی از آثار نقاشــی، گرافیک و نگارگری حاج قاســم 
سلیمانی برگزار می شود. نمایشــگاه منتخبی از آثار نقاشی، گرافیک 
و نگارگری به مناسبت سومین سالگرد شــهادت حاج قاسم سلیمانی 
سه شنبه ـ ۱۳ دی ماه ـ ساعت ۱۱ در گالری »عالی« برگزار می شود و تا 

۲۱ دی ماه ادامه خواهد داشت.

علاقه مندان برای بازدید از این نمایشــگاه می توانند از ساعت ۹ تا ۱۸ 
شنبه تا چهارشنبه به حوزه هنری مراجعه کنند.

ونمایی از پوستر 16 جشنواره ملی و بین المللی  ر
امام رضا)ع( با حضور هنرمندان برجسته

مراسم رونمایی از پوستر و فراخوان جشنواره های امام رضا علیه السلام 
امسال به صورت متفاوت در مشهد برگزار شد.

 مراســم رونمایی از پوســتر و فراخوان جشــنواره های امام رضا علیه 
السلام امسال به صورت متفاوت در مشهد برگزار شد. 

این ویژه برنامه با اجرای رســالت بوذری آغاز شــد و در ادامه خادمان 
بارگاه منور رضوی با گرداندن پرچم متبرک حرم رضوی فضای ســالن 
را عطر آگین کردند. در ادامه این مراســم و پــس از خوش آمدگویی 
مدیرعامل بنیاد، حاج امیر کرمانشــاهی از مداحان اهل بیت)ع(  ،علی 
ستوده از شروه خوانان بوشــهری،کورش زارعی از هنرمندان سینما و 

تئاتر و نوید اطاعتی شاعر به اجرای برنامه پرداختند. 
همچنین در این مراسم برخی ازدبیران جشــنواره های امام رضا علیه 
السلام به تشریح برنامه های جشــنواره خود در قالب اجرای سخنرانی 

کوتاه و جذاب پرداختند. 

عمومی ترین جشنواره کشور 
مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا علیه الســلام در این مراسم هنر را 
عطیه الهی دانست و اظهار کرد: شکل گیری هنر به واسطه الهامی است 
که بر قلب هنرمند می نشــیند و این الهام از نفحات قدسی امام رضا)ع( 
اســت. مرتضی ســعیدی زاده بیان کرد: امسال در بیســتمین دوره 
جشنواره بین المللی امام رضا)ع( ۱۶ جشنواره را به آستان مقدس امام 
رضا)ع( تقدیم خواهیم کرد که می توان به جشــنواره کودک و نوجوان 
در حوزه داستان و ادبیات، سه جشنواره در حوزه تئاتر بزرگسال، تئاتر 
خیابانی و تئاتر کودک و نوجوان و عروسکی، همچنین سه جشنواره در 
حوزه هنرهای تجسمی، خوشنویســی و عکس و گرافیک و جشنواره 
در حوزه آواها و نواها که محلی و اقوام اســت و جشنواره سرود که سرود 

دانش آموزی و نوجوانان است اشاره کرد. 

مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا)ع( در ادامه بیان کرد: جشــنواره 
فیلم کوتاه رضوی که  پانزدهمین دوره آن اســت و جشنواره جلوه های 

فرهنگ رضوی در رسانه های کشور جزو برنامه های امسال هستند. 
وی خاطرنشــان کرد: از  ۱۶ جشنواره ســه مورد آن از جمله جشنواره 

های شعر فارسی، عربی و ترکی دارای بخش بین الملل است. 
ســعیدی زاده جشــنواره امام رضا)ع( را عمومی ترین جشنواره کشور 
دانست و افزود: ضمن پاسداشت عمومیت آن ما به تخصصی کردن این 
جشنواره می اندیشیم.  وی  شکل گیری جریان ترویج فرهنگ رضوی 
در زیســت بوم فرهنگی را ماموریت بنیاد ذکر کرد تا بتواند سهم همه 

ظرفیت ها را در حوزه توسعه تامین کند. 
وی ابراز کرد: درصدد هســتیم که جریان هنر و رســانه را با هماهنگی 
اصحاب رســانه تقویت کرده و فرهنگ رضوی را ارتقــا دهیم و از همه 
اصحاب قلم، فکر و اندیشه برای عرض ارادت قدسی و ملکوتی به ساحت 
حضرت رضا)ع( استعانت می طلبیم تا بتوانیم جریان فرهنگی و هنری 

را به آستان مقدس رضوی گره بزنیم و این جریان را بیمه کنیم. 

معرفی دبیران تخصصی 
در ادامه این مراسم دبیران تخصصی ۱۶ جشــنواره این رویداد معرفی 

شدند. 
بر این اساس آقایان بهروز شــعیبی به عنوان دبیر پانزدهمین جشنواره 
ملی فیلم کوتاه رضوی به میزبانی خراسان رضوی،سید جلال فیاضی به 
عنوان دبیر دهمین جشــنواره ملی جلوه های فرهنگ رضوی در رسانه 
ها به میزبانی گیلان، مسعود نجابتی به عنوان دبیرهشتمین جشنواره 
ملی گرافیک رضوی به میزبانی قم، مهدی زابل عباســی به عنوان دبیر  
دوازدهمین جشــنواره بین المللی عکس رضوی به میزبانی خراسان 
رضوی، حمیدرضا نویدی مهر به عنوان دبیر چهاردهمین جشــنواره 
ملی داســتان کودک و نوجوان رضوی به میزبانی بوشــهر، علی محمد 
رادمنش به عنوان دبیر دومین جشــنواره ملی تئاتر خیابانی رضوی به 
میزبانی جنوب کرمان، احمد صدری به عنوان دبیر  ششمین جشنواره 
آواها و نواهای رضوی به میزبانی فارس، سید مجتبی ذبیحی به عنوان 
دبیر دوازدهمین جشــنواره ملی ســرود رضوی به میزبانی گلستان، 
محمد جواد شــرافت به عنوان دبیر بیســت و هفتمین جشنواره بین 
المللی شعر فارسی به میزبانی کرمان ،غلامرضا سپهری به عنوان دبیر  
نوزدهمین جشنواره ملی خوشنویسی رضوی به میزبانی تهران، جواد 
محقق به عنوان دبیر چهاردهمین جشنواره ملی شعر کودک و نوجوان 
رضوی به میزبانی همدان، کوروش زارعی به عنوان دبیرشــانزدهمین 
جشــنواره تئاتر رضوی به میزبانی آذربایجان شرقی، مرتضی حیدری 
آل کثیر به عنوان دبیر ســیزدهمین جشــنواره بین المللی شعر عربی 
رضوی به میزبانی اهواز، مهدی ســیم ریز به عنوان دبیر ســیزدهمین 
جشــنواره ملی تئاتر کودک و نوجوان رضوی بــه میزبانی  هرمزگان، 
سعید ســلیمانی پور به عنوان دبیر هفدهمین جشــنواره بین المللی 
شــعر ترکی- آذری رضوی به میزبانی آذربایجان غربی و ساسان ناطق 
به عنوان دبیرپانزدهمین جشــنواره ملی داســتان رضوی به میزبانی 

سمنان معرفی شدند. 
در بیســتمین دوره از برگزاری جشــنواره بین المللی امــام رضا علیه 
السلام، ۱۶ جشنواره در ۱۵ اســتان کشور به صوررت ملی و بین المللی 

برگزار می شود.

قاب

خریــدار   محســن اســلام زاده گفت 
مســتندهای ایرانی ازنظر کیفیت ساخت 
قابلیت رقابت در عرصــه بین المللی رادارند 
اما به دلیل عدم وجــود پخش کننده قوی 

بستر مناسبی برای اکران خارجی ندارند.
عرصــه ی مستندســازی در ایــران بعــد 
پیشــرفت های  اســلامی  انقــلاب  از 
قابل ملاحظه ای داشته است. در این زمینه 
گفتگویی داشــتیم با آقای محســن اسلام 
زاده مستندساز و با ایشــان در مورد آثاری 
که خودشان داشــتند و پیشرفت هایی که 
در این زمینه شده مباحثی موردتوجه قرار 

گرفت:

 چطور شــد که فیلم رو در جشنواره 
حقیقــت اکــران کردیــد و اکران 
خصوصــی جداگانــه نگرفتیــد؟ 
جمع بندی تــون رو از جشــنواره 

حقیقت امسال بفرمایید.
فیلم بنده سال گذشــته در دی ماه حاضر 
شــد و قصد داشــتیم سال گذشــته آن 
را منتشــر کنیم، ولی چنــد اتفاق باعث 
عقب افتــادن این ماجرا شــد. اولاً این که 
دیدیم خروجی فیلممان مطلوب اســت 
و می تواند جشــنواره ای باشد؛ خب اولش 
گفتیم شاید مســتند، مستند جدی برای 
جشنواره نباشــد ولی بعد از خروجی که 
در اوایل دی ماه رسیده و ما قصد انتشار در 
زمان سالگرد شهید ســلیمانی را داشتیم 
اما چون کار یک مقداری خوب شــده بود 
و از طرفی سال گذشته اتمام کار به زمانی 
رسیده بود که نزدیک سالگرد حاج قاسم 
بودیم و نمی شــد برنامه ریزی درســتی 
برای پخش صــورت؛ تصمیم گرفتیم یک 
ســال صبر کنیم و بعدازآن با مشورتی که 
با دوستان تهیه کننده داشــتیم بنابراین 
شــد که کار را برای جشــنواره حقیقت 
آماده کنیم چراکه این جشــنواره ویترین 
سینمای مستند ایران است؛ آثار مختلف 
می آید و اگر اثری متفاوت باشــد ضریب 
می گیرد و دیده می شــود و منتقدین نظر 
می دهند و رونمایی می شــود و روی پرده 
سینما نمایش داده می شود؛ ترجیح دادیم 
کــه کار را نگه داریم، کار را نگه داشــتیم؛ 
حتی ما ســالگرد شــهید جمالــی را در 
اوایل مهرماه داشــتیم، آنجا هم رونمایی 

نگرفتیم.

  به نظر مستند شــما در جشنواره با 
واکنش های خیلی خوب مواجه بود و 
مخاطبین هم راضــی بودند؛ خودتان 

بازخوردها را چطور دیدید؟
چون جدول اکران هــا آمد، تصمیم گرفتیم 
اکران دوم را به عنوان رونمایی خبررســانی 
کنیم. ولی برایمان جالب بود که اکران اول 
که دوشنبه بود، ســالن یک سینما پر شد و 
مخاطب خیلی اســتقبال خوبی داشــت و 
کم کم نظر رســانه ها و منتقدین جلب شد 
و فضای جشــنواره به فیلم مــن برای دیده 
شــدن کمک کرد؛ چند برنامــه تلویزیونی 
رفتم و نهایتاً رونمایی مان در اکران دوم بود، 
اتفاقاً ساعتش، ســاعت خوبی نبود، دوباره 
درخواســت دادیم که ســالن کوچک را به 
ســالن بزرگ انتقال بدهند، از سالن ۷۰ نفر 
به ۳۰۰ نفر که فکر می کنم بخش زیادی از 

سالن پر شد.
خانــواده شــهید را دعوت کردیــم و آن ها 
هم خوشحال شــدند که فیلم دارد در یک 
فستیوال اکران می شــود. الحمدالله اکران 
دوم هم موفقیت آمیز بــود که منجر به یک 
جریان سازی خوبی شد و پوشش رسانه ای 

آن هم خوب بود و سر صدا ایجاد کرد.
برای یک فیلم ســاز اول دیده شــدن مهم 
است که در جشنواره ســینما حقیقت این 
اتفاق افتاد و دوم جریان ساز بودن که برای 

مستند ما هر دو محقق شد.

 شــما کارهای مختلفی را در حوزه 
جهان اســلام کردید؛ با این تفاسیر 
ظرفیت مســتند را در جهان اسلام و 
همچنین رساندن پیام به این جهان را 

چگونه می بینید؟

ظرفیت مســتند برای انتقــال پیام خیلی 
بالاســت، چه در داخل و چــه در خارج؛ ما 
شاهد این بودیم مستندهای خوب در داخل 
و اگر بین المللی بوده در فضای بیرون مؤثر 
بوده است. یادم هست که مستند اهل سنت 
ایران را که در سال ۹۲ ساختم تا چند سال 
پیش در فضای مجازی، نسخه انگلیسی اش 
یک میلیون چهارصد هزار بازدید داشــت و 
نسخه عربی و فارسی که باهم بود، چهارصد 
هزار بازدید داشــت که یوتیوب بنا به بهانه 
کپی موســیقی، حذفش کرد. کلًا مستند 
و مستندســاز، آدم تأثیرگذاری اســت. بر 
اســاس موضوعش اگــر داخلی باشــد در 
داخل و اگر بیرونی باشد، در خارج از مرزها 

می تواند تأثیرگذار باشد.
البته باید پخش کننده قوی و نگاه درســت 
مستندساز را داشته باشــیم. سال گذشته 
یــک مســتند اجتماعی ســاختم بــه نام 
هیچ کــس منتظرت نیســت، بااینکه قصه 
تلخی بود اما جذابیت های خودش را داشت، 
در جشنواره مســلمانان کازان روسیه رفتم 
و چــون در آن عنصر نجات یک انســان را 
نشــان داده بــودم خیلــی موردتوجه قرار 
گرفت و علاوه بر خود جشنواره در دانشگاه 
فدرال کازان هم در بخش ایران شناســی و 
زبان فارسی پخش شــد. خب این ها نشان 
می دهد که مســتند جایگاه ویژه ای دارد و 
بین بچه های مستندساز هم پژوهش گرانی 
هستند و کارهایی که می سازند عمقی دارد 
که می تواند در عرصه ها و جوامع مختلف به 

نمایش درآید.

  آیا بســتر مناســبی برای انتشار 
مستندها در کشــورهای دیگر وجود 

دارد؟
متأسفانه بســتر و پخش درستی نداریم و از 
این موقعیت ها درســت استفاده نشده که 
عمده این موضوع هم به دلیل پخش ضعیف 
و عدم ارتباطات است. آن که دارد خوب کار 
می کند خود فیلم و توان فیلم ســاز است اما 
یک توان توزیعی خوب در سطح بین المللی 

وجود ندارد.

   ما وقتی ســیر رشد مســتند را در 
کشــور از اول انقلاب تاکنون بررسی 
می کنیــم، ســیر رو به رشــدی را 
می بینیم؛ شــما فضای مستندسازی 
را چطور می بینیــد و چه عواملی را در 

رونق گرفتن این فضا مؤثر میدانید؟
فضای مستند ازنظر من در حال حاضر خوب 
اســت و فکر می کنم پس از مدت ها به یک 
بلوغی رســیده و حرفی برای گفتن دارد و 
می توانــد در دنیا رقابت کنــد؛ همین الان 
مســتندی را که من هشت ســال پیش به 
نام تنها میــان طالبان ســاختم، با توجه به 
وقایع افغانســتان متقاضیــان مختلفی در 
کشــورهای مختلف دنیا دارد و شرکتی که 
پخش فیلمم را در لندن بــه عهده دارد، هر 
از چند گاهی اســتقبال مــردم را گزارش 

می دهد.
به نظرم با توجه به پشــتوانه ای که از شهید 
عزیــز، مرتضــی آوینی داشــتیم تــا حاج 
نادر طالــب زاده کــه در دوره جدیــد برای 

مستندسازها پدری کردند، بین المللی حرف 
زدن و بین المللی فیلم ساختن را یاد گرفتیم 
و عوامل تولید مستند هم رشد بسیار زیادی 
کردند؛ مثل عوامل فنی، مثلًا فیلم برداری ها 
و تدوینگری ها و صداگذاری هایی در ســطح 
بین المللی، همه این ها تا ۱۵ سال پیش نبود 

و امروز وجود دارد.
به نظرم سینمای مســتند سهل الوصول تر 
و ارزان تر از ســینمای داســتانی است و با 
ارزان تر شدن فضای فیلم ســازی به دلیل 
دیجیتــال شــدن آن، مــوج خیلی جدی 
به ســینمای مســتند داشــتیم؛ اواســط 
دهه هشــتاد خورشــیدی موج بچه های 
حزب اللهــی دوربیــن به دســت گرفتند 
و حمایــت شــدند از طرف افرادی شــبیه 
حاج نــادر طالب زاده و امــروز در مدل های 
مختلف مستند می ســازند؛ در موضوعات 
اجتماعی و معضلات زیســت محیطی فیلم 
می ســازند. الآن ما، هم به لحاظ کمی و هم 
کیفی به یک رشــد خیلی خوبی رسیدیم. 
ازلحاظ آمار، ۱۵۰۰ مستندساز داریم. شما 
در کشــورهای منطقه بگردیــد این تعداد 

مستندساز خوب پیدا نمی کنید.

 یک سؤالی هم در تکمیل سؤال قبلی 
بپرسم در ارتباط بســترهای انتشار 
در کشــورهای دیگر، برای اینکه این 
بسترها در کشــورهای دیگر به وجود 

بیاید باید چه اتفاقی رخ دهد؟
مــن روز گذشــته مشــهد بــودم، یکی از 
پخش کننده هــای ســینمایی بــه پخش 
مستند در سینماهای کشــور روی آورده، 
من برای اولین بار اســت که بــا یک پخش 
حرفــه ای روبــه رو شــده ام کــه دارد یک 
انرژی حرفــه ای می گذارد تا یک مســتند 
را در سینماهای سراسر کشــور روی پرده 
ببرد. خب این خیلی امیدوارکننده اســت. 
پخش کننده های ما بایــد در حوزه داخلی و 
بین المللی روی بحث مســتند ورود جدی 
بکنند.در حوزه بین الملــل باید همان طور 
که پتانســیل خوبــی وارد تولید مســتند 
شد، باید پتانســیلی خوبی به دنبال تجربه 
کســب کردن در بازار جهانی باشد، کسانی 
که به کاره ای مــا معتقدنــد، بیایند و یک 
تجربــه این چنینــی برای حضــور جهانی 
کســب کنند تا ما بتوانیم بعد از چند سال 
پخش کننده هــای قوی داشــته باشــیم، 
در کشــورهای عربی، در حوزه شــبه قاره، 
در آفریقا، در جنوب شــرق آســیا، در نقاط 
مختلف دنیا، در آمریکای لاتین که هرکدام 

تخصصی کار بکنند.

راه یافتــگان بــه بخش رادیــو تئاتر چهــل و یکمین 
جشــنواره بین المللــی تئاتر فجر از ســوی دبیر خانه 

جشنواره معرفی شدند.
 به نقل از روابط عمومی جشــنواره، دبیرخانه چهل 
و یکمین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر اســامی  
آثار راه یافته بــه  بخش رادیو تئاتــر چهل و یکمین 
جشــنواره بین المللی تئاتر فجررا به شرح زیر اعلام 

کرد:
۱-نمایش شــبیه پدر به کارگردانی محسن صباغ زاده 

از قم.
۲- نمایش جیغ  به کارگردانی رضا داداشی از قزوین.

۳- نمایش گزارش یک عشــق نهایی بــه کارگردانی 

سولماز ملکی از اردبیل.
۴- نمایش موج ســوار آبی بــه کارگردانی 

حسین خدادی از کرج.
۵- نمایش پرواز پرنــدگان مهاجر در صبح 

روز آخر به کارگردانی امجد جلالی از اهواز.
۶- نمایش  اســپویلر بــه کارگردانی محمد 

رادمهر از اصفهان.
۷- نمایش همــه دختران من بــه کارگردانی رحمان 

قدمی از ساری
۸- نمایش بوکه من به کارگردانی طاهره شــاد دل از 

بجنورد.
۹- نمایش زیبا به کارگردانی محمــد رضا قبادی فر 

از تهران.
۱۰- نمایش دســت انداز به کارگردانی سید 

سروش پیمبری از کرمانشاه.
۱۱- نمایش بلا روزگار به کارگردانی حسین 

اسفندیاری از همدان.
هیأت انتخاب آثار این دوره متشکل از فریبا 
متخصص و بهرام سروری نژاد و علی بهرامی 
بودنــد و مدیریت این بخش به عهــده امین رهبر بوده 

است.
لازم به ذکر اســت بنا بر اعــلام دبیرخانه هجدهمین 
جشــنواره تئاتر مقاومت حق حضور آثــار ذیل برای 
اجرا در بخش رادیو تئاتر چهل و یکمین جشنواره بین 

المللی تئاتر فجر محفوظ است:
۱-نمایــش روایــت ناتمام زیبــای خــط خطی به 

کارگردانی بهاره کاظمی از قزوین.
۲-نمایــش مجنون-پــل حمید بــه کارگردانی علی 

حسین قلی زاده از تبریز.
 ۳- نمایش زنده عشــق به کارگردانــی ناصر کریمی 

نیک از اراک.
۴- نمایــش در دل خاک به کارگردانــی دنیا فتحی از 

تهران.
بخش رادیو تئاتر چهل و یکمین جشــنواره بین المللی 
تئاتر فجــر، از۲۴تا ۳۰ دی ماه ســال جــاری برگزار 

خواهد شد.

جشنواره

معرفی آثار راه یافته به بخش رادیو تئاتر جشنواره فجر

وی سینمای ایران؛ پایان رکود گیشه ۳ ماه طلایی پیشِ ر
خریدار   رکود حاکم بر سینماهای کشور 
درحالی به ۳ ماه رســیده که نشــانه های 
امیدبخش بسیاری مبنی بر پایان این رکود 

دیده می شود.
 از هفتم مهرمــاه که قرار بود بســته جدید 
اکران رونمایی شــود تــا به امــروز، ۳ ماه 
می گذرد. ۳ ماه ســختی که شــاید کمتر 
کسی گمان می برد که اوضاع، حتی وخیم تر 
از شرایط دوران کرونا شــود. با این حال اما 
این دوران ســیاه تمام شد و حالا چند وقتی 
است که روزنه هایی امیدبخش در سینمای 
ایران نمایان شده است؛ روزنه هایی که قرار 
اســت طی همین روزها، به انــوار متکثری 
تبدیل شود تا ســینمای ایران پس از ۳ ماه 
رکود مربوط بــه دوران ناآرامی، رنگ رونق 

حداکثری را به خود ببیند.

افزایش نسبی مخاطبان سینما
آذرماه، همواره ماه خوبی برای سینماهای 
کشور بوده است. ماهی که طی آن، استقبال 
خوبی از آثار روی پرده به عمل می آید. برای 
امســال هم همین اتفــاق رخ داد و تعداد 
مخاطبان آذرماه به نســبت دو ماه ابتدایی 

پائیز، رشد حدودا ۴۰درصدی را شاهد بود.
این رشــد در شــرایطی رقم خــورده که 
چیدمان اکــران فعلی ســینماها، مربوط 

به آثاری مشــتمل بر اکران نــوروز ۱۴۰۱ 
تا اکران تابستان اســت و در این بین، تنها 
۳ فیلم حوزه کودک و نوجــوان و ۲ کمدی 
طبقه یک ونیم و بخارســت مربوط به فصل 
پائیــز هســتند. بنابراین برخــلاف آنچه 
عنوان می شــود، مشــکل امروز سینمای 
ایران، مخاطب نیســت بلکه خوراک است. 
وقتــی در آذرماه بــا چنین آثــار قدیمی و 
کهنه ای، حدود ۱ میلیون نفر به ســینماها 
آمدند، حال تصور کنیــد در صورت اکران 
آثار جدید، تعداد ایــن مخاطبان، چند برابر 
افزوده می شود؟هم چنان که اکران یک فیلم 
پرمخاطب نظیر بخارست سبب شد تا حجم 
خوبی از مخاطبان به سینماها گسیل داشته 
شــوند، بنابراین کاملا منطقــی و طبیعی 
است که با اکران یک بسته نمایش مناسب، 
حجم مخاطبان نیز به همین اندازه ضریب 

خورده و چندبرابر  شود.

اکران های جدید از راه می رسند
برخلاف آن چیزی که برخــی بدبین های 
سینما انتظار داشــتند، قرار است در همین 
دی ماه، از بسته اکران جدید رونمایی شود. 
فیلم هــای جدید قــرار بود از چهارشــنبه 
هفته گذشــته رونمایی شــوند اما برخی 
هماهنگی ها و چانه زنی ها به درازا کشــید 

تا به احتمال قوی، فیلم هایی چون ملاقات 
خصوصی و چپ، راســت، از چهارشــنبه 

همین هفته به روی پرده بروند.
نمایــش فیلم های جدید که قطعی اســت 
اما اگر بسته جدید، مشــتمل بر این ۲ فیلم 
نیز باشــد، باید منتظر حجم گســترده ای 
از مخاطبــان در ســینماها باشــیم. وجود 
۲ کمــدی قدرتمند چــون بخارســت و 
چپ، راســت در کنــار درام جذابی چون 
ملاقات خصوصی سبب می شــود تا اقبال 

گسترده ای متوجه سینما شود.
در کنار این فیلم ها نیــز احتمالا چند فیلم 
میانــه رونمایی می شــود که آن آثــار نیز 
می تواننــد متوســط میــزان مخاطب را 
بالا ببرنــد. این رویکرد، یک حســن ماجرا 

اســت و حســن دیگر، اعتمادی است که 
ســرمایه گذاران و دفاتر پخــش را مجاب 
می کند تا نسبت به نمایش اثر خود ترغیب 
شــوند. بدین ترتیــب، با فصل شــکوفایی 
مواجــه خواهیم بــود کــه از تفاوت های 
بسیاری با زمستان های سینمایی کم رونق 
ســالیان گذشــته برخوردار خواهــد بود. 
علی الخصوص آن که اکــران نوروز ۱۴۰۲، 
به دلیــل تلاقی با مــاه مبــارک رمضان، 
احتمالا شکوه همیشگی را نخواهد داشت و 
بنابراین، آثار بسیاری متقاضی خواهند شد 
تا با اکران در زمستان، مدت اکران خود را تا 
عیدفطر ســال آینده، که شامل اکران نوروز 

نیز می شود، طولانی کنند.

فصل جدید تولیدات
یکــی از اتفاقاتی که طی ۳ مــاه ناآرام اخیر 
روی داد، تلاش برای به تعطیلی کشــاندن 
تولیدات ســینمایی کشــور بــود. گروهی 
معلوم الحال با هجوم بــه صفحات مجازی 
بازیگــران و کارگردانــان، آنهــا را تهدید 
می کردند تا در هیچ پروژه ای حاضر نشوند. 
اما اشکال محاســباتی این گروه در آن بود 
که نمی دانســتند پائیز، زمان اوج تولید در 

سینمای ایران است.
در پائیز، بسیاری از پروژه ها تلاش می کنند 

تــا بتوانند با یــک برنامه ریزی، خــود را به 
جشنواره فجر برسانند. حتی آن اشخاصی 
نیز کــه جشــنواره را تحریــم کرده اند نیز 
پروژه خــود را طبق قرار حرفــه ای به انجام 
خبرنگار  میدانی  رسانده اند.بررســی های 
ایرنا نشــان می دهد کــه در همین مدت، 
تعداد تولیدات ســینمایی کشــور، به طرز 
قابل توجهی به نســبت ۶ ماه نخست امسال 
افزوده شــده اســت و این یعنی آن که، تیر 
خفقان در جریان تولیداتی ســینمای ایران 
به سنگ خورده است. بسیاری از بازیگرانی 
که در ایــن مدت، متن ها و یادداشــت های 
همسو با ناآرامی ها می گذاشتند، هم زمان، 
سرگرم پروژه های ســینمایی یا مربوط به 
شــبکه نمایش خانگی بودنــد و این یعنی 
آن که روند تولید در ســینمای ایران، حتی 
در زمان ناآرامی های اجتماعی نیز با رشــد 

خوبی مواجه بوده است.
این وضعیت سبب شده تا امیدواری قاطعی 
در مورد ســینمای ۳ ماه باقی مانده امسال 
وجود داشته باشــد. چرخ سینما پس از یک 
دوره رکود، به حرکت درآمــده و هر روز بر 
شــتاب این قطار افزوده می شود و نیرویی، 
یارای متوقف کردن آن را ندارد. در روزهای 
آینده، اخبار امیدبخش بیشــتری راجع به 

سینماهای کشور به گوش خواهد رسید.
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زبان درازی جای معذرت خواهی!
 مهدی طاهرخانی پایان دو هفته سکوت مرموزانه و پر سوال و سپس 
حواله زبان از بناگــوش در رفته برای همه. گــران قیمت ترین بازیکن 
این فصل لیگ برتر ســرانجام روز جمعه شکست اما نه قفلی را باز کرد و 
نه پاسخ سوالی را شــفاف داد. درعوض به صورت تمام قد با نشان دادن 
زبان به راحتی هرچه تمام تر به ریش همه آنهایی که در این ســو نگران 
وضعیتش بودند خندید. خنده ای به طولانی بودن تتوهای پرتعدادش.

این قصه جدید یورگن لوکادیای هلندی و پرســپولیس اســت.همان 
بازیکنی که چند ماه قبل، مدیریت قرمزها در برنامه شبانه فوتبال برتر، 
نسبت به حضورش در ایران گفت؛ما بهترین بازیکن خارجی تاریخ لیگ 
برتر را جذب کردیم. اما او نگفت حقیقتا چرا این بازیکن حاضر به حضور 
در فوتبال ایران شده اســت.دو دلیلی اصلی و اساســی وجود داشت؛ 
نخســت اینکه مدت ها مصدوم بود و طبیعتا هیچ باشگاه مهم آسیایی 
و اروپایی حاضر به خرید چنین بازیکنی بــا قیمت بیش از یک میلیون 
یورو نبود. دلیل دوم هم همان مبلغ کلان بود که باشگاه ایرانی حاضر به 
پرداختش شد.پرسپولیس ریســک کرد و از شانس خوبش، لوکادیا که 
با ۱۰ کیلیو اضافه وزن پا به تهران گذاشته بود، به مرور زمان، تبدیل به 
گلزن ترین بازیکن قرمزها شد. بعد از مهدی طارمی سرانجام هواداران 
پرسپولیس چشمشــان به مهاجمی روشن شد که رســاندن توپ به او 
مصادف بود با یک خطر جدی. چه لذتی بالاتر از این برای هوادارانی که 

دل شان برای یک مهاجم قاتل تنگ شده بود ؟
اما در آســتانه دربی ناگهان بدون اینکه کلامی بگوید به صورت شبانه 
تهران را ترک کرد.چند روز بعد هم در نامه ای به باشگاه، اعلام به فسخ 
یکطرفه قرارداد کرد. پرســش این است چرا؟ شــاید خیلی ها اتفاقات 
اخیر را دلیــل آن بدانند اما باید گفت در فیفا فقط شــرایط جنگی ) آن 
چیزی که امروز در اوکراین جریان دارد( قابل قبول اســت.لوکادیا که 
مشخصا در زندگی شخصی هم مشــکلات فراوانی را دارد، در صورتی 
بیماری همســرش را دلیل خــروج ناگهانی اش عنوان کــرد که پیج 
شخصی خودش و همســرش بیان کننده آن است که این دو از یکدیگر 

جدا شده اند.
در تبریک سال نو میلادی همسر)شــایدم بهتر باشد بنویسیم دوست 
دختر( این بازیکن تنها با دو فرزندش عکس انداخت و هیچ اشــاره ای 
به یورگن نکرد. اما نکته مهم دیگر که جا دارد باشــگاه پرســپولیس به 
صورت جدی و محکم تا حصول نتیجه، شــکایت از این بازیکن بدعهد 
را در فیفا پیگیری کند، پست عجیبی بود که او گذاشت. از دو عکس هم 
برای این پست اینستاگرامی اســتقاده کرد. در اولی چهره خودش در 
آسانسور که زبانش را در آورده بود و به گونه ای تمسخر آمیز قصد دادن 
پیامی را داشت و در دومی عکسی از خود با پیراهن پرسپولیس که حالا 

باید عنوان شود تیم سابق او.
او بی آنکه هیچ اشــاره ای به دلیل اصلی خروج عجیــب و بدون بهانه 
اش کند تنها در قســمتی گفت :» سال گذشته )ســال میلادی( سالی 
پر از شک و تردید بود اما سالی همراه با رشــد و درس گرفتن هم برایم 
بود. پس از اینکه وارد ســال جدید شدیم می خواســتم درباره آنچه که 
در ۱۲ ماه گذشــته بر من گذشت، صحبت کنم. ســالی همراه با رشد، 
درس گرفتن و انعطاف پذیری بود و لحظات شــادی را هم پشــت سر 
گذاشتم. من این پست را نمی گذارم که ســایرین را خوشنود کنم. اگر 
می خواستم توجه ها را جلب کنم و برای خودم اعتبار بخرم ،می توانستم 
درباره اتفاقاتی که بر من در ایران گذشت با رسانه ها صحبت کنم اما این 
کار را نکردم. آدم های نزدیک به مــن می دانند چه اتفاقاتی رقم خورد و 

نمی خواهم عذرخواهی کنم.«
او پیش از ترک ایران ۲۰ درصد از قــرارداد یک میلیون یورویی اش را به 
عنوان پیش قرارداد و دو قسط ۱۷۰ هزار یورویی هم دریافت کرده بود 
و حالا عوض دست کم معذرت خواهی از میلیون ها هوادار پرسپولیس 
که اینگونه همه برنامه های هجومی تیم شــان را برهــم زد، زبانش در 

حالتی تمسخرآمیز نشان آنها می دهد و می گوید معذرت نمی خواهم!
او عذر خواهی نمی کند چون حدود نیمی از قراردادش یعنی ۵۰۰ هزار 
یورو را تنها برای چند ماه گرفته است و تصور کرده با دستمایه قراردادن 
وضعیت ایران و نامه ســفارت هلند مبنی بر ترک این کشور، می تواند 
بدون هیچ تلاشــی همه قرارداد خود را در خانه بنشیند و نقد کند! این 
تصور بازیکن خوب اما انســان قدرنشناسی است که همین اخلاقیاتش 
موجب شــد با آن توان فنی،هرگز به جایگاه قابــل توجهی در فوتبال 

جهان نرسد.
اینکه لوکادیا چه بهانه ای پیش خود و نزدیکانش دارد باید در شــکایت 
پرسپولیس در فیقا نزد محکمه، عنوان شود تا ببینیم او چیزی در چنته 
دارد یا نه.بازیکنی که با رفتــن ناگهانی اش ضربه بســیاز بزرگی را به 
پرســپولیس زد و اگر در ادامه مســیر قرمزها نتوانند مهاجم خوبی را 
جذب کنند، شــاید تاوان بزرگی را بابت این رفتار غیرحرفه ای لوکادیا 

بپردازند.
شاید تا دیروزعده کمی از هواداران پرسپولیس اندک امیدی ته دلشان 
بود که با حل مشــکلات موجود ) که هنوز هیچکــس جزئیات و حتی 
کلیات آن را نمی داند( ایــن بازیکن به این تیم، باز مــی گردد اما حالا 
با دیدن چهره زبان درازش و همچنین اصرار بــه عدم معذرت خواهی 

متوجه چهره واقعی او شدند.
یک خارجی نمک نشــناس که در اوج نا آمادگی و بی پیشنهادی موفق 
شد رقم بســیار خوبی را با توجه به افت فاحشش بگیرد و حالا می گوید 

فقط نزدیکانم می دانند چرا رفتم!
از امروز میلیون ها هوادار پرســپولیس تنها یک خواســته از باشــگاه 
محبوب شان دارند و آن پیش بردن شکایت از این هلندی در فیفا است.

باید مشــخص شــود او که بــدون حتی یــک روز تاخیر، بنــد به بند 
قراردادش را گرفته چه بهانه ای قابل قبولی برای فرار شــبانه از تهران 
دارد.اگر دلیل او موجه است چرا از بین این همه بازیکن و مربی خارجی 
و عمدتا اروپایی،هیچیک با نامه سفارت خانه های خود در تهران، اینجا 
را ترک نکردند ؟ چرا شیخ دیاباته فرانســوی کماکان در تهران است ؟ 

چرا سرمربی پرتغالی آبی ها و سپاهان اینجا ماندند؟
بهانه هایی مثل قطع بودن اینترنت و این دســت از مســائل، طبیعتا 
نمی تواند سوژه خوبی باشد، چرا که یکی از دو شرکت بزرگ خدمات 
موبایل و اینترنت در ایران، حامی رسمی باشــگاه پرسپولیس است 
واگر این بازیکن حقیقتا مشکلش تنها سرعت اینترنت بود بدون شک 
با توجه به خارجی بودنش، باشــگاه می توانست از اسپانسرخود یک 
خط ســفید)بی فیلتر( برای این بازیکن گران قیمت و بهانه گیر تهیه 

کند.
او حتی یک بار هم در این مورد به مسئولان باشــگاه چیزی نگفته بود 
و باید پذیرفت، خروجش از ایران، برنامه ای از پیش تعین شــده است 
که قطعا چند مشــاور و وکلیل خارجی ســناریواش را نوشتند. کاش 
عوض بیرون انداختن زبــان، یک کلام می گفت چرا شــبانه فرار کرد. 
می گفت تنها بازیکن خارجی حاضر در فوتبال ایران اســت که امنیت 
جانی ندراد، اینترنت ندارد و یا او را تهدید به کشــتن کرده اند! او بنا به 
ســفارش وکلایش هیچ حرفی نزد تا مبادا بهان عای رد دادگاه فیفا به 
وکلای پرســپولیس بدهد. این هم عاقبت بهترین خرید خارجی تاریخ 

پرسپولیس که اینچنین همه را شوکه کرد و رفت.

دیدگاه

 پیشکســوت فوتبال ایران با اشــاره به بلاتکلیفی تیم 
ملی گفت: نباید برای انتخاب سرمربی تیم تصمیمات 
احساسی و رابطه ای گرفته شود و انتخاب نفر اول کادر 

فنی باید با بررسی کارشناسی باشد.
حمید درخشــان بــا بیان اینکــه تیم ملــی نباید در 
بلندمدت بلاتکلیف باشــد اظهار داشت: به عنوان یک 
پیشکسوت تصمیم گیرنده نیســتم اما فدراسیون هم 
رییس و هم هیئت رئیسه دارد که باید بهترین تصمیم 
را بــرای فوتبال ایــران اتخاذ کننــد. تصمیمی که در 
راستای منافع تیم ملی باشد و در آن هدف گذاری جام 
ملت های آسیا کاملا مشخص باشــد. ایران از مدعیان 

فوتبال آســیا اســت و در چهار دهه گذشته 
به دیدار نهایی جام ملت های آســیا نرسیده 
است. امیدواریم این دوره بتوانیم این طلسم 

را بشکنیم.
پیشکسوت تیم فوتبال پرســپولیس این را 
هم گفت: مطرح کــردن یک نام خاص پیش 
از تصمیم هیئت رئیســه و رییس فدراسیون 

درســت نیســت و نباید هم تاثیری بــر روی انتخاب 
ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران داشــته باشــد. یک 
کارگروه باید در فدراســیون رزومــه و نتایج مربیان را 
بررســی کنند و در نهایت نام مربی تیم توسط رییس 

فدراســیون اعلام شــود. البته این پروســه 
نباید طولانی باشــد زیرا بــه منافع تیم ملی 
فوتبال لطمــه خواهد زد. رســانه ها هم این 
روزها نام های خاصــی را مطرح خواهند کرد 
که نباید بــر روی تصمیم فدراســیون تاثیر 

بگذارد.
سرمربی تیم پرســپولیس درباره احتمال 
حضــور کــی روش در فوتبــال ایــران نیــز گفت: 
نمی توانیــم فعلا به شــایعات توجه کنیــم بلکه باید 
منتظر تصمیم فدراسیون باشــیم و بعد از آن درباره 
یک مربی اظهارنظر کنیم. قضاوت زود هنگام درست 

نیســت بلکه باید منتظر تصمیم جمعی فدراســیون 
باشیم.

بازیکن اســبق تیم ملــی فوتبال ایــران در خصوص 
ویژگی های ســرمربی آینده تیم گفــت: مربی باید با 
تصمیم عقلانی انتخاب شــود. نباید احساســات در 
انتخاب مربــی بر عقلانیــت غلبه کند. اگــر انتخاب 
مربی بر اســاس عقلانیت باشــد بی تردید مسوولان 
هدف گذاری لازم را برای تیم ملــی در جام ملت های 
آسیا انجام خواهند داد. تصمیم غیر احساسی به سود 
فوتبال ایران اســت و می تواند به ناکامــی این تیم در 

آسیا پایان دهد.

کارشــناس فوتبال با بیان اینکه رفتارهای ســرمربی 
استقلال اصلًا حرفه ای نیست گفت: ســاپینتو با این 

عملکردش، استقلال را به حاشیه برده است.
هاشــم حیدری در خصوص تساوی اســتقلال برابر 
مس رفســنجان گفت: آبی ها بازی خوبی را از خود به 
نمایش نگذاشتند و نتوانستند ســه امتیاز این دیدار 
را کســب کنند.وی ادامه داد: در نیمه اول یک پنالتی 

برای استقلال گرفته نشــد و این یکی از عجیب ترین 
قضاوت های داور این دیدار بود. هندی که درســت در 
مقابل چشــمان او رخ داد اما عرب براقی به راحتی از 
این صحنه گذشت.کارشــناس فوتبــال در خصوص 
عملکرد مس رفسنجان گفت: مســی ها نمایش قابل 
قبولی مقابل استقلال داشتند و حتی می توانستند به 
پیروزی هم برســند اما نبود یک تمام کننده باعث شد 

تا امتیازات بین دو تیم تقســیم و چشم به دیدارهای 
آینده داشــته باشــند.حیدری در مــورد رفتارهای 
غیرحرفه ای ســاپینتو هم گفت: متأسفانه این بار اول 
نیســت که این مربی یک بازی را از دســت می دهد. 
باشگاه باید برای او جریمه و کلاس روانشناسی بگذارد 
تا این مربی در کنار زمین آرامش خود را حفظ کند. او با 
این عملکرد حرفه ای که از خود نشان می دهد تیم را به 

حاشیه برده و باعث می شود تمرکز بازیکنان هم به هم 
بریزد.مهاجم سابق استقلال ادامه داد: ساپینتو بازی 
با تراکتور را از دست داده. یک دیدار حساس در تبریز 
که حضور ســرمربی کنار زمین بسیار تأثیر گذار است 
اما درگیری های بی دلیل او با داور بازی باعث شــده تا 
همه داورها نسبت به او حساس شده و با کوچک ترین 

حرکت به این سرمربی کارت زرد نشان دهند.

ملی

استقلال

ایمان گودرزی   بازیکنان زیادی در طول 
تاریخ در آسیا به فوتبال خود پایان دادند.

 بازیکنان برتر اروپــا و آمریکای جنوبی پس 
از گذراندن دوران حرفه ای موفق، بارها در 
لیگی بازی می کننــد که مانند اروپا چندان 
رقابتی نیست و می خواهند در پایان دوران 
حرفه ای خود پول بیشــتری کسب کنند یا 
جام های بیشتری کســب کنند. بسیاری از 
باشگاه های آســیایی برای جذب بازیکنان 
برتــر دســتمزدهای کلان و قراردادهای 
پرسود ارائه می دهند. این می تواند به ویژه 
برای بازیکنانی که در پایان دوران حرفه ای 
خود به دنبال به حداکثر رساندن پتانسیل 
درآمد خود هســتند جذاب باشد. برخی از 
بازیکنان ممکن است به سمت فرصت های 
فرهنگی و سبک زندگی که با بازی در آسیا 
به دســت می آید جذب شــوند. بازیکنان 
ممکن اســت فرصتــی بــرای افزایش نام 
تجاری و فرصت هــای تایید خود با بازی در 
آسیا ببینند. برخی از بازیکنان ممکن است 
روابط شــخصی یا خانوادگی با آسیا داشته 
باشند، یا ممکن است به ســادگی به دنبال 
چالش جدیدی در پایــان دوران حرفه ای 

خود باشند.
۱۰ بازیکن برتری که دوران حرفه ای خود 
را در آسیا به پایان رســانده اند را با هم مرور 

خواهیم کرد؛

10. تیم کیهیل
در ســال ۲۰۱۸ به عنوان بازیکــن به تیم 
ســوپر لیــگ هند جامشــدپور اف ســی 
پیوست. او اولین بازی خود را برای این تیم 
در ۶ اکتبــر ۲۰۱۸ در بــازی مقابل بمبئی 
سیتی اف ســی انجام داد. کیهیل در دوران 
حضورش در جامشدپور ۴ گل در ۱۴ بازی 
به ثمر رساند. او نقش کلیدی در خط حمله 
تیم داشت و به دلیل اخلاق کاری و رهبری 
در داخــل و خــارج از زمین مــورد علاقه 
هواداران بود. با این حال، مدت زمان حضور 
او در این باشــگاه کوتاه بود زیــرا در پایان 

فصل ۱۹-۲۰۱۸ او این تیم را ترک کرد.

۹. دیگو فورلان
در ســال ۲۰۱۶ به عنوان بازیکــن به تیم 
ســوپر لیگ هند، بمبئی ســیتی اف سی 
پیوست. او اولین بازی خود را برای این تیم 
در ۳ اکتبر ۲۰۱۶ در بازی مقابل اف سی پونا 

سیتی انجام داد. فورلان در مدت حضورش 
در مومبای سیتی اف ســی، در ۱۰ بازی ۲ 
گل به ثمر رســاند. او بازیکــن کلیدی این 
تیم بود و به آنها کمک کرد تا به نیمه نهایی 

سوپرلیگ هند برسند.
با این حال، مدت زمان او در باشــگاه کوتاه 
بود زیرا در پایان فصــل ۲۰۱۶ او این تیم را 
ترک کرد. پس از حضور در هند، فورلان در 
سال ۲۰۱۷ به تیم لیگ برتری هنگ کنگ 
کیچی اس سی پیوست. او اولین بازی خود 
را برای این تیم در ۲۲ ژوئیه ۲۰۱۷ در بازی 
مقابل ایسترن اس ســی به میدان رفت. در 
دوران حضورش در کیچی اس سی، فورلان 
در ۱۵ بــازی ۸ گل به ثمر رســاند و به تیم 
کمک کرد تا عنــوان قهرمانــی لیگ برتر 
هنگ کنگ را بــه دســت آورد. او در پایان 

فصل ۱۸-۲۰۱۷ باشگاه را ترک کرد.

8. رابرت پیرس
در ســال ۲۰۱۴ به عنوان بازیکــن به تیم 
سوپر لیگ هند اف سی گوا پیوست. او اولین 
بازی خود را بــرای این تیــم در ۱۲ اکتبر 
۲۰۱۴ در بازی مقابل دهلی دیناموس انجام 
داد. پیرس در مدت حضورش در اف ســی 
گوا ۱۰ بازی انجام داد و ۲ گل به ثمر رساند. 
او نقش کلیدی در خط حمله این تیم داشت 
و به آنها کمک کرد تا به نیمه نهایی ســوپر 

لیگ هند برســند. با این حال، مدت زمان او 
در این باشــگاه کوتاه بود زیرا در پایان فصل 

۲۰۱۴ او را ترک کرد.

۷. نیکلاس آنلکا
در ســال ۲۰۱۵ به عنوان مربــی - بازیکن 
به تیم ســوپرلیگ هند مومبای سیتی اف 
ســی پیوســت. او اولین بازی خود را برای 
این تیم در ۴ اکتبــر ۲۰۱۵ در بازی مقابل 
اف سی پونا سیتی انجام داد. آنلکا در دوران 
حضورش در مومبای سیتی اف سی، در ۱۱ 
بازی ۲ گل به ثمر رســاند. او نقش کلیدی 
در خــط حمله تیم داشــت. با ایــن حال، 
مدت زمــان او در این باشــگاه کوتــاه بود 
زیرا در پایان فصــل ۲۰۱۵ او را ترک کرد. 
او همچنیــن یک دوره کوچک در باشــگاه 
به عنوان سرمربی داشــت که نتوانست به 

موفقیت خاصی برسد.

۶. الساندرو دل پیرو
در ســال ۲۰۱۴ به عنوان بازیکــن به تیم 
ســوپر لیگ هند دهلی دیناموس پیوست. 
او اولین بــازی خــود را برای ایــن تیم در 
۱۵ اکتبــر ۲۰۱۴ در بازی مقابل اف ســی 
پونا ســیتی انجام داد. دل پیــرو در دوران 
حضورش در دهلی دیناموس، در ۱۴ بازی ۴ 
گل به ثمر رساند. با این حال، در پایان فصل 

۲۰۱۴ این باشــگاه را ترک کــرد. دل پیرو 
همچنین به خاطر حضــورش در تیم لیگ 
A استرالیا سیدنی اف سی که از سال ۲۰۱۲ 
تا ۲۰۱۴ در آن بــازی کرد و در ۴۸ بازی ۲۴ 

گل به ثمر رساند، شهرت دارد.

۵. مارکو ماتراتزی
در ۲۲ ســپتامبر ۲۰۱۴، ماتراتــزی بــه 
عنــوان مربی – بازیکن با چنایین اف ســی 
در ســوپر لیگ هند قــراردادی به ارزش به 
مبلغ ۱ میلیــون دلار در هر فصل امضا کرد. 
در پایان فصــل ۲۰۱۵، ماتراتزی چنایین را 
در قهرمانی ســوپر لیگ هند رهبری کرد و 
قرارداد او به پایان رسید. پس از پایان فصل 
۲۰۱۶، اعلام شــد که ماتراتزی برای سال 

۲۰۱۷ به باشگاه بازنخواهد گشت.

4. ژاوی هرناندز
او بیشــتر به خاطر دوران موفقیت آمیزش 
در باشگاه اســپانیایی بارسلونا شناخته می 
شــود، جایی که او جام های زیادی از جمله 
لیگ قهرمانان اروپا را به دست آورد. در سال 
۲۰۱۵، ژاوی هرناندز به عنــوان بازیکن به 
باشگاه الســد قطر پیوســت. او اولین بازی 
خود را برای این تیم در ۲۰ آگوست ۲۰۱۵ 
در بازی مقابــل الخور انجــام داد. ژاوی در 
دوران حضورش در الســد نقش کلیدی در 

خط میانی این تیم ایفــا کرد و به آنها کمک 
کرد تا لیگ ستارگان قطر و جام امیر قطر را 
ببرند. او پس از یک دوران موفق در اســپانیا 
و قطر در ســال ۲۰۱۹ از فوتبــال حرفه ای 
خداحافظی کرد. او همچنین هدایت السد 

را قبل از انتقالش به بارسلونا تجربه کرد.

3. فابیو کاناوارو
مدافع ایتالیایی پس از تصمیم به پیوســتن 
به الاهلــی امارات هواداران را شــوکه کرد. 
برنده جام جهانــی ۲۰۰۶ پس از پایان جام 
جهانی ۲۰۱۰ با پیوستن به باشگاه آسیایی 
به توافق رســید. این مدافــع میانی نقش 
کلیدی برای صعود ایتالیا بــه جام جهانی 
در ســال ۲۰۰۶ ایفا کرد. او در سال ۲۰۰۹ 
از رئال مادرید در لالیگا دوباره به یوونتوس 
پیوســت. با این حال، پس از گذراندن یک 
ســال در دومین حضور خــود در بانوی پیر 
کاناوارو تصمیم گرفت اروپا را به مقصد آسیا 
ترک کنــد. او ۱۶ بازی بــرای الاهلی انجام 
داد و در جــولای ۲۰۱۱ به عنــوان بازیکن 

بازنشسته شد.

2. آندرس اینیستا
اینیستا نیز مانند ژاوی، از آکادمی بارسلونا 
کارش را شــروع کرد و تا سال ۲۰۱۸ دوران 
حرفه ای خود را ادامــه داد. این هافبک در 
ســال ۲۰۱۸ با انتقالی آزاد به تیم لیگ جی 
وان، ویسل کوبه پیوســت و به زندگی خود 
در بارسلونا پایان داد. . این بازیکن ۳۷ ساله 
هنوز هم یــک چهره مهم در ویســل کوبه 
است و تا ســال ۲۰۲۴ در این باشگاه باقی 

خواهد ماند.

1. کریستیانو رونالدو
کریســتیانو رونالدو به طور رسمی بازیکن 
النصر شــد و حضورش در فوتبــال اروپا به 
پایان رسید. این مهاجم پرتغالی قراردادی 
دو ســاله و نیمه تا ســال ۲۰۲۵ امضا کرده 
اســت. رکورددار گلزن تاریــخ رقابت های 
برتر جام ملــت های اروپا، لیــگ قهرمانان 
اروپا، اکنون حرفه خود را در قاره ای متفاوت 
دنبــال خواهد کــرد. او به عنــوان یکی از 
بهترین بازیکنان تمام دوران شــناخته می 
شــود، اما انتقال او به فوتبال آســیا اکنون 
برای بســیاری از مردم یک شــوک کامل 

است.

درخشان: سرمربی تیم ملی نباید با تصمیمی احساسی انتخاب شود

انتقاد از رفتار ساپینتو  و عملکرد یک مهاجم

رئیس کمیته بین المللی پارالمپیک: 

سال ۲۰۲۳ با اتفاق های هیجان انگیزی همراه است
خریــدار   رئیــس کمیته بیــن المللی 
پارالمپیــک در پیامی به مناســبت ســال 
نو میلادی نوشــت: در ســال ۲۰۲۳ شاهد 
اتفاقات هیجان انگیــزی همچون برگزاری 
رقابت های قهرمانی جهــان و منطقه ای در 

رشته های مختلف خواهیم بود.
 اندرو پارســونز، رئیس کمیته بین المللی 
پارالمپیک، به مناســبت فرارســیدن سال 
جدیــد میلادی، پیــام تبریکــی را در وب 

سایت رسمی این کمیته منتشر کرد.
در این پیام آمده است:

    دوســتان عزیز، می خواهم با آغاز ســال 
۲۰۲۳ میلادی احساساست خوبم را با شما 
به اشــتراک بگذارم و بگویم که تا چه میزان 
به ادامه روند رو به رشد جنبش پارالمپیک 
امیدوارم هستم. بدون شک ۲ سال گذشته 
در تاریخ کمیتــه بین المللــی پارالمپیک 

سال های سخت و دشواری بود و در طی آن 
ما برای بقا و خارج نشدن از مسیر پیشرفت 

تلاش کردیم.
برگزاری بازی های پارالمپیک تابســتانی 
توکیــو ۲۰۲۰ و نیز بازی هــای پارالمپیک 
زمســتانی پکن به فاصله ۶ ماه از یکدیگر، 
نیازمند تلاش بســیاری بود و افراد زیادی 
را در رونــد برگزاری آن درگیر کــرد اما در 

نهایت نتیجه ارزشمندی بدست آمد.
    بازی های توکیــو ۲۰۲۰ موفقیت بزرگی 
بود و بازی های پارالمپیک زمســتانی نیز 
اتفاقات ارزشــمندی در پی داشــت و نوید 
حضور ورزشــکارانی جــوان و خوش آتیه 
را در ایــن بازی ها مــی داد. البته بازی های 
زمستانی به دلیل پاندمی کرونا و نیز جنگ 
بین روسیه و اوکراین با چالش هایی همراه 

بود.

اتفاقــات  شــاهد   ۲۰۲۳ ســال  در 
برگــزاری  همچــون  هیجان انگیــزی 
رقابت هــای قهرمانی جهــان و منطقه ای 
خواهیــم بــود و فدراســیون بین المللی 
اســکی نیز بــه عنوان ســازمان مســئول 
جدیــد ورزش های زمســتانی، اولین دوره 

رقابت های قهرمانی جهان را برگزار می کند. 
همچنین بیشتر ســازمان های منطقه ای 
نیز بازی هــا و مســابقات قهرمانــی را در 
کشورهایی نظیر شــیلی، چین، هند و غنا 

برگزار می کنند.
    ســال ۲۰۲۳ به دلیل منتهی بودن به 
بازی هــای پارالمپیــک ۲۰۲۴ پاریس 
از اهمیــت خاصی برخوردار اســت و بر 
اســاس پیش بینی های انجام شده، در 
این ســال نزدیک به ســه و چهار دهم 
میلیون قطعه بلیت بــرای این رویداد به 

فروش می رسد.
  تلاش خســتگی ناپذیــر ما در این ســال 
بــرای برگــزاری رویدادهای آتــی نظیر 
بازی هــای پارالمپیک زمســتانی کورتینا 
۲۰۲۶، پارالمپیــک لس آنجلس ۲۰۲۸ و 
نیز بازی های پارالمپیــک بریزبین ۲۰۳۲ 

نیز ادامه خواهد داشــت و میزبان بازی های 
پارالمپیک زمســتانی ۲۰۳۰ را نیز در این 

سال انتخاب خواهیم کرد.
    از دیگر اقدامات مورد نظر در اوایل این سال 
می توان به انتشــار برنامــه راهبردی چهار 
ســاله کمیته بین المللی پارالمپیک اشاره 
کرد که حاصل مشــاوره های این کمیته با 
اعضای خود و نیز فدراســیون های همکار 
است و در واقع جزییات فعالیت های مربوط 
به توسعه جنبش پارالمپیک را در سال های 

پیش رو در بر دارد.
    همچنیــن رونــد بازنگــری در قوانیــن 
کلاس بنــدی IPC ادامه خواهــد یافت و 
در فاز دوم اصلاحات هیئت رئیســه کمیته 
بین المللی پارالمپیــک در مجمع عمومی 
این کمیته در ســال ۲۰۲۳ بــه رای گیری 

گذاشته خواهد شد.
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نشســت  مومنــی   اصفهان-مریــم 
هم اندیشــی مدیــر کل دفتر بازرســی و 
ارزیابی عملکــرد اســتانداری اصفهان و  
مدیرعامل شرکت گاز اســتان اصفهان با 
سرپرســت شــرکت توزیع برق اصفهان و 
معاونیــن و مدیران دفاتــر روابط عمومی 
و مدیریت مصرف برق در ســالن ســمیع 

برگزار شد 
در این نشســت مهندس علیرضا کشــانی 
سرپرســت شــرکت توزیع برق اصفهان 
گفت به حمــدالله میزان خامــوش های 
خواســته به زیر ۱۰۰ دقیقه رسیده است و 
در حوزه کاهش تلفات در جایگاهی خوبی 
هستیم و با استراتژی هایی که در سالهای 
اخیر صــورت گرفت در رتبه هــای اول تا 
سوم در این شاخص می باشیم به طوریکه  
با ۵.۶ درصد کاهش تلفات این آمار نسبت 
به آمــار جهانی قابل قبول می باشــد و این 
در حالی ســت که کشــور کره با ۳ درصد 
کاهش تلفات  در جایــگاه اول جهانی قرار 

گرفته است .
وی  در ادامه تصریح کــرد : به حمدالله در  
تابستان در حوزه مدیریت مصرف  اقدامات 
مناســبی در تمــام حــوزه هــای اداری, 
کشــاورزی ,صنایع و خانگی و ..... به انجام 
رســید که موجب شــد تابســتانی بدون 

بحران را پشت سر بگذاریم.
کشانی  در خصوص ســاختار تکریم ارباب 
رجوع گفت : با ایجاد سامانه سمیع و بصیر  
گلوگاههای احتمالی خطا و فســاد تا حد 
زیادی برطرف شــده اســت  و  خدمات به 
صورت غیر حضوری ارایه شــده  به طوری 
که  بیش از ۹۸ درصد از خدمات به صورت 
مکانیــزه در  اختیــار مردم قــرار گرفته 
از جملــه واگــذاری انشــعاب, جابجایی 
کنتور, اصلاح کابل سرویس ها ، رفع حریم 
تاسیسات، پاســخ به اســتعلام ها و دیگر 
خدمات بدون صــرف هزینــه و انرژی به 
صورت تلفنی پذیرفته می شود   و تا مرحله 

پایانی پیگیری می گردد.

 رییس هیــات مدیره شــرکت توزیع برق 
اصفهان  تاکیــد کرد در کنترل شــبکه از 
نرم افزارهای نویــن از جمله نرم افزارهای 

اتوماسیون شبکه استفاده شده است 
کشــانی گفت : تمــام همکاران  شــرکت 
توزیع برق اصفهان  عزمشــان را جزم کرده 
اند تا فرایند برق رسانی به صورت روان در 

اختیار مردم قرار گیرد .
مهرداد جنتیان معاون فــروش و خدمات 
مشــترکین شــرکت توزیع برق اصفهان 
در ادامــه خاطــر نشــان کــرد : خدمات 
غیرحضوری باعث کم شــدن یک میلیون 
تردد شــهری در ماه و کاهش سه میلیون 
لیتر ذخیره سوخت و صرفه جویی و حذف 

۱۰۰ هزار برگ کاغذ شده است
در ادامه این نشســت مهندس حمیدرضا 
آقایی معاون بهره برداری و دیســپاچینگ 
به اقدامات صورت گرفتــه در جهت بهبود 
شاخص های قابلیت اطمینان شبکه اشاره 
کرد و گفت ارتقای سیستم مرکز کنتاکت 

ســنتر شــرکت جهت بهبود ارتباطات و 
گزارشــات مردمی، اســتفاده موثر و روز 
افزون از خط گــرم در انجــام تعمیرات و 
پروژه های توسعه شبکه، آموزش خط گرم 
راه دور برای پرســنل عملیات و تایید تهیه 
تجهیزات مورد نیاز بهره برداری از سیستم 
اتوماســیون شــبکه ،تجهیز خودروهای 
عملیات و حوادث به سیســتم abs جهت 
کنترل بهینه خودروها و تســویه خدمات 

نصــب جداکننده های متعدد اســتفاده 
از دیــزل ژنراتــور در خاموشــی های با 
برنامه و بی برنامــه ،طراحی به کارگیری 
سامانه سپاد ســامانه پردازش اطلاعات 
دینامیک شــبکه، تبدیل شبکه هوایی به 
کابل خودنگهــدار و  تبدیــل کابل های 
روغن به کراســینگ از  جملــه اقداماتی 
بوده کــه در حوزه بهره بــرداری انجام 

شده است.

 اسلامشــهر-میرخلیل شــیدایی  شهردار 
اسلامشهر گفت: مبلغ قابل توجهی از محل مصوبات 
ســفر ریاســت جمهوری برای تامین منابــع مالی 
ایســتگاه مترو میدان نمــاز تخصیص یافتــه و برای 
تامین اعتبارات مورد نیاز از تمام ظرفیت ها و فرصت 

ها در چهارچوب قانون استفاده می کنیم.
محسن حمیدی شــهردار اسلامشــهر با بیان اینکه 
برای تامیــن اعتبارات مــورد نیاز مترو اسلامشــهر 
از تمــام ظرفیت هــا و فرصــت هــا در چهارچوب 
قانون اســتفاده مــی کنیم اظهــار کرد: بــا توجه به 
محدودیت های مالی شهرداری برای تامین اعتبارات 
مــورد نیاز متــرو و رونــد فعالیت های انجام شــده، 
عملیات حفاری تونل مترو اسلامشــهر تا پایان سال 

۱۴۰۲ به اتمام می رسد.
وی با بیــان اینکه از طریــق ماده ۵۶ امــکان تامین 
اعتبارات این ابرپروژه تاکنون به نتیجه ای نرســیده، 
گفت: با پیگیــری های بــه عمل آمــده و برگزاری 
نشست های تخصصی مســئولین مربوطه با مدیران 
عامل بانک ها، اعلام کردند که بر اساس قانون بودجه 
و اعتبارات بانک ها برای تامین بودجه، تا پایان ســال 
۱۴۰۴ امکان تامین اعتبارات بــرای خرید تجهیزات 
مورد نیاز پروژه وجود نــدارد و در بحث تهاتر نفت هم 
با توجه به کش و قــوس ها و مشــکلات موجود اخذ 

موافقت کارگــروه رفع موانع تحریم نیازمند پروســه 
خاص و سختی اســت که می توان گفت تامین منابع 
مورد نیاز مترو اسلامشــهر از این محــل هم در پرده 

ابهام است.  
شــهردار اسلامشهر با اشــاره به تاکید رئیس جمهور 
برای اســتفاده از تمام راهکارها و ظرفیــت ها برای 
تکمیل پــروژه مترو، افــزود: ســومین روش تامین 
اعتبارات مورد نیاز این ابر پروژه ملی، استفاده از ماده 
۶۲ قانون محاسبات عمومی کشور و فاینانس خارجی 
اســت، که در صورت اســتفاده از این روش می توان 
با تخصیص بــه موقع اعتبارات مورد نیــاز بر پایه ارز، 

تجهیزات مورد نیاز را خریداری و همزمان با عملیات 
حفاری نصب کرد و چنانچه منابع مالی تامین شود، تا 
پایان دوره ششم مدیریت شــهری این پروژه افتتاح و 

مورد بهره برداری قرار می گیرد. 
وی با بیان اینکه تاکنون قسمت اعظم اعتبارات مورد 
نیاز مترو از منابع مالی شــهرداری اسلامشهر تامین 
شده، تصریح کرد: به جد پیگیر مصوبات سفر ریاست 
جمهوری به شهرســتان اسلامشــهر و اســتفاده از 
راهکارها و ظرفیت های مختلف برای تامین اعتبارات 
مورد نیــاز مترو هســتیم، که با پیگیری مســوولان 
شهرســتان در روزهای اخیر مبلغ قابل توجهی جهت 

تامین منابع مالی ایســتگاه مترو میدان نماز از محل 
مصوبات ســفر ریاســت جمهــوری و بودجه ۱۴۰۱ 

تخصیص یافته است. 
حمیــدی در ادامه ســخنان خود با اشــاره به لایحه 
اصــلاح و متمــم بودجــه تجمیعــی ســال ۱۴۰۱ 
شــهرداری اسلامشــهر بیان کرد: با توجــه به اینکه 
بودجه امسال با دقت و کارشناسی خاص و همفکری 
و همراهی کمیســیون برنامه و بودجه شــورای شهر 
تهیه و تنظیم شده، در اصلاحات لایحه متمم بودجه 
ســالجاری هم، اعتبــارات در نظر گرفته شــده در 

مقایسه با سنوات گذشته بسیار کم و ناچیز است. 
شــهردار اسلامشــهر خاطرنشــان کرد: از مجموع 
اعتبــارات بودجه امســال تاکنــون قریب بــه هزار 
میلیارد تومان محقق شــده و با توجه به اینکه بخشی 
از اعتبارات از محــل تهاتر املاک مازاد شــهرداری 
تامین می شــود، امید اســت در مــدت باقیمانده تا 
پایان ســال نیز بقیه اعتبارات جذب و محقق شــود، 
برای ادامه فعالیت ها نیازمنــد تصویب متمم بودجه 
امســال هســتیم، در مجموعه مدیریت شــهرداری 
همواره تلاش بر این اصل اســتوار و پایدار اســت که 
لایحه بودجه سالیانه شــهرداری بر اساس ظرفیت ها 
و پتانســیل درآمدهای پایــدار برنامه ریزی و تدوین 

شود.

استان تهران

و اسلامشهر از محل مصوبات سفر ریاست جمهوری  تامین منابع مالی متر

بوشهر - رضا حیدری در راستای اجرای طرح 
تبیین »روایــت جهاد ، رقابت خدمــت« ؛ نماینده 
وزارت رفاه در اســتان با عباس دیــری ، مدیرکل 

تامین اجتماعی استان بوشهر دیدار ، گفتگو کرد.
ســاکی نماینده اعزامی وزارت تعــاون ، کار و رفاه 
اجتماعی ، هدف از برگزاری این نشســت را تبیین 
و چگونگی ارزیابی عملکرد مدیران عضو شــورای 
هماهنگی اســتان عنوان کــرد و افــزود: ارزیابی 
استانها بر اســاس برنامه های اولویت دار وزارتخانه 
به کلیه دســتگاههای اجرایی زیر مجموعه وزارت 
رفاه برای اولین مرتبه ابلاغ شــده است و قرار است 
عملکرد اعضاء شورای هماهنگی در نیمه اول سال 
۱۴۰۱ مورد ارزیابی قــرار گیرد وی در ادامه اجرای 
طرح تبیین »روایت جهاد ، رقابت خدمت« را اقدامی 
مؤثر برای رســیدن به یک فهم مشــترک در جهت 
ارتقای عملکرد شورای هماهنگی مدیران استانی، رفع 
مسائل و مشــکلات جامعه هدف از طریق هم افزایی و 
تبدیل مصوبات شاخص شورای هماهنگی استانها به 

الگوی قابل اجرا در کشور عنوان کرد.
این مقام مســئول همچنین گفت: انتظــار داریم 
جلســات شــورای هماهنگــی مدیران دســتگاه  
های تابعــه در اســتانها با حضور مقامات اســتانی 
و نمایندگان مجلس شــورای اســلامی با نگاه رفع 
مسائل و مشــکلات جامعه هدف به صورت منظم و 

هدفمند برگزار شود.
وی روایت جهــاد را گفتمان و رویکــرد مؤثر همه 
ی مدیــران امروز در ســطح وزارت تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی دانســت و افزود: تشــریح فعالیت ها 
و اقدامــات به منظــور ترغیب و ایجــاد رقابت بین 

مدیران در ارائه خدمات مطلوب به مردم است.
در این جلســه عبــاس دیــری مدیــر کل تامین 

اجتماعی اســتان بوشــهر با اشــاره بــه محوریت 
و تعیین شعار ســال توســط مقام معظم رهبری و 
همچنین طرح روایت جهــاد ، رقابت خدمت گفت 
: ما در تأمیــن اجتماعی خود را متعهــد می دانیم 
تا برای تحقق این مهم با تــلاش مضاعف در جهت 
کمک بــه تولید و حمایــت از کارفرمایــان و بیمه 

شدگان گام های موثری برداریم .
دیری ضمن تبیین اقدامــات و تلاش های صورت 
گرفته طی مدت زمــان انتصاب وی تاکنون، تدوین 
شــاخص های ارزیابی اســتان ها را دارای اهمیت 
خواند و خواســتار توجه بــه گســتردگی جامعه 
مخاطب در اســتانها و میــزان ظرفیتها و محدویت 

های هر استان در شاخص های ارزیابی شد.
وی با اشــاره به نقش و جایگاه مجمــع نمایندگان 
استان در مجلس شــورای اســلامی و تعداد قابل 
توجه نمایندگان بوشــهر در مجلس، گزارشــی از 
جلسات و تعاملات برقرار شده با نمایندگان استان 
و نتایج حاصل از آن در بهبــود روند ارائه خدمات به 

مردم ارائه کرد.

اهواز - محمد مجــدم مدیر عامل شــرکت 
آغاجــاری از اتمام عملیــات گســترده تعمیرات 
اساســی و ایمن ســازی خطوط لوله انتقــال گاز و 

مایعات گازی خبر داد.
جواد تقی زاده بیان کرد : با تلاش کارکنان شرکت در 
راستای تحقق بخشی از تعهدات شرکت ملی مناطق 
نفت خیز جنوب در تامین پایدار گاز زمستانی عملیات 
گســترده تعمیرات اساســی کارخانه گاز و گاز مایع 
۱۰۰۰ و ایمن سازی خطوط لوله انتقال گاز و مایعات 
گازی با موفقیت انجام گردید.تقی زاده با تشریح این 
عملیات گســترده عنوان کرد:یکــی از اقدامات موثر 
این شرکت با همکاری ستاد مناطق نفت خیز جنوب 
تعمیرات اساســی کارخانــه گاز و گاز مایع۱۰۰۰ در 
کمتر از ۵۰ روز بود که با برنامه ریزی دقیق و مشارکت 
همه تیــم های عملیاتــی، فنی و اجــرای طرح های 
نوین ضخامت سنجی انجام شــد.مدیر عامل شرکت 
آغاجاری با اشاره به فرصت بوجود آمده از تعمیرات 
اساسی کارخانه گاز و گاز مایع ۱۰۰۰ افزود : شبکه 
تولید و انتقال گاز منطقه پازنان ۱ با ظرفیت اسمی 
۱۵۰۰ میلیون فوت مکعب در روز و ۴۵۰۰۰ بشکه 
میعات گازی وظیفه تامین گاز پالایشــگاه بید بلند 
خلیج فــارس را بر عهده دارد که بــا توجه به قدمت 
بالای ۵۰ ســال و زیر زمینی بــودن خطوط انتقال 
گاز عملیات گسترده ایمن سازی در کنار تعمیرات 

اساسی NGL۱۰۰۰ در دستور کار قرار گرفت.
وی ضخامت ســنجی تمامــی تیوبهای کــوره ها با 
روشــهای نوین ضخامت سنجی و آســیب شناسی 
برای اولین بار در ســطح مناطــق نفت خیز جنوب و 
آماده سازی و اتصال نهایی خروجی های پیش تراکم 
۱۰۰۰ که هم اکنون توسط هلدینگ خلیج فارس در 
دست ساخت است ،همچنین تعویض کنترل ولو گاز 

خروجی و تعمیر پمپ های فرآینــدی نفتای انتقال 
به پتروشــیمی بوعلی را از اقدامات صورت گرفته در 

کارخانه گاز و گاز مایع ۱۰۰۰ بر شمرد.
مدیر عامل شــرکت آغاجاری در ادامه ضمن اشاره 
به ایمن سازی گسترده خطوط انتقال گاز و مایعات 
گازی در قالــب چند پــروژه همزمان اشــاره کرد 
وگفت: ایمن سازی ۱۰ رشته خطوط لوله ارتباطی 
منطقه تفکیک بــا کارخانــه گاز و گاز مایع ۱۰۰۰ 
بطول ۱۶۰ متر ، تعویض بیــش از ۲۱ متر لوله ۲۴ 
اینچ با ضخامت جداره ۴۸ ســانتیمتر ، خاکبرداری 
بیش از ۱۱۰۰۰ متر مکعب خ ، ایمن ســازی و عایق 
کاری خط لولــه ۲۰ اینچ و ۲۸ اینــچ و ۸ اینچ چاه 
های تولیــدی گاز به طــول بیــش از ۱۳۰۰ متر ، 
تعویض بیــش از ۵۰ متر خط لولــه ۲۰ اینچ اصلی 
تولیدی در مجــاورت رودخانه و ایمن ســازی۳۵ 
کیلومتر از نقاط بحرانی حد فاصل شیر خانه شماره 
۴ تا منطقه تفکیک،همچنین ایمن ســازی خطوط 
۵ حلقه چاه تولیدی گاز منطقه پازنان ۱ را بخشــی 

از اقدامات صورت گرفته بر شمرد.

بوشهر خوزستان

وایت جهاد، رقابت خدمت ح تبیین ر اجرای طر
 در اداره کل تامین اجتماعی استان بوشهر

تشریح عملیات گسترده ایمن سازی شرکت آغاجاری
 با هدف پایداری و تامین گاز کشور

دستاوردهای شرکت توزیع برق اصفهان  مورد توجه مدیران شهری قرار گرفت 
دکتر رضا لطفی قائم مقام شهردار چهارباغ شد 

البرز-مظفری  شــهردار چهارباغ با صدور حکمی دکتر رضا لطفی 
را به عنوان قائم مقام شهردار منصوب کرد.

در آیین معارفه کــه  با حضور شــهردار، معاونین و روســای ادارات 
شهرداری در دفتر شهردار برگزار شــد دکتر لطفی به عنوان قائم مقام 

شهردار چهارباغ معرفی شد.
لطفی دقایقی پس از معارفه با ابراز خشــنودی از همراهی با مهندس 
موســوی شــهردار چهارباغ ، شــورای معاونین و مجموعه همکاران 
مدیریت شــهری، ابراز امیدواری کرد با نــگاه علمی،تلاش مضاعف و 
مدیریت جهــادی بتوانیم به اهداف شــهرداری و خدمت خالصانه به 

شهروندان دست پیدا کنیم.

تشریح عملیات گسترده ایمن سازی 
شرکت آغاجاری با هدف پایداری و تامین گاز کشور

اهواز –محمد مجــدم  مدیر عامل شــرکت آغاجــاری از اتمام 
عملیات گسترده تعمیرات اساســی و ایمن سازی خطوط لوله انتقال 

گاز و مایعات گازی خبر داد.
 جواد تقی زاده بیان کرد : با تلاش کارکنان شــرکت در راستای تحقق 
بخشــی از تعهدات شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنــوب در تامین 
پایدار گاز زمستانی عملیات گسترده تعمیرات اساسی کارخانه گاز و 
گاز مایع ۱۰۰۰ و ایمن ســازی خطوط لوله انتقال گاز و مایعات گازی 

با موفقیت انجام گردید.
تقی زاده با تشریح این عملیات گســترده عنوان کرد:یکی از اقدامات 
موثر این شرکت با همکاری ســتاد مناطق نفت خیز جنوب تعمیرات 
اساســی کارخانه گاز و گاز مایع۱۰۰۰ در کمتــر از ۵۰ روز بود که با 
برنامه ریزی دقیق و مشــارکت همه تیم های عملیاتی، فنی و اجرای 

طرح های نوین ضخامت سنجی انجام شد.
مدیر عامل شــرکت آغاجاری با اشــاره بــه فرصت بوجــود آمده از 
تعمیرات اساســی کارخانه گاز و گاز مایع ۱۰۰۰ افزود : شبکه تولید 
و انتقال گاز منطقــه پازنان ۱ با ظرفیت اســمی ۱۵۰۰ میلیون فوت 
مکعــب در روز و ۴۵۰۰۰ بشــکه میعــات گازی وظیفــه تامین گاز 
پالایشــگاه بید بلند خلیج فارس را بر عهده دارد که با توجه به قدمت 
بالای ۵۰ سال و زیر زمینی بودن خطوط انتقال گاز عملیات گسترده 
ایمن سازی در کنار تعمیرات اساسی NGL۱۰۰۰ در دستور کار قرار 

گرفت.
وی ضخامت ســنجی تمامــی تیوبهای کــوره ها با روشــهای نوین 
ضخامت سنجی و آســیب شناســی برای اولین بار در سطح مناطق 
نفت خیز جنوب و آماده ســازی و اتصال نهایــی خروجی های پیش 
تراکم ۱۰۰۰ که هم اکنون توســط هلدینگ خلیج فارس در دســت 
ساخت است ،همچنین تعویض کنترل ولو گاز خروجی و تعمیر پمپ 
های فرآیندی نفتای انتقال به پتروشیمی بوعلی را از اقدامات صورت 

گرفته در کارخانه گاز و گاز مایع ۱۰۰۰ بر شمرد.
مدیر عامل شــرکت آغاجاری در ادامه ضمن اشــاره به ایمن سازی 
گســترده خطوط انتقال گاز و مایعــات گازی در قالــب چند پروژه 
همزمان اشــاره کرد وگفت: ایمن ســازی ۱۰ رشــته خطــوط لوله 
ارتباطی منطقــه تفکیک با کارخانــه گاز و گاز مایــع ۱۰۰۰ بطول 
۱۶۰ متر ، تعویض بیــش از ۲۱ متر لوله ۲۴ اینچ بــا ضخامت جداره 
۴۸ ســانتیمتر ، خاکبرداری بیــش از ۱۱۰۰۰ متــر مکعب خ ، ایمن 
ســازی و عایق کاری خط لوله ۲۰ اینچ و ۲۸ اینــچ و ۸ اینچ چاه های 
تولیدی گاز به طول بیــش از ۱۳۰۰ متر ، تعویض بیش از ۵۰ متر خط 
لوله ۲۰ اینــچ اصلی تولیدی در مجاورت رودخانه و ایمن ســازی۳۵ 
کیلومتر از نقــاط بحرانی حد فاصل شــیر خانه شــماره ۴ تا منطقه 
تفکیک،همچنین ایمن ســازی خطــوط ۵ حلقه چــاه تولیدی گاز 

منطقه پازنان ۱ را بخشی از اقدامات صورت گرفته بر شمرد.
جواد تقی زاده همه این اقدامات در راســتای تحقق تامین پایدار گاز 
زمستانی در جهت برنامه ها و سیاســت های دولت سیزدهم و وزارت 
نفت دانســت و افزود:مصرف بهینه همراه با صرفه جویی نقش مهمی 

در پایداری شبکه تامین انرژی و همچنین رشد صنعتی کشور دارد.

پرست واحد کنترل و نظارت  وح الله زارعکار سر ر
شهرداری چهارباغ شد  

 البرز -مظفری   روح الله زارعکار سرپرست واحد کنترل و نظارت 
شهرداری چهارباغ شد   .بنا به پیشــنهاد معاون خدمات شهری و امور 
نواحی شــهرداری چهارباغ و طی حکمی از سوی شــهردار چهارباغ، 
روح الله زارعکار به سمت سرپرســت واحد کنترل و نظارت شهرداری 
چهارباغ منصوب شــد.  در آییــن معارفه زارعکار، شــهردار چهارباغ 
تاکید کرد انتظار دارم در حوزه ســاخت و ساز غیر مجاز با پیشگیری و 
مقابله قانونی وارد عمل شــده و مانع از تخلف قانون گریزان در سطح 
شــهر چهارباغ شــوید.  حکم انتصاب روح الله زارعکار در جلســه ای 
با حضور شــهردار، معاونین و مسئوولین ادارات شــهرداری، توسط 
مهنــدس بگیانی سرپرســت معاونت خدمات شــهری و امور نواحی 

شهرداری چهارباغ به وی اهدا شد.

سایت همراه اول کریم آباد گالیکش
 راه اندازی شد

گرگان-مهنازمحمدزمانی   سایت فول تکنولوژی همراه اول در 
روســتای کریم آباد از توابع گالیکش راه اندازی شد . مهندس مهدی 
یزدانی ضمن اعلام این خبر گفت : با بررســی نیازهای ارتباط ســیار 
مردم این روســتا و در پی آن ارائه طرح توســعه ، ســایت همراه اول 

روستای کریم آباد راه اندازی شد .
مدیر ارتباطات ســیار مخابرات منطقه گلســتان ، توسعه ارتباطات 
همــراه اول در نقاط مختلــف اســتان را از برنامه های مســتمر این 
مدیریت دانســت و گفت : تامین ارتباطات پایدار و با کیفیت سیار از 

اهداف طرح توسعه همراه اول می باشد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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کرمانشاه

کرمانشاه -حســنا فخارزاده کارگاه یک روزه 
آموزشی تنظیم و صدور شناســنامه های ساختمانی با 
حضور شهردار کرمانشاه ، معاونین شهردار و کارشناسان 

و کارمندان حوزه شهرسازی برگزار گردید.
دکتر نوروزی شــهردار کرمانشــاه در ایــن کارگاه با 

بیان اینکه یکی از مهمترین رســالت های شهرداری 
حفظ انتظام و نظم در شــهر اســت که بــار اصلی آن 
به حوزه شهرســازی بر می گردد، گفــت: اگر قواعد و 
مقررات شهرسازی درســت رعایت گردد، مشکلات 
تردد ،سکونت و اشــتغال در شــهر کاهش می یابد و 

چنانچه ایــن مقررات رعایــت نگردد با ســاختمان 
ها،معابر و محلاتــی مواجه خواهیم بود که شــرایط 
زندگی مطابق اســتانداردها در آن رعایت نمی گردد، 
و اصلاح آن کار بسیار مشــکلی خواهد بود وی افزود: 
متاسفانه ما در تمام کشــور به ویژه در شهر کرمانشاه 

با چنین مشکلاتی مواجه هســتیم. وی ادامه داد:در 
شهر کرمانشاه ۱۲۴۰ هکتار محلاتی داریم که در بافت 
فرســوده و مناطق حاشــیه ای قرار دارند کــه در ادوار 
مختلف بوجود آمده و متاسفانه بسیاری از این محلات 

حاشیه ای از ضوابط شهرسازی برخوردار نیستند.

شهردار کرمانشاه:تخلفات ساختمانی در کرمانشاه ۳۰ درصد کاهش یافته است



گاوصندوقی به نام شعبه آقا بزرگی
خاص ترین شعبه  بانک کارآفرین افتتاح شد

همزمان با بیست و سومین سالگرد تاسیس بانک کارآفرین، ساختمان 
جدید شــعبه آقا بزرگی با نمایی خاص، امروز با حضــور مدیرعامل و 
مدیران ارشد بانک بطور رسمی افتتاح شــد.به گزارش روابط عمومی 
بانک کارآفرین جدیدترین شعبه بانک با نمایی متفاوت و بعنوان یکی از 
خاص ترین شعبه های بانک کارآفرین در خیابان آقابزرگی شهر تهران 
آغاز به کار کرد.در مراسم افتتاح این شعبه که با حضور احمد بهاروندی 
مدیرعامل، ســهراب صادقی معاون امور بانکی، شــاهرخی مدیرعامل 
شرکت ابنیه گستر کارآفرین و جمعی از مدیران ارشد بانک برگزار شد؛ 
مدیرعامل بانک با تاکید بر پتانســیل های موجود در این شــعبه، ابراز 
امیدواری کرد: طی زمان کوتاهی شــاهد موفقیت های بیشتر توسط 
همکاران شعبه آقابزرگی باشــیم و از فرصت ایجاد شده توسط فضای 

جدید شعبه در این منطقه از شهر تهران به خوبی استفاده کنیم.
همچنین سهراب صادقی در این مراســم با تاکید بر جایگاه ویژه شعبه 
آقابزرگی تصریح کرد: این شعبه از ابتدای سال تا کنون توانسته با بهره 
مندی از ظرفیت های مناســب منطقه، در اغلب شاخص های ارزیابی 
جزء رتبه های برتر قرار گیرد و امیدوارم با ادامه این روند بتواند همچنان 

در بین شعب برتر بانک به فعالیت خود ادامه دهد.
لازم به ذکر اســت بانک کارآفرین در راســتای ارائه خدمات مطلوب 
به مشــتریان و رویکرد خدمات کاربر پســند؛ تجهیز و نوسازی شعب 
جدید خود را در دســتور کار قرار داده اســت. پیش از این شعبه ناهید 
و شعبه تابان و امروز شعبه آقابزرگی در همین راســتا و با رویکرد ارائه 
خدمات نوین، افتتاح شدند.شعبه آقابزرگی در ساختمان جدید خود با 
نمای متفاوت و با الهام از یک گاوصندوق نفوذ ناپذیر، با ســبک طراحی 

متفاوت از شعب معمول بانک ها طراحی و ساخته شده است.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی: 
 بانک کشاورزی، خط مقدم بخش کشاورزی است

دکتر محمد جواد عســکری نماینده مردم داراب و زرین دشت و رئیس 
کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اســلامی، بانک کشاورزی را خط 
مقدم بخش کشاورزی دانســت و بر لزوم توجه ویژه دولت به این بانک 

تاکید کرد.
 به گــزارش روابــط عمومی بانک کشــاورزی، عســکری در همایش 
روسای شــعب بانک کشاورزی اســتان فارس که با حضور فرشید فرخ 
نژاد مدیرعامل این بانک برگزار شــد، با بیان این مطلــب افزود : برای 
حمایت اعتباری از بانک کشــاورزی، در بودجه سال ۱۴۰۲ و در برنامه 
هفتم توسعه، پیگیری ها و رایزنی هایی انجام شــده است .وی با اشاره 
به اهمیت و حساســیت موضوع امنیت غذایی و نقش مهم تولید غذای 
ســالم، مطلوب و با کیفیت در تمام حوزه ها از جمله کاهش هزینه های 
بهداشت، درمان و بیمه های درمانی، بر نقش کلیدی بخش کشاورزی 
و بانک کشاورزی در تحکیم پایه های امنیت غذایی کشور تاکید کرد و 
گفت: در این راستا باید به بانک کشاورزی نگاه ویژه داشت، با برنامه و در 
قالب نقشه راه حرکت کرد، از تمام ظرفیت های بخش کشاورزی و بانک 

کشاورزی استفاده و زیرساخت ها و سازوکارها را تقویت کرد.
عســکری ضمن قدردانی از بانک کشــاورزی برای تحقق ۱۰۰ درصد 
تعهدات و تکالیــف خود در حوزه کشــاورزی، اظهار امیــدواری کرد 
سایر بانک ها در شــبکه بانکی کشــور نیز به تکالیف و تعهدات خود در 
زمینه تأمین مالی بخش کشاورزی عمل کنند.وی تصریح کرد: بخش 
کشاورزی با داشــتن حدود ۴ میلیون نفر بهره بردار، بزرگترین بخش 
خصوصی کشور است. بیش از ۳ برابر بخش صنعت بازدهی دارد، حدود 
۳۵ درصد اشتغال کشــور مربوط به این بخش است و ظرفیت و قابلیت 

بسیار بالایی برای ارزآوری و شکوفایی اقتصادی کشور دارد.
عســکری در ادامه ســخنان خود اظهار داشــت: در مجلس شــورای 
اســلامی در زمینه امنیت غذایی و رفع موانع تولید، طرحی متشکل از 
۱۵ ماده و ۲۸ اصل تدوین شــده که طی آن برای اولین بار نظرات همه 
فعالان حوزه کشــاورزی با موفقیت جمع آوری و برای رفع کاستی ها 
و نارسایی ها و ارائه راهکارهای مناسب اســتفاده شده است. همچنین 
دستگاه های متولی مکلف به همکاری شــده اند و برای نخستین بار در 

کشور تشکیل شورای قیمت گذاری به تصویب رسیده است.
 نماینده مردم داراب و زرین دشت در بخش پایانی سخنان خود، با اشاره 
به تنوع اقلیمی و ظرفیت های بالای استان فارس در بخش کشاورزی، 
ضمن قدردانــی از خدمات و تلاش های بانک کشــاورزی، خواســتار 
حمایت و توجه بیشتر به اســتان فارس و بهره برداران بخش کشاورزی 

استان شد.

مدیرعامل پست بانک ایران:
وستاها  وزانه سه میلیون تراکنش در ر   ر

انجام می شود
بهزاد شــیری مدیر عامل بانک در جلســه بــا مدیــران معاونت امور 
روستایی استانداری های وزارت کشور با اشاره به اینکه به صورت روزانه 
در روســتاها از طریق تمام درگاه های فعال بانکی، سه میلیون تراکنش 
بانکی انجام می شــود، گفت: اگر فرض را بر این قرار دهیم که هر ســه 
تراکنش، معادل یک ســفر از روستا به شهر باشــد ، در این صورت یک 
میلیون سفر در روز کاســته می شود که اگر اســتهلاک وسیله نقلیه، 
مصرف سوخت ترافیک، ســوانح جاده ای و زمان از دست رفته نیروی 
انســانی در این ســفرها را به اعداد تبدیل و از صرفه جویی  که در منافع 
اجتماعی و اقتصادی، در کل اقتصاد ملی ایجاد می کند کســر کنیم، در 

روز بیش از ۲۰ هزار میلیارد ریال در اقتصاد ملی صرفه جویی می شود.
بالاترین مقام اجرایــی بانک در ادامه با تاکید بر اینکــه در قانون ایجاد 
پست بانک ایران، به صورت شفاف ذکر شده است که این بانک به عنوان 
بانک تخصصی حوزه ارتباطات و اطلاعــات و بانک مناطق محروم و کم  
برخوردار ارائه خدمات خواهد داد، تصریح کرد: برای هیچ بانکی صرفه 
اقتصادی ندارد که در دور افتاده ترین روســتای کشــور به مشتریان 
خدمات بانکی ارائه دهد، ولی پســت بانک ایران با شش هزار و ۵۳ باجه 
بانکی روستایی در سراسر کشــور خدمات نوین بانکی را به مردم ارائه 
می دهد و طبق محاســباتی که انجام داده ایم به طــور میانگین، فاصله 

این باجه ها با اولین شعبه شهری ۳۴ کیلومتر است.
شیری با اشــاره به اینکه در حال حاضر ۶۵ هزار حساب دهیاری ها در 
پست بانک ایران فعال است ادامه داد: با همکاری دو جانبه با دهیارهای  
و رفع مشکلات مربوط اطلاعات حســاب ها، توانسته ایم این حساب ها 
را در بانک حفظ کرده و بــه آنها خدمات ارائه دهیم و این حســاب ها با 

تمهیدات خاص شناسنامه دار و استاندارد شده و فعال هستند.
شیری با بیان اینکه اگر در اقتصاد ملی به این اعداد و ارقام توجه داشته 
باشیم رشد اقتصاد ملی از هشت درصد به ۱۲ درصد در سال می رسید، 
خاطرنشــان کرد: یکی از ماموریت هــای اصلی بانک توســعه خرده 
بانکداری در روستا ها اســت و ما معاونت امور روستایی استانداری های 
وزارت کشور را به عنوان شرکای خود تعریف کرده ایم و جامعه خدمات 

مورد نظر این حوزه برای ما نیز مهم است.
وی افزود: در هشت ماه گذشته پســت بانک ایران به ۱۱۰ هزار شخص 
حقیقی و حقوقی در روستاها تسهیلات، خارج از چارچوب تفاهم نامه با 
این معاونت پرداخت کرده اســت؛ زیرا یکی از مهمترین ماموریت های 

بانک ارائه خدمات در مناطق روستایی است.
بالاترین مقام اجرایی بانک با تاکید بر اینکه اقتصاد روستا، یک اقتصاد 
حقیقی است، تصریح کرد: ارائه تسهیلات و خدمات بانکی به این بخش، 

کمک به اقتصاد تولیدی از نوع اقتصاد خود مصرفی است.  

رئیس مرکز جهاد آبرسانی وزارت نیرو:
وستا تا پایان سال آبرسانی می شود ۱۰۰۰ ر

رئیس مرکــز جهاد آبرســانی وزارت نیرو با اشــاره به پیشــرفت ۳۰ 
درصدی پیشبرد پروژه های جهاد آبرســانی روستایی، گفت: بر اساس 
برنامه ریــزی صورت گرفته قرار اســت تا پایان ســال به هزار روســتا 
آبرسانی شــود. آبرسانی به ۶۰۰ روســتا تمام شــده و ۴۰۰ روستا در 

مرحله پیشرفت ۸۰ درصدی است.
میثم جعفرزاده در حاشیه هجدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت آب 
و تاسیســات آب و فاضلاب ایران در جمع خبرنگاران، جهاد آبرسانی را 
بزرگترین پروژه عمرانی کشور به لحاظ ســاختاری، تعداد کارگاه های 
فعال و به لحاظ وسعت در کشــور عنوان کرد و گفت: حدود ۲۵ درصد 
روستاها از مجموع ۷۱۳۸ روستا در این طرح مربوط به استان سیستان 
و بلوچســتان است، اســتان های کرمان، گلســتان و گیلان هم تعداد 

روستاهای بالایی در این طرح دارند.
مشاور وزیر نیرو و رئیس مرکز جهاد آبرسانی وزارت نیرو ضمن منحصر 
به فرد دانســتن این پروژه، افزود:  تفاهم نامه ابتدایی ما در این طرح ۱۰ 
هزار روســتا بود که قرارداد ما ۷۱۳۸ روستاســت و به ۱۰ هزار روستا 

افزایش پیدا می کند.
وی گفت: به دنبال این هستیم که ســاختار درست مدیریتی برای این 
کار داشته باشیم. در ابتدا مشکلاتی وجود داشــت اما خوشبختانه در 
روند پروژه، همدلــی و وفاقی بین مجموعه وزارت نیــرو و قرارگاه امام 

حسن)ع( ایجاد شد.
جعفرزاده خاطرنشــان کرد: این کار چهار معین اصلی در سراسر کشور 
دارد که شامل مجموعه نیروی زمینی ســپاه، مجموعه نیروی دریایی، 
قرارگاه خاتم الانبیا و بسیج سازندگی است. اینها تقسیم بندی شده اند 

و  هر استان بر اساس جنس فعالیتی که دارد کار را جلو می برد.
وی ادامه داد: نســبت به دیگر پروژه ها هم حساسیست داریم اما نکته 
بسیار مهمی که در این پروژه داریم این اســت که نظارت فنی ملی هم 

جدای از نظارت های استانی روی این طرح انجام می شود.
رئیس مرکز جهاد آبرســانی وزارت نیرو یادآوری کرد: یک تیم ناظران 
ملی در تهران هر هفته جدای از این که دفاتر فنی ما در اســتان ها بحث 

های فنی را پیگیری می کنند، بر طرح نظارت می کند.
جعفرزاده گفت: پروژه های روستایی که یک بار انجام می شود تا دوباره 
وارد انجام کار شــود معمولا زمان بر اســت و مانند پروژه های شهری 
نیست به همین دلیل دقت ما در حوزه فنی این طرح بیشتر شده تا بهره 

برداری طولانی تری برای حوزه روستایی داشته باشیم.
وی گفت: تصویر این که به روســتاها آب می رسد را در پروژه های قبلی 
دیده بودیم اما سرعت پروژه های این طرح فوق العاده عالی است و مردم 

اسقبال خوبی از آن دارند.
رئیس مرکز جهاد آبرســانی وزارت نیرو تصریح کرد: چند فاکتور برای 
انتخاب روستاها در طرح داشــتیم؛ تعدادی از روستاها فاقد طرح های 
آبرســانی به هر دلیلی اعم از نداشتن دسترســی به منابع آبی، بودند. 
برخی روســتاها کمبود آب از حیث کمی داشــتند و در طول روز چند 
ساعت بیشــتر به آنها آبرسانی نمی شــد و برخی روســتاها هم از نظر 
شاخص های کیفی کمبودهای جدی داشــتند. در یک سری روستاها 

هم در بحث های ساختاری هدررفت شبکه بالا بوده است.
مشــاور وزیر نیرو گفت: خوشــبختانه با نظر وزیر و تصمیم گیری که 
اتفاق افتاد بنــا داریم ۱۰ هزار روســتای دوم هم به ایــن قضیه الحاق 
شود و در روســتاهای ما اگر با این شــرایط پیش برود حدودا به درصد 
برخورداری ۹۵ درصدی آبرســانی می رســیم و این عدد خیلی بالایی 

است.

وی افزود: پروژه نخست ۱۰ هزار روستا ســه ساله است و برای ۱۰ هزار 
روستای دیگر سه سال بعدی را برای آبرسانی خواهیم داشت.

جعفرزاده همچنین با اشــاره به راه اندازی مجمع خیران آبرسان گفت: 
کار فوق العاده ای است که همسان مجمع خیران مدرسه ساز ورود پیدا 
کرده و هم اینک توســط این مجمع نزدیک به ۵۰۰ روستا آبرسانی می 
شود. این مســاله نیاز به فرهنگ ســازی دارد و این که در رسانه ها این 

مجمع را مطرح کنیم.
وی اظهار کرد: آب در فرهنگ ما قداســت و جایگاه خیلی خاصی دارد 
و خوشــبختانه شــاکله هیات مدیره و هیات امنای مجمــع و ثبت آن 
مشخص شده و ساختاری برای آن ایجاد می شــود. اعتقاد ما این است 

که مجمع خیران آبرسان در پروژه باقی بماند.
جعفرزاده مجموع قرارداد طرح جهاد آبرســانی را ۱۹ هــزار میلیارد 
تومان اعلام کرد و گفت: ما باید منابع آبــی را در جایی که کار می کنیم 
بشناســیم. در خیلی از جاها هدررفت آب و در خیلی جاها هم کمبود 

خاصی داریم.
رئیس مرکز جهاد آبرســانی وزارت نیرو ادامــه داد: وظیفه وزارت نیرو 
آبرسانی به این مجموعه اســت. نمی توانیم بگوییم چون در منابع آبی 
کمبود داریم مناطق شهری را در اولویت خاص قرار دهیم و به روستاها 
توجهی نداشــته باشــیم.  جعفرزاده افزود: ما برای فعالیتی که انجام 
می دهیم در ابتدای قضیه اگر چارچوب و الِمان فنــی به ما اجازه دهد 
موقعیت را مشخص می کنیم. هم اینک در حوزه کارکردی وارد فضایی 

شده ایم که از طرح غدیر به روستاها آبرسانی کنیم.
وی اظهار کرد: در یک ســال گذشــته از این طریق به ۱۵۰۰ روستا در 
خوزستان که بدون آب بوده و مشــکل کیفی و کمی داشتند آبرسانی 
شــده و قرار اســت دیدگاه بلند مدت داشته باشــیم و تغییر اقلیم هم 

وضعیت خاصی دارد.
رئیس مرکــز جهاد آبرســانی وزارت نیــرو تاکید کــرد: در منابع آب 
باید دقت بیشتری داشــته باشیم و هم در ســاختار آب شهری خود از 

سیلاب ها برای روستاها استفاده کنیم.
جعفرزاده با بیان این که بیش از هزار میلیــارد تومان تاکنون در جهاد 
آبرسانی هزینه شــده گفت: قرار اســت تا پایان ســال به هزار روستا 
آبرسانی شود. آبرســانی به ۶۰۰ روستا تمام شــده و در ۴۰۰ روستا در 

مرحله ۸۰ درصد است.
وی افزود: در برخی اســتان ها مانند بوشــهر پروژه های آبرســانی تا 
فروردین ســال آینده به اتمام می رســد و در اســتان هایی که تعداد 

روستاهای کمی دارند فاز دوم آبرسانی اجرا می شود.
جعفرزاده گفت: پــروژه های روســتایی به گونه ای اســت که باید در 
ســاختار برنامه و بودجه تایید و ساختارهای کاری آن تعیین شود. فعلا 

اولویت وزارت نیرو روستاهای کد دار و بالای ۲۰ خانوار است.
وی افزود: اگر مــا خط آبی را برگردانیم خیلی از جمعیت روســتایی به 
روستاهای خود باز می گردند. مبنا را بر کار مشارکتی در طرح گذاشته 

ایم که هر چقدر بیشتر باشد طرح بهتر پیش می رود.
رئیس مرکز جهاد آبرســانی وزارت نیرو خاطرنشان کرد: در پروژه های 
روستایی خودمان هم حتی از اهالی روســتا کمک می گیریم نه از بابت 
مالی بلکه در روستاها هر چقدر مشارکت بیشتر باشد در نگهداری این 

منابع احساس مسئولیت جمعی اتفاق می افتد.
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واکاوی 5 برنامه جدید بانک مرکزی در حوزه  نقدینگی و ارز

  بازگشت امید به اصلاح نظام بانکی

خریدار  تطبیق نقشــه ارزی با نقشــه تجاری، 
تفکیــک بانک ها و تدویــن قوانین مجــزا برای 
بانک های مختلف، نگاه غیرکلاســیک به کارکرد 
پــول در اقتصاد، تعیین تکلیــف بانک های ناتراز 
و تاســیس هیات ثبات مالی، از مســائل اساسی 
اقتصاد اســت که در مدیریت جدید بانک مرکزی 

مورد توجه قرار گرفته است.
  محمد رضــا فرزیــن، رئیــس کل جدیــد بانک 
مرکزی، در ساعات پایانی روز ۹ دی ۱۴۰۱، مدت 
۳۵ دقیقه مهمان برنامه گفت وگوی ویژه خبری 
شبکه خبر بود ، رئیس کل جدید بانک مرکزی در 
این نشست با ادبیاتی متفاوت از روسای کل قبلی 
ظاهر شد و برای اولین بار در قامت مسئول ارشد 
سیاست گذاری ارزی کشــور از ضرورت تطبیق 
نقشه ارزی با نقشه تجاری کشــور صحبت کرد. 
حداقل از ســال ۸۹ به این طرف که اقتصاد ایران 
با چالش جدی تر تحریم روبرو شــد، هیچگاه این 
مساله به از سوی سیاست گذاران کشور به عنوان 

یک چالش مطرح نشده بود.

 هدفگذاری تفکیک بانک های تجاری
 با بانک های توسعه ای و تخصصی 

یکی دیگر مســائل بســیار چالــش برانگیز در 
نظام اقتصادی و بانکی کشور، ساختار و فرایند 
انتشــار پول اســت. قوانین و مقررات در نظام 
بانکی ایران یک نسخه واحد برای همه بانک ها  
در نظــر گرفته و نــگاه قانون فرقــی بین بانک 
تجاری با بانک توســعه ای و تخصصی نیست، 
بنابراین در حالی که ماهیــت و نقش و کارکرد 
بانک ها با یکدیگر تفاوت دارد، اما قانون به یک 
چشم به همه بانک ها نگریسته است. نتیجه این 
نگاه یکسان، امکان خلق پول توسط همه بانک 
ها، بدون توجه به مصارف آنها و تاثیر آنها بر رشد 
اقتصادی و تورم است، در حالی که اگر قوانین و 
مقررات برای بانک ها با ماهیت قرض الحســنه، 
تجاری، تخصصی، ســرمایه گذاری و توسعه ای 
متفــاوت و اختصاصــی تدوین شــود، امکان 
بازمهندســی و ایجاد تفــاوت در نحوه فعالیت 
بانک برای اعطای تسهیلات و خلق پول آنها به 

وجود خواهد آمد.
سال هاست برخی اقتصاددانان پولی نظیر عادل 
پیغامــی بر ضــرورت تفکیک بانک هــا و تدوین 
قوانین و مقــررات مجزا بــرای بانک هــا تاکید 

می کنند اما پاسخ واکنشی از سوی نهاد سیاست 
گذار و قانون گذار شــنیده دیده نمی شد، اما در 
این نشســت رئیس کل جدید بانک مرکزی یکی 
از برنامــه های خــود را تفکیک بانک هــا عنوان 
کرد و گفت: »ما باید به ســمت تخصصی شــدن 
بانک ها برویم. همانطور که مــی دانید بانک های 
سرمایه گذاری، تجاری، قرض الحسنه، توسعه ای 
و تخصصی داریــم اما قوانین و مقــررات ما هیچ 
تفکیک و تمایزی بین بانک ها قائل نشــده است. 
بایــد قوانین و مقــررات جداگانه ای بــرای انواع 
بانک ها تدوین کنیــم «. این اظهارنظــر و اعلام 
برنامه برای اولین بار از ســوی یک مسئول ارشد 
اقتصادی دولت در چند دهه اخیر مطرح می شود.

 نگاه رئیس کل بانک مرکزی در مورد
کنترل نقدینگی

موضوع دیگری که فرزیــن در برنامه گفت و گوی 
ویژه خبری به آن اشــاره کرد و تا حدودی به آن 
پرداخت، مســاله نقدینگی بود. نگاهی که فرزین 
نســبت به مقوله نقدینگــی بیان کــرد، نگاهی 
متفاوت از نگاه نئوکلاســیک ها و به عبارت دیگر 

نگاه ارتدوکسی به پول بود.
رئیــس کل جدید بانــک مرکزی  خــلاف نگاه 
متعارف اقتصاددانان نئوکلاســیک، به ســبک 
اقتصاددانان پولی، پــول را صرفا پدیده ای تورم زا 
ندانســت و تاکید کرد: »هدفی که بانک مرکزی 
برای امســال تعیین کرده بود رشد نقدینگی ۳۰ 
درصد اســت و ما هم فعلًا ایــن را دنبال می کنیم 
امــا باید به ایــن نکته توجه داشــته باشــیم که 
کنترل بیــش از حد نقدینگی خودش مســائل و 
مشکلاتی به وجود می آورد. در دو ماه پایانی سال 
و به خصوص در اسفندماه تقاضای نقدینگی زیاد 
اســت و ما نمی توانیم بگوییم رشد نقدینگی را در 
اسفند  به شدت محدود می کنیم زیرا با این اقدام 
انسداد مالی رخ خواهد داد. باید رشد نقدینگی را 
به گونه ای کنترل کنیم که هم تولید آسیب نبیند 

و هم تورم کنترل شود.« 

 برنامه راه اندازی  هیات ثبات مالی
وی همچنین بــر این نکته تاکید کــرد که از ابزار 
سیاســت پولی برای پیشــبرد اهداف اقتصادی 
در دوره جدید بیشتر اســتفاده خواهیم کرد و در 
همین راســتا برای هماهنگی در سیاســت های 

پولی و مالی از راه اندازی هیــات ثبات مالی خبر 
داد. این هیات که متشــکل از سیاســت گذاران 
پولی، مالی و تجاری اســت، باهــدف هماهنگی 
در سیاست ها تشــکیل می شود و سابقه تاسیس 
چنین نهادی در برخی کشــورهای توسعه یافته 
هم وجود دارد. پیشنهاد تاســیس شورای ثبات 
مالی چند سالی است از سوی برخی کارشناسان 
اقتصادی مطرح شده است و در سال ۱۴۰۱ پیش 
نویســن لایحه آن به عنوان لایحه شورای ثبات 
مالی توســط وزارت اقتصاد تهیه و به هیات دولت 

ارسال شده بود.

 برنامه بانک مرکزی برای تعیین تکلیف 
بانک های ناتراز

اما یکــی از مهم ترین محورهایی کــه فرزین در 
قامت رئیــس کل بانــک مرکزی بــر آن تاکید 
کرد و بررســی ها نشــان می دهد حتما باید جزو 
اولویت های کاری وی و مجموعه بانک مرکزی در 
دوره جدید باشد، تعیین تکلیف بانک های ناتراز 

است.
وی در این باره می گوید: چند بانــک ناتراز داریم 
که برای کشور مشــکل ایجاد کرده اند و ما حتماً 

این بانک ها را تعیین تکلیف خواهیم کرد.«
بانک هــای ناتراز بــه دلیل ناتــرازی نمی توانند 
به درســتی قوانین و مقررات بانکی را اجرا کنند 
و از طرف دیگر اقدام به اضافه برداشــت از منابع 
بانک مرکــزی می کنند که موجب رشــد برنامه 
ریزی نشده نقدینگی و پایه پولی می شود. نتیجه 
این اتفاقا، اختلال در سیاســت پولی و انحراف از 

اهداف تعیین شده می شود.
 اگر رئیــس کل جدیــد بانک مرکــزی در دوره 
مســئولیت خود صرفا همین محورها را عملیاتی 
کند، متفاوت تریــن و کارآمدتریــن دوره بانک 

مرکزی در این دوره رقم خواهد خورد.
خوشــبختانه  تغییر مدیریتــی در بانک مرکزی، 
با تغییر قوانین مرتبط با بانــک مرکزی همزمان 
شده است؛ طرح قانون بانک مرکزی که ساختار، 
اختیارات و فضایی جدید را بــرای بانک مرکزی 
به وجود می آورد و استقلال بیشــتری در حوزه 
تصمیم گیری بــه این نهــاد مهم خواهــد داد، 
در دوره جدیــد بانــک مرکزی می توانــد موانع 
پیاده سازی سیاست ها و برنامه های جدید بانک 

مرکزی را کاهش دهد.

آبفا

اتابک جعفری مدیر آبفای کشور 
در نشســت خبری گفت: هزینه 
بهره برداری و توزیع آب برای هر 
مترمکعــب ۱۰۰۰۰ تومان بوده 
که از مردم تنهــا ۱۰۰۰تا ۱۵۰۰ 

تومان دریافت می شود.
 اتابک جعفری مدیر آبفای کشور 
در نشست خبری گفت :۴ برنامه 
بــرای تأمین آب شــرب در نظر 
گرفته کــه مردم دچار مشــکل 
نشوند؛ زمستان، بهار، تابستان و 
در مرحله چهارم تا پایان ۱۴۰۲ 

در نظر گرفته شده است.
وی ادامه داد: پروژه و برنامه های 
میان مدتی میان مدتی از جمله 
اســتفاده از آب دریــا و آب های 
لبشــور را به ســمت آب شرب 
سوق دهیم که حداقل نیاز مردم 
را برآورده کنیم، فــاز یک جهاد 
آب رســانی اکنون ۷ هزار و ۲۰۰ 
روستا از طریق نهادهای انقلابی 
پیش رفت که شــروع پــروژه از 
فروردین تــا کنــون ۲۸ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است.
وی ادامــه داد: اکنــون جهــاد 
آبرســانی روند مناســبی دارد و 
۳ هزار روســتای دیگر از طریق 

برده  پیمانکاران پیش 
ایــن اما خیریــن وارد 
حوزه آبرسانی شده اند 
و ۵ هــزار روســتای 
دیگر از طریق خیرین 

آبرسانی می شوند.
به گفتــه جعفــری تا 

پایان دولت روستاهای بالای ۲۰ 
خانوار آبدار می شــوند تا نگرانی 
برای افق ۲۰ ســاله آنهــا وجود 
نداشــته باشــد.اتابک جعفری 
مدیر عامل آب و فاضلاب کشــور 
در پاســخ به این ســوال مهر که 
تعرفه آب شــهری و روســتایی 
بدون در نظر گرفتن یارانه چقدر 
است، گفت: هزینه آب روستایی 
گران تر اســت زیرا منبع آبی دور 
تر اســت، اما به طور کلی ۴ هزار 
تومان برای بهره برداری و ۶ هزار 
تومان برای توزیع که در مجموع 
۱۰ هــزار تومــان بــرای مردم 
اســت ولی اکنون بــرای بخش 
خانگــی مبلغی بیــن ۱۰۰۰ تا 
۱,۵۰۰ تومان از مــردم دریافت 
می شــود و ۶۵ هزار میلیارد زیان 
انباشــت ما به التفاوت ناشــی از 
اســت.مدیرعامل  تفــاوت  این 

شــرکت مهندسی آب 
و فاضلاب کشور گفت: 
درحال حاضــر حدود 
۲۷۰ شهر کشور دچار 
تنــش آبی هســتند، 
بــا برنامه ریزی هــای 
دقیقــی کــه صورت 
گرفته، تعداد شــهرهای دارای 
تنش آبــی بــرای ســال آینده 
کاهــش می یابد.اتابک جعفری، 
مدیرعامل شــرکت مهندســی 
آب و فاضلاب کشــور در حاشیه 
هجدهمیــن نمایشــگاه بیــن 
المللــی آب و تأسیســات آب و 
فاضــلاب در نشســتی خبری 
اظهار داشــت: برنامه ریزی های 
کوتاه مدتی را در چهــار مرحله 
زمســتان امســال، بهار ۱۴۰۲، 
تابســتان ۱۴۰۲ و تا انتهای سال 
بعد، برای تمامی شهرهای کشور 
به منظور تأمین آب شرب تعریف 
کرده ایم تا مــردم در تأمین آب 
دچار مشکل نشــوند.وی افزود: 
درحال حاضر حدود ۲۷۰ شــهر 
کشــور دچار تنش آبی هستند، 
بــا برنامه ریزی هــای دقیقی که 
صورت گرفته، تعداد شــهرهای 

دارای تنش آبی برای سال آینده 
کاهش می یابد.

جعفری با بیان اینکه در ســطح 
کشور ۴ درصد مشــترکان آب، 
بدمصرف هســتند، گفت: برای 
مشترکان بدمصرف، ابتدا اخطار 
داده می شــود، اگر روند مصرف 
خــود را اصلاح نکننــد، در وهله 
بعد با ۶ ساعت قطعی آب مواجه 
می شــوند.وی افزود: البته عموم 
مردم در ســال جاری در اصلاح 
روند مصرف، همکاری داشــتند 
به طوری که مشترکان پرمصرف 
آب در تهــران از ۴۸ درصد به ۳۵ 
درصــد و مشــترکان بدمصرف 
تهرانــی از ۸ درصد بــه ۵ درصد 

کاهش پیدا کرده است .
آب از شــبکه توزیع را ۲۵ درصد 
اعلام کــرد و گفــت: از صنایعی 
مثل صنایــع غذایــی و دارویی 
که نیــاز به مصرف آب از شــبکه 
دارند، خواسته شــده تا در زمینه 
اصلاح شبکه و کاهش هدررفت 
ســرمایه گــذاری کننــد تا ۲۵ 
درصد از مقداری که از هدررفت 
جلوگیــری شــده، بــه صنعت 

سرمایه گذار تخصیص یابد.

ح کرد؛ هزینه تولید آب ۱۰۰۰۰ تومان؛ دریافت از مردم ۱۰۰۰ تومان! مدیرآبفای کشور مطر
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